
Expedient núm. Òrgan col·legiat

PL/2024/7 PLE

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ

Tipus de convocatòria:

Ordinària

Data i hora:

31 / de juliol / 2024

Durada:

Des de les 18:00 a les 22,30 hores

Lloc:

SALA D'ACTES CASA DE LA VILA DE L'HOSPITALET DE L'INFANT

Presidida per:

ASSUMPCIÓ CASTELLVÍ AUVÍ

Secretari:

MARIA ANGEL BENEDICTO ESCLARÍN

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ

Núm. d'identificació Nom i Cognoms Assisteix

39916091M AARON PUEYO MAROTO SÍ

39864814H ASSUMPCIÓ CASTELLVÍ AUVÍ SÍ

39898404M ESMERALDA SALADIE BARROSO SÍ

37741870C FRANCISCO JAVIER OCHOA SANZ SÍ

39916823R Ferran Conejo da Pena SÍ

39472673G GERARD MARTÍN ARIAS SÍ

39883210Z LAURA OLMO GARCIA SÍ

75706355S MARIA ELIDIA LÓPEZ REDONDO SÍ

39875804Z MARIA JOSÉ GÓMEZ FERNÁNDEZ SÍ

39873608A SERGI SALADIÉ GIL SI

ACTA
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47766565G SOPHIE HUESCA TANNER SÍ

24414442B Sílvia Pujol García SÍ

29198530F VICENTE VAYÁ MORTE SÍ

39936331M YOLANDA MARQUÉS CALÍN SÍ

Una vegada verificada pel Secretari la constitució vàlida de l’òrgan, la Presidenta obre la 
sessió, procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia

A) PART RESOLUTIVA

Aprovació de les actes de la sessió anterior

Favorable Tipus de votació: Ordinària

Vots favorables:12 Abstenció:1

S’aprova l’acta de la sessió anterior amb el vot favorable de dotze regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1
del PP, 1 d’AMVH-AM i 4 del PSC-CP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que
legalment el componen i el regidor de la CUP-AMUNT s´absté.

ÀREA DE SERVEIS INTERNS

2. Expedient 1600/2024. Estudi i aprovació de la inadmissió del recurs de reposició contra l’ acord 
plenari del 30 de maig de 2024, relatiu a l’aprovació del pla estratègic de subvencions 2025-2027 
interposat pel Regidor Sergi Saladié del grup Municipal CUP-AMUNT

Atès que pel Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT es presenta recurs de reposició
contra l’acord plenari del 30 de maig de 2024 relatiu a l’aprovació del pla estratègic de subvencions 2025-2027.

Pel Regidor Sergi Saladié es fa la següent explicació: «El passat Ple del 30 de maig de 2024 vam votar en
contra de l’Expedient 1600/2024. Estudi i aprovació del pla estratègic de subvencions 2025-2027, ja que
eliminava  la  línia  estratègica  en  Cooperació  Internacional,  i  això  implica  que  si  s’aprova  el  pla  de
subvencions no se’n podrien treure per aquest concepte. 
Considerem que tal i com està el món de malament l’últim que hauríem de fer és deixar de cooperar
amb els territoris del món que més ho necessitin. Aquí al municipi tenim entitats que, amb major o menor
intensitat, es dediquen a la cooperació internacional, i eliminar la línia de subvencions fa que es puguin
quedar sense.
Des  de  1972  que  les  Nacions  Unides  van  aprovar  una  resolució  que  instava  els  països  més
desenvolupats a destinar el 0,7% del seu PIB a la cooperació al desenvolupament per erradicar la fam al
món.  Actualment,  només  hi  ha  quatre  països  al  món  que  compleixen  amb  la  iniciativa  del  0,7%:
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Dinamarca, Finlàndia, Noruega i Suècia. 
La Cooperació Internacional, a més, s’alinea amb l’Agenda 2030 i els ODS. Després hi ha una moció del
PSC al respecte de l’Agenda 2030.
Tot i que l’ajuntament no té cap obligació legal de fer aquesta aportació, la retirada d’aquesta línia de
subvencions del Pla Estratègic tanca la porta a l’assoliment d’aquests objectius i posiciona políticament
l’ajuntament en contra d’ells. 
Per això vam presentar un recurs de reposició per tal que l’equip de govern recapacités i no eliminés la
Cooperació Internacional del Pla Estratègic de Subvencions. 
Però no  ho  ha  fet  i  aprovarà  el  Pla  de  Subvencions  eliminant  la  Cooperació  Internacional.  És  una
llàstima posar-se del  cantó de les desigualtats,  i  dona  molt  mal  exemple a la  ciutadania  del  nostre
municipi.

Intervé l’Alcaldessa fent la següent explicació: «D’ acord amb la normativa i informació facilitada pels tècnics
de l’Ajuntament el pla estratègic de subvencions és una disposició de caràcter general.
L’article 112-3 de la Llei 39/2015, d’ 1 d’octubre del procediment administratiu comú de les administracions
públiques estableix que «Contra les disposicions administratives de caràcter general NO es podrà interposar
cap recurs en via administrativa. Per tant, el que el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-
AMUNT sembla que pretengui és retardar l’aprovació d’aquest pla estratègic de subvencions

A més a més en demana la nul.litat de l’acord d’aprovació, també vull fer referència a la normativa vigent,
l’article 47 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, que regula les causes d’aquesta nul.litat, no les enumeraré totes,
per no fer llarg el punt, però cap de les causes poden aplicar-se en l’acord plenari del 30 de maig de 2024 vers
el pla estratègic de subvencions. 
Així doncs, ni el recurs ni la nul.litat que demana la CUP-AMUNT no es fonamenten en cap causa ni supòsit
dels  marcats  per  la  normativa  anteriorment  exposada,  per  la  qual  cosa  el  que es  proposa  és  la seva
inadmissió.
Això no treu, però, que qualsevol grup municipal d’aquest Ajuntament (davant un fet o incidència greu) si creu
convenient cooperar en alguna causa internacional, aquesta serà debatuda i decidida en plenari i es podrà fer
(si així s’aprova):
1. Modificació del Pla estratègic
2. Modificació de crèdit
3. Signatura de conveni aprovació per Junta de Govern.»

Pel Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT es manifesta: «I com és que es porta a
votació l’aprovació definitiva? és tant fàcil  com incorporar-ho i  sotmetre-ho a votació. Son dos coses
diferents: una aportació puntual per un fet internacional, i l’altra son les subvencions per a entitats».

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 24 de juliol de 2024.

El Ple de l’Ajuntament amb el vot favorable de vuit regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP, 1 d’AMVH-
AM) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen i amb l’abstenció de
quatre regidors (del PSC-CP) i amb el vot en contra del regidor de la CUP-AMUNT, ACORDA:

Primer.- Inadmetre el recurs de reposició contra l’acord plenari del 30 de maig de 2024 relatiu a l’aprovació del
pla estratègic de subvencions 2025-2027 interposat pel Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-
AMUNT.

3. Expedient 1600/2024.Estudi i aprovació definitiva del pla estratègic de subvencions 2025- 2027

Atès que es va aprovar inicialment el pla estratègic de subvencions 2025-2027 per acord plenari del 30 de
maig de 2024.

Es va publicar inicialment al BOPT de 6 de juny de 2024 (CVE 2024-4829).

Atès que durant el  període d’exposició pública es va presentar  recurs de reposició contra l’acord plenari
esmentat pel Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT i aquest va ser inadmès segons
acord plenari núm 2 d’ aquesta mateixa acta.

Per la Regidora Ma José Gómez pel grup municipal del PSC-CP es manifesta:»El PSC sempre ha estat pro
actiu en matèria de cooperació internacional. Quan ha estat necessari hi hem donat suport.
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Si fem memòria, recordem que a l’inici de la Guerra d’Ucraïna i Rússia  es van posar pa disposició dels
refugiats ucraïnesos 20 places de l’alberg esportiu Àster a través del del Fons Català de Cooperació i
Desenvolupament, i també es va ver una donació econòmica.

Doncs bé, aquesta convicció la mantenim tant si estem a govern com si estem a l’oposició.

Per tant, donarem suport a les iniciatives que puguin sorgir de qualsevol formació política del consistori
en matèria de cooperació internacional.

Ara  bé,  davant  del  dubte  que  ha  plantejat  la  CUP  sobre  la  derogació  de  la  línia  estratègica  en
Cooperació  Internacional  del  Pla  estratègic  de subvencions  2025-2027,  esperem que aquest  fet  no
suposi  cap impediment  tècnic,  jurídic  o formal  en quan a l’agilitat  per  fer  efectiva  ajudes  en l’àmbit
internacional, si es donés el cas”

El Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT manifesta: «Pràcticament és el mateix que el
Pla  de  subvencions  vigent  2022-2024,  això  sí  us  heu  carregat  les  subvencions  a  la  Cooperació
Internacional, i heu afegit un nou apartat de subvencions a Festes. A més, és un pla estratègic que s’ha
fet d’esquenes a les entitats, i sense la seva participació. No hi ha un veritable pla estratègic. No s’ha
actualitzat l’ordenança reguladora de concessió de subvencions i ajuts que és del 2011»

Per l’Alcaldessa es fa la següent explicació:»Es treballa molts i serem àgils si es presenta. El cert és que hi ha
noves associacions que gestionen el tema de les festes i per tant s´ha adaptat el pla estratègic. Vam trobar
moltes factures de festes que s´havien de pagar, i s´havia d’endreçar».

Torna  a  intervenir  la  Regidora  Ma José  Gómez pel  grup  municipal  del  PSC-CP per  al.lusions:  «A  la
modificació  de crèdit  ja  va quedar clar que en aquestes factures de festes no hi havia cap irregularitat.
Nosaltres respectem el nou model de festes que heu implantat, però això no vol dir que l’anterior fos dolent.”

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 24 de juliol de 2024.

El Ple de l’Ajuntament amb el vot favorable de dotze regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP, 1 d’AMVH-
AM i 4 del PSC-CP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen i
amb el vot en contra del regidor de la CUP-AMUNT, ACORDA:

Primer. Aprovar definitivament el pla estratègic de subvencions 2025-2027.

Segon. Comunicar aquest acord al departament de serveis econòmics d’aquest Ajuntament.

4. Expedient 2200/2024. Estudi i aprovació de la resolució de les al·legacions presentades pel Regidor
Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT contra l'aprovació inicial de la modificació de
crèdit 3/2024.

Atès que s’han presentat al.legacions pel regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT contra
l’aprovació inicial de l’expedient de la modificació de crèdit 3/2024 aprovat inicialment en sessió plenària del 30
de maig de 2024.

Intervé  el  regidor  Sergi  Saladié  pel  grup  municipal  de la  CUP-AMUNT  fent  l’explicació  sobre aquestes
al.legacions  presentades:«Tot  i  que  l’informe  d’intervenció  considera  que  es  poden  desestimar  les
al·legacions  presentades,  ja  que  no  s’ajusten  a  cap  dels  3  motius  taxats  al  Text  Refós  de  la  Llei
Reguladora  de  les  Hisendes  Locals.  També  diu  que  la  Corporació  (el  Ple)  resoldrà  el  que  estimi
convenient. Així que es tracta de voluntat, i vosaltres no en teniu per tal d’incorporar les al·legacions que
hem presentat per un valor de 483.881,14€ (un 27% de tota la modificació de crèdit, 1,8M€):
1.Creació de noves places laborals de jardineria i neteja viària, amb 284.606,36€ 
2.Incrementar  les  subvencions  a  la  instal·lació  de  plaques  fotovoltaiques  per  autoconsum  fins  als
125.000€ (ara només 50.000€)
3. Execució de les franges de prevenció d’incendis al nuclis urbans pendents de realitzar, fins a 53.000€,
ara 8.000€ 
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4.  Renovació  de  la  xarxa  d’abastament  d’aigua  al  Carrer  Estanislau  Figueres  de  Vandellòs,  amb
80.000€, ara 0€
5. Arranjament de camins fins a 42.000€, ara 20.000€

Per l’Alcaldessa es fa la  següent intervenció:» Es tracta de resoldre les al.legacions a l’aprovació  de la
modificació de crèdit núm 3/2024 de crèdit extraordinari i suplement de crèdit.
De la mateixa manera que va passar  amb les  al.legacions d’aquest  grup municipal  vers l’aprovació  del
pressupost de 2024, aquestes no poden enquadrar-se en cap dels supòsits que preveu l’article 170-2 de la Llei
reguladora de les hisendes local, ja que no acrediten:
1. no s´hagi ajustat l’elaboració i aprovació del pressupost als tràmits establerts en la llei.
2. que s´hagi omès el crèdit necessari per al compliment d’obligacions exigibles a l’entitat local, en virtud del
precepte legal o de qualsevol altre títol legítim.
3. siguin de manifesta insuficiència els ingressos en relació a les despeses pressupostades o bé d’aquestes
respecte a les necessitats per a les que estigui previst.
Són simplement demandes que ja va fer al ple de maig.
Per tant, l’equip de govern considera que cal desestimar les al.legacions presentades, atès que no es basen
en cap dels 3 motius taxats al text refós de la llei reguladora de les hisendes locals»

Torna a intervenir el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT manifestant: «Que
l’equip de govern no ens traslladi a nosaltres la seva mala previsió econòmica. Des del mes de febrer
que hi ha l’informe d’Intervenció que recull el romanent líquid del que es pot disposar durant el 2024.
Haguéssiu portat la modificació de crèdit al Ple del mes de març i no al maig, o haguéssiu incorporat les
partides directament al pressupost de 2024 i no improvitzant amb modificacions de crèdit.» 

L’  Alcaldessa manifesta.  «Aquestes  al.legacions  no compleixin  els  requisits  legals  establerts,  hi  han
coses urgent que s´han de fer urgents i s´han de fer sense esperar que hi hagi la despesa aprovada.»

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 24 de juliol de 2024.

El Ple de l’Ajuntament amb el vot favorable de vuit regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP i 1 d’AMVH-
AM) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen el componen, amb 
quatre abstencions (del PSC-CP) i amb el vot en contra del regidor de la CUP-AMUNT, ACORDA:

Primer.  Desestimar les al.legacions presentades pel regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-
AMUNT contra l’aprovació inicial de la modificació de crèdit 3/2024.

5. Expedient 2200/2024. Estudi i aprovació definitiva de l'expedient de la modificació de crèdit 3/2024

Per acord plenari del 30 de maig de 2024 es va aprovar inicialment l’expedient de la modificació de crèdit
3/2024.

Al BOPT de 7 de juny de 2024 (CVE 2024-4832) es va publicar edicte de l’aprovació inicial.

Intervé la Regidora Ma José Gómez pel grup municipal del PSC-CP manifestant:
“El nostre posicionament és el mateix que en la sessió plenària passada. Per tant, votem en contra de la
modificació de crèdit pels motius ja exposats, que estaven centrats bàsicament en la nostra preocupació
envers al destí dels estalvis de l’ajuntament. Uns estalvis valorats en quasi 10 milions d’euros l’últim
exercici tancat pel PSC i que al maig/2024 se situa en 4,5 milions, sense fer cap actuació destacada
adreçada al conjunt de la població del municipi.

A més, tal i com indica l’informe de l’interventor, no es compleix l’objectiu d’estabilitat pressupostària ni
les regles fiscals, i si a final d’any no es recondueix aquesta situació, l’ajuntament haurà d’aprovar un pla
econòmic financer a 2 anys amb les afectacions que això tindrà en els veïns i veïnes del municipi.

En  segon lloc,  volem fer  algunes  aclariments perquè tenim la impressió  que  s’està  insinuant  que  l’
incompliment de l’estabilitat pressupostària ve donat per la inversió en la Residència de la gent gran de
l’Hospitalet,  i això no es cert.
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Per  això,  avui  aportarem  algunes  dades  econòmiques  i  algunes  informacions  de  tipus  conceptuals
bàsiques, que qualsevol responsable polític hauria de saber, abans de fer certes afirmacions. (sobre tot
aquells que ostenten la responsabilitat de la hisenda pública)

-Des del punt de vista conceptual: Hi ha estabilitat pressupostària quan les despeses no superen els
ingressos de l’any. Tenint en compte que el pressupost que es va aprovar  inicialment  està equilibrat, és
a dir,  20.111.000€ d’ingressos i despeses, el que genera inestabilitat són les modificacions de crèdit per
incrementat la despesa de l’ens a càrrec del romanent de tresoreria (que en els 5 primers mesos 3,6
milions nets). 

-Dades econòmiques: Després d’analitzar la evolució any per any  de l’aplicació pressupostària 12 231
62202 anomenada “Residència d’Hospitalet” des de que el PSC la va dotar l’any 2021.

Volem fer les següents consideracions:

1)La despesa de la residència s’ha finançat sempre amb els ingressos corrents de l’any,  no amb el
romanent  de  tresoreria,  la  prova  es  que  mai  s’ha  suplementat  la  partida  amb  modif  crèdit  per
incrementar el crèdit existent. 

2) La inversió en la residència  és plurianual per tant es destinen vàries anualitats, amb la qual cosa es
pot  planificar  perfectament  la  despesa  associada  en  el  pressupost  sense  comprometre  l’estabilitat
pressupostària. 

3) el PSC va adjudicar l’obra a l’empresa constructora  per un import de 3,4 milions d’euros, ( a banda
del mobiliari i honoraris d’arquitecte).

4) El PSC va solicitar subvencions a diferents administracions per finançar l’obra i el mobiliari (MITECO,
FONS EUROPEUS, DIPTA) per valor de 1.796.000€ (això és el 50% del cost).

5)  Quan  entra  el  nou  equip  de  govern,  va  acordar  amb  la  empresa  constructora  adjudicatària  un
increment del pressupost de l’obra en 427.000€ (+13%)  passant de 3.4 inicials a 3,8, i no entrem a
valorar si estava o no justificat, el cas és que es un increment negociat per vosaltres.  

6) És cert que el gruix dels costos es paguen a partir del nou mandat. Però l’important no es quan es
paga sinó qui va planificar la despesa, com es planifica la despesa i amb quins ingressos es finança
aquesta despesa.

En aquest sentit;

El Psc planifica i liquida del pressupost del 2022  130.000€ dels costos de la residència

El Psc planifica i liquida del pressupost del  2023 2.135.000€ dels costos de la residència.

Inclús, el PSC liquida del pressupost del 2024: 507.000€ procedent del romanents de crèdit de l’any
2023, això és, diners pressupostats pel PSC l’any 2023  que van sobrar, o que no es van aplicar, i que
es trasladen al 2024

Per tant, l’actual equip de govern destina a la residència plurianualment:

-2024:  1.230.000€  per  liquidar  el  cost de l’obra  pendent  (entre els quals  figuren els 427.000€   més
incrementats amb l’empresa constructora),i els honoraris d’arquitectes pendents (60.000€)

-2025 : 740.000€ per  la compra del  mobiliari,  dels quals  228.562€ es pagaran amb una subvenció
tramitada el PSC al MITECO pels projectes de cofinançament d’Enresa (30%), a banda de 400.000€ que C
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rebreu en el  marc del  conveni  de concertació  entre  la  Diputació  de Tarragona i  l’Ajuntament  per  a
l’execució del Pla ImpulsDiputa 20242027 al Municipi.

Conclusió:L’obra  de  la  residència  de  la  gent  gran  de  l’Hospitalet,  projectada  i  pressupostada
plurianualment pel PSC no comproment l’estabilitat pressupostària d’aquest ajuntament.

El  que comproment són el augments de la despesa pública no previstos amb càrrec al romanent de
tresoreria que no estaven pressupostats inicialment amb els ingressos corrents de l’any 2024.

Intervé el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT fen la següent explicació :
«Aquesta modificació es fa a partir d’un suplement de crèdit de 1.794.957,64€, dels que 1.276.099,64€
procedeixen del romanent líquid de Tresoreria de l'exercici de 2023 que ascendia 8.580.326,95€. Amb
les diverses modificacions que ja ha fet l’equip de govern, ens en quedaran 5.006.801,36€.
Destaquem els següents suplements que es demanen: 
Pla d’Ocupació 503.537,33€ (28%) 
Obres i Serveis 344.925,04€ (19%) 
Promoció Econòmica 266.200,00€ (15%)
Pla d’ocupació: 46 persones, 26 per a Jardineria i Neteja. El tècnic de Recursos Humans al seu informe
diu:  “Aquesta necessitat  de personal  temporal  de  suport  per  a  la prestació  de funcions  estructurals
mostra la necessitat d’engegar mesures per a corregir aquesta situació i donar estabilitat.” 
Obres i Serveis: Les majors partides que s’incorporen van a obres a la xarxa de subministrament d’aigua
i  de  clavegueram.  Dues  qüestions:  tenim  una  gestió  de  l’aigua  privatitzada  que  fa  que  cada  any
l’Ajuntament paguem uns 700.000€ de factura d’aigua, i a sobre hem de pagar el manteniment de la
xarxa.  L’informe  tècnic  demana  654.539,26€,  però  l’equip  de  govern  només  en  disposa  la  meitat
(344.925,04€). Entre les obres descartades hi ha la renovació de la xarxa de subministrament d’aigua al
carrer  Estanislau  Figueres  (92.899,60€),  que l’equip  de  govern  deixa  sense crèdit.  En canvi  si  que
disposen  crèdit  a  quasi  totes  les  obres  de  reparació  i  millora  de  la  xarxa  de  subministrament  i
clavegueram de l’Hospitalet de l’Infant o de Vanessa Park. Vandellòs es quedarà sense obres enguany. 

Promoció Econòmica: Durant la tramitació de pressupostos ja vam advertir que no hi havia suficient crèdit a les
diferents ajudes i subvencions al teixit productiu i l’autoconsum del municipi (uns 152.700,00 €), tot i que als 
ingressos es pressupostaven més de 800.000€ que provenen del Fons de Transició Nuclear. Ara, encara que 
tímidament, se’ns dona la raó, i el pressupost per al teixit productiu s’incrementa amb 266.200,00€, quasi bé el 
doble del pressupostat fa uns mesos. A partir d’ara hi haurà consignats 325.900,00€ a ajudes al teixit productiu
i l’autoconsum. 
Però on van a parar els 474.000€ que falten? Finalment, cal criticar l’actitud de l’equip de govern per fer el
mateix que criticaven de l’anterior equip de govern: falta de previsió, improvització constant, i abusar de les
modificacions de crèdit. 

Intervè l’Alcaldessa manifestant: «A petició d’aquesta alcaldia, hem rebut informe d’intervenció en vers
l’evolució del romanent de tresoreria de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant.
A tall de resum podem fer les següents consideracions:

1) A la liquidació de l’exercici de l’any 2022 teníem un romanent d’aproximadament 9,5 mm €

2) Fins el juny 2023 (moment de finalització del mandat de l’anterior equip de govern del PSC) s’havien
utilitzat uns 2,5mm € i per tant el romanent existent a aquella data era d’aprox. 7 mm €.

3) El juliol del 2023 (nomes uns 15 dies després dels nomenaments) el nou equip de govern va efectuar 
una modificació de crèdit, per uns d’uns 1,1 mm €.

4) Creiem que es fàcil d’entendre que amb tant poc temps als càrrecs, els nous regidors ens vam posar
en mans dels tècnics i nomes vam poder donar la conformitat a una modificació que ja estava apuntada
amb anterioritat. Així doncs, tot just començar el nou equip de govern, el romanent era de prop de 6 mm
€.

5) Un cop feta la liquidació del pressupost de l’any 2023 es va acabar l’exercici amb un Romanent de
Tresoreria de 7,7 mm €, fruit dels ajustaments definitius de despeses i ingressos.
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6) Actualment podem dir que actualment amb de gener a setembre (9 mesos) de romanent gastarem 3,2
mm per tant queden 4,4mm de Romanent (aquest Ple no hem fet modificació) i si és possible no en
volem fer cap altra.

7) Per si algú té algun dubte, amb totes les actuacions econòmiques fetes fins ara, us asseguro que a
final  d’any  es  veurà reflexat  el  Principi  d'Estabilitat  Pressupostària,  i  s’augmentarà  el  Romanent  de
Tresoreria obtingut de la liquidació d'aquest  any, amb una major  xifra de Fons Líquids a les arques
locals, o en cas de no ingressar-se a la present anualitat, en forma de Drets Reconeguts Pendents de
Cobrament.

Tota  aquesta  explicació  serveix  per,  bàsicament,  entendre  que  les  variacions  del  Romanent  de
Tresoreria pateixen unes fluctuacions molt importants durant l’any, motivades per, entre d’altres raons, la
diferencia temporal entre els pagaments efectuats per un concepte concret i l’entrada de diners per fer
front a aquesta despesa. (Subvencions, transferències. etc),

Per  tant,  cal,  sempre,  tancar  i  liquidar  els  exercicis  per  poder  comparar  i  extreure  les  conclusions
oportunes.

Fer-ho d’una altra manera portarà, quasi sempre, a distorsionar i molt la situació real.»

Per la Regidora Ma José Gomez pel grup municipal del PSC-CP es manifesta: “La realitat és que el PSC
quan entra al govern municipal es troba amb un ajuntament amb un endeutament bancari de 6 milions
d’euros, i amb 1 milió d’euros al banc. Quan el PSC marxa d’aquest ajuntament, vosaltres, el nou equip
de govern es troba un endeutament de zero euros i 10 milons d’euros al banc. Amb això, està tot dit”

Atès que durant el termini d’exposició pública es van presentar al.legacions pel regidor Sergi Saladié pel grup 
municipal de la CUP-AMUNT i aquestes han estat desestimades al punt 4. d’aquesta sessió plenària.

Atès el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 24 de juliol de 2024.

El Ple de l’Ajuntament amb el vot favorable de vuit regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP i 1 d’AMVH-
AM) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen i amb el vot en
contra de cinc regidors (4 del PSC-CP i 1 de la CUP-AMUNT), ACORDA:

Primer. Aprovar definitivament l’expedient de la modificació de crèdit 3/2024.

Segon. Comunicar aquest acord al departament de serveis econòmics d’aquest Ajuntament.

6. Expedient 3248/2024. Estudi i aprovació de la determinació de les dues festes locals per a l'any 2025

Atès que pel Departament d’Empresa i Treball sol.licita la designació de les festes locals del Municipi per poder
realitzar el calendari laboral per a l’any 2025 segons registre d’entrada 3967 de 29 de maig de 2025

D’acord amb l’article 37.2 del Reial Decret legislatiu 2/2015, de 23 d’octubre, pel qual s’ aprova el text refós de 
la Llei de l’Estatut dels Treballadors, en el qual s’indica que de les catorze festes laborals, dues tindran caràcter
local, i d’ acord amb el Decret 177/1980, de 3 d’octubre, en el qual s’estableix que les dues festes locals seran 
fixades per Ordre del Departament d’Empresa i Treball, a proposta dels municipis respectius 

Per l'Alcaldessa es proposa al Plenari de la Corporació les dates de les festes locals pel 2025:

Vandellòs: 16 de maig i 26 de setembre 
Masboquera: 1 d’agost i 14 de novembre
 Masriudoms: 25 i 26 de juliol 
l’Almadrava: 18 i 19 de juliol 
l’Hospitalet de l’Infant: 30 de juny i 14 d’agost 

Intervé el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT manifestant:«Gairebé el mateix 
que l’any passat 
Al Ple del 24 de juliol de 2019 la CUP vam presentar una esmena a la proposta d’aprovació de les festes C
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locals, per la qual demanàvem que el dia 25 de juliol (Sant Jaume) que es declarava festiu a Vandellòs
fos canviat pel divendres de la Festa de la Germandat.
 L’esmena va ser rebutjada amb els vots en contra del PSC, Junts, ERC, PP i C's) i dos vots a favor (1 
de la FIC i 1 de la CUP). 
Ens alegra que ara es faci cas a la nostre proposta, que no era altra que recollida de la veu dels veïns i
veïnes de Vandellòs, que no veien sentit a un dia festiu en el que no se celebra res al poble. 
És curiós observar, però, com l’actual alcaldessa que l’any passat ja va promoure aquest canvi, fa cinc
anys ens hi va votar en contra, al·legant que, i cito literalment de l’acta del Ple del 24 de juliol de 2019:
"Vers les Festes locals, pensem que aquest any les podríem deixar com els altres anys, però per l´any
proper es podria fer una consulta ciutadana a Vandellòs per si es vol canviar la festa del 25 de juliol per
un altre dia".
Aquest cop sí que l’heu fet  la  consulta? No cal  ser  tant  recargolats  amb les propostes  que la  CUP
portem al Ple.  Indicar, finalment els canvis dates de les festes de l’Almadrava d’enguany, que s’han
avançat una setmana respecte el que es va aprovar.»

Per  l’Alcaldessa  es  manifesta  que  es  va  consultar  a  vàries  entitats  de  Vandellòs,  concretament  al
CCERV, canviar la data del 25 de juliol com a festa local i així es va considerar que s´havia de fer i així
ho vam fer. També es va preguntar a l’Almadrava i ens van dir que ho féssim una setmana abans i
també ho vam fer.

Vist el dictamen emès per la comissió informativa de serveis interns del 24 de juliol de 2024

El Ple de l'Ajuntament per unanimitat dels tretze membres (5 de MM-AM, 1 de la FIC, 1 del PP, 4 del
PSC-CP, 1 d'AMVH-AM i 1 de la CUP-AMUNT) que legalment el componen, ACORDA:

Primer.- Aprovar la determinació de les festes locals per nuclis de població del Municipi per a l’any 2024 
les següents:

Vandellòs: 16 de maig i 26 de setembre 
Masboquera: 1 d’agost i 14 de novembre
 Masriudoms: 25 i 26 de juliol 
l’Almadrava: 18 i 19 de juliol 
l’Hospitalet de l’Infant: 30 de juny i 14 d’agost 

Segon.- Comunicar-ho al Departament d'empresa i treball, al departament de recursos humans així com
al comité del personal laboral i delegats dels funcionaris

7. Expedient 3391/2024. Estudi i aprovació de la prórroga del conveni Xarxa RESCAT 2024

Pel Regidor F. Javier Ochoa es fa la següent explicació d’aquest punt de l’ordre del dia:
«Se presenta para votación en el Pleno, como requisito obligatorio, la prórroga del convenio de colaboración
entre el departamento de Interior de la Generalitat de Catalunya y el Ayuntamiento para la adhesión a la
«Xarxa de Radiocomunicaciones de emergencias y seguridad de Catalunya, la xarxa RESCAT.
La Xarxa Rescat se basa en la tecnología TETRA y se caracteriza por un uso eficiente de la banda de
frecuencias de seguridad y emergencia, la posibilidad de contar con comunicaciones cifradas, una buena
cobertura en el ámbito urbano y rural. La capacidad de establecer comunicaciones entre grupos de usuarios
de forma independiente o bien activar grupos común es para facilitar la coordinación entre diferentes cuerpos y
servicios de emergencias.
RESCAT es  propiedad  de  la  Generalitat  de  Catalunya  i  la  gestión  y  mantenimiento  la  llevan  des  del
Departament d’Interior de la Generalitat.
Que el 7 de noviembre de 2012 el Ayuntamiento firmó el convenio de colaboración para la xarxa RESCAT y
según posteriores actualizaciones cada cuatro años hay que renovarlo, así l'última prórroga fue en el año
2020»

Vist el dictamen emès per la comissió informativa de serveis interns del 24 de juliol de 2024

Pel Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT manifesta que el seu vot serà a favor.

El Ple de l'Ajuntament per unanimitat dels tretze membres (5 de MM-AM, 1 de la FIC, 1 del PP, 4 del 
PSC-CP, 1 d'AMVH-AM i 1 de la CUP-AMUNT) que legalment el componen, ACORDA:
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Primer.  Aprovar per part del  Ple de l’Ajuntament l’addenda de pròrroga del conveni de col·laboració
entre el Departament d’interior de la Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet
de l’Infant  per  a la  seva adhesió  a la Xarxa de Radiocomunicacions  d’ Emergències  i  Seguretat  de
Catalunya (Rescat) que s’adjunta com annex 1.

Segon. Realitzar l’inici del tràmit afirmatiu amb l’aportació de la documentació sol·licitada, Certificat de
l’acord  del  Ple  per  qual  s’aprova  la  subscripció  de  l’addenda  i  el  Certificat  del  nomenament  de
l’alcaldessa a través d’EACAT. 

Tercer. Facultar a l’Alcaldessa Assumpció Castellví Auví per a la seva signatura de l’ esmentat conveni,
amb signatura electrònica.

Quart. Notificar  aquest  acord  al  departament  d’Interior  de  la  Generalitat  de  Catalunya,  secretaria,
departament de policia local i a les regidories corresponents. 

8. Expedient 2941/2024. Estudi i aprovació inicial dels preus públics del patronat municipal de la llar 
d'infants per al curs 2024-2025

Per la Regidora Yolanda Marqués es fa l’explicació d’aquest punt de l’ordre del dia:
«Com ja heu pogut veure en els dos expedients, aquests tenen a veure amb el petit increment que hem 
fet en els preus de les llars d’infants i de l’escola de música. També vau estar presents a la junta dels 
dos patronats on és va explicar i aprovar per unanimitat el mateix que avui aquí aprovem.
Aquest increment del 10% pot semblar molt si mirem el percentatge, però si ho mirem en valors absoluts
estem parlant d’un augment de entre 4 i 8€. Augment que era necessari fer-ho, tot i no ser suficient, ja
que els preus públic de ambdós patronats portaven ja molts anys sense actualitzar-se. I dic que no és
suficient, perquè com ja haureu vist en l’informe d’intervenció, ens quedem molt lluny del balanç o de
l’equilibri financer que hauríem de tenir. En principi el cost del servei s’hauria de cobrir a parts iguals
entre el departament d’educació de la generalitat, les famílies i l’ajuntament. Això no és així per un tema
social  ja  que  l’ajuntament  assumeix  gran  part  per  a  que  no  recaigui  sobre  les  famílies,  però  els
desajustos històrics i la congelació de preus dels anys anteriors ha fet que a dia d’avui haguem de fer
aquest increment per a, al menys, poder ajustar una mica la solvència del cost del servei.

Aquesta petita modificació de preus ens ajusta una mica més als preus del nivell de vida (cal recordar
que tot ha pujat, la llum, l’aigua, el cost del personal amb el 2% del IPC, el cost dels materials didàctics,
etc.), i sobretot de la qualitat del servei que es dona, tant a les llars d’infants com a l’escola de música. I
també cal dir que si ho comparem amb els mateixos serveis en altres municipis, veureu com els nostres
preus continuen sent preus molt econòmics i socialment molt assequibles per als nostres usuaris.

El  que  també  es  pot  apreciar  és  que  continuem  oferint  una  política  de  bonificacions  per  famílies
desfavorides i bonificacions per a segones matrícules (com per exemple en els casos de germans) i com
a novetat  hem incorporat  una bonificació que no existia abans,  que és la  bonificació  per  a famílies
monoparentals."

Intervé la Regidora Ma José Gómez pel grup municipal del PSC-CP: «Els criteris que han mogut al PSC en
prioritzar unes polítiques sobre d’altres tenen una base ideològica coherent als nostres principis.
Per  això,  quan  diem que  posem les  persones,  en  el  centre  de  les nostres  propostes  i  les  nostres
polítiques es per que ho fem i ho demostrem.

En  el  cas  concret  de  l’educació  infantil,  en  el  nostre  ideari  polític,  està  assolir  la  gratuïtat  de
l’escolarització  de  l’Infant  de  0  a  3  anys,   amb  un  model  de  cofinançament  entre  Generalitat  i
Ajuntaments, i en conseqüència, que les famílies no tinguin cap  despesa d’escolarització, que es faciliti
la conciliació laboral i familiar, amb l’ímpacte positiu que aquest fet podria tenir sobre la natalitat.

Inclús  la Generalitat, des del 2022,  està establint mesures en aquest sentit, que ja s’aplica la gratuïtat
als infants de 2 anys de P2 a l’escoles bressol públiques municipals i del departament d’educació.
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Per tant, quan el sistema públic va en la línea de fer gratuït i universal l’educació de 0-3 anys, vosaltres
aneu en la línia contrària, és a dir,  d’incrementar les quotes de la llar d’infants. Cal recordar que el PSC
durant els 12 anys de mandat va mantenir congelats aquests preus.

No obstant,  això  no  vol  dir  que  el  PSC no pensi  en com afrontar  el  repte  de futur  en quant  a   la
disminució  d’ingressos  que  patirà  l’ajuntament  a  causa  del  futur  tancament  de  CN,  valorats  en
aproximadament 10 milions del pressupost.

Nosaltres creiem que s’ha de planificar l’obtenció d’ingressos municipals a curt, mig i llarg termini, de
forma coherent a uns principis bàsics, com son la justicia social i la equitat. I en base a aquests principis
decidir:

- quins tributs municipals s’han d’adequar de forma progressiva, 

- controlar la despesa pública en base a unes prioritats

- incrementar la eficiència i la eficàcia en la gestió pública.

I sobre aquesta qüestió, el govern municpal socialista ja hi estava treballant.

.Per això,

1.En lloc de gravar als veïns i veïnes incrementant preus de la llar d’infants,  el PSC preferia  obtenir
ingressos amb la taxa que grava als turistes per aparcar en la via pública durant els mesos d’estiu (zona
blava) que lamentablement heu derogat.

2.Per això, en lloc de gravar a les famílies de municipi incrementant taxa de l’aigua, del clavegueram, o
dels  preus  de  les  activitats  esportives,  el  PSC  prefereix  gravar  les  plusvàlues  obtingudes  de  les
transmissions   immobiliàries,  mitjançant  l’aprovació  l’any  2022  de  l’  ORDENANÇA  FISCAL  18-
REGULADORA  DE  L'IMPOST  SOBRE  L'INCREMENT  DE  VALOR  DELS  TERRENYS  DE
NATURALESA URBANA que gravar l’especulació inmobiliaria en un municipi amb un cens de més 1500
habitatges de segona residència. amb els vots en contra d’algunes regidores...

3.  Per  això,  enlloc de gravar a els  veïns i veïnes del  municipi  incrementant els preus de l’escola de
música,  preferim establir mesures de control  de la despesa fent una gestió responsable i racional dels
fons públics.

Sí, la nostra acció política està centrada en les persones, no només son paraules, son fets. En aquest
cas, el PSC sempre ha defensat la inversió en educació com una necessitat preferent, d’alta rendibilitat
social i amb un fort impacte igualador”

Intervé el Regidor Sergi Saladié pel grup minicipal de la CUP-AMUNT manifestant: «Afer de tràmit. Preus
continguts, que pugen per l’IPC. Té bonificacions per raons de renda. Gratuïtat 0-3, ok, però calen els recursos
de la Generalitat.» 

La Regidora Yolanda Marqués fa la següent explicació: Anem a la linea ens agradaria que fos gratuïta 0-3
anys, desnivell entre famílies, ajuntament i Generalitat, el preu és econòmic. També tenim dos educadores per
aula, el que ha fet que també es tingués en compte amb els preus.S’ han fet canvis de qualitat, aposten per
una educació més formal.»

La Regidora Ma José Gómez pel grup municipal del PSC. CP manifesta que el seu grup el que prioritza són
les polítiques socials adreçades a les famílies.

Atès que es presenten els preus públics del Patronat de la Llar Infants aprovats per la Junta de l'esmentat 
Patronat en data 4 de juny de 2024.

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 24 de juliol de 2024.
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El Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable de nou regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del  PP, 1
d’AMVH-AM  i  1 de la CUP-AMUNT) que representen la majoria  absoluta del nombre de tretze que
legalment el componen, i amb el vot en contra de quatre regidors (del PSC-CP), ACORDA:

Primer.-  Aprovar  inicialment  el  preus  públics  del  patronat  municipal  de  la  llar  d´infants  pel  curs
2024/2025 sota el següent desglòs:

Empadronats:
Matrícula: 25€
Nadons: 88€
1-2 anys: 82,50€
2-3 anys: 69€ - gratuït de setembre a juny
Estiu (juliol – agost): la quota per nivell establerta per al curs lectiu
Servei d’acollida: 20€
Segon (i següents) germà al centre: bonificació del 50%

Famílies desafavorides, previ informe favorable dels Serveis Social Municipals: bonificació del 75%per
alumne.
Les bonificacions no són acumulables.
Preu del  menjador  escolar:  preu establert  per la Generalitat de Catalunya per al curs 2024-2025, de
7,25€ per alumne i dia (monitoratge 3,50€), segons RESOLUCIÓ EDU/448/2024, de 8 de febrer, per la
qual es determina el preu màxim de la prestació del servei escolar de menjador dels centres educatius
de titularitat del Departament d'Educació i el preu de l'ajut individual de menjador escolar per a l'alumnat
escolaritzat  fora del  seu municipi  de residència en centres educatius privats  concertats  i  municipals,
d'acord amb la planificació feta al mapa escolar, per al curs escolar 2024-2025
No empadronats:
Matrícula: 25€
Quota única (0-3 anys): 160,60€ - gratuït el nivell de 2-3 anys de setembre a juny
Servei d’acollida: 40€
Segon (i següents) germà al centre: bonificació del 50%
Preu del  menjador  escolar:  preu establert  per la Generalitat de Catalunya per al curs 2024-2025, de
7,25€ per alumne i dia (monitoratge 3,50€), segons RESOLUCIÓ EDU/448/2024, de 8 de febrer, per la
qual es determina el preu màxim de la prestació del servei escolar de menjador dels centres educatius
de titularitat del Departament d'Educació i el preu de l'ajut individual de menjador escolar per a l'alumnat
escolaritzat  fora del  seu municipi  de residència en centres educatius privats  concertats  i  municipals,
d'acord amb la planificació feta al mapa escolar, per al curs escolar 2024-2025

Observacions: L’impagament de tres quotes comporta la pèrdua de la plaça. L’absència no justificada
durant 20 dies lectius comporta la pèrdua de la plaça. L’absència temporal no eximeix del pagament de
la quota. Les baixes s’han de comunicar al Registre i no comporten la devolució de la quota del mes en
el qual la sol·licitud es presenta.

Segon.- Sotmetre aquest expedient a informació pública per un termini de 30 dies hàbils comptats des
del  següent  a  la  publicació  edictal  al  Butlletí  oficial  de  la  província  de  Tarragona  als  efectes  de
reclamacions i/o suggeriments, així com al tauler d´anuncis de la Corporació. Exhaurit l’esmentat termini
sense haver-se presentat cap tipus de reclamació, s’entrendrà aprovat definitivament el nou preu públic
sense necessitat d’ulterior acord, procedint-se a la publicació íntegra d'aquest.

Tercer.-  Contra  la  publicació  de  l´acord  d’aprovació  definitiva  es  podrà  interposar  recurs
contenciosadmistratiu davant dels Jutjats contenciosadministratius a Tarragona en el termini de 2 mesos
comptats des de l'endemà de la publicació de l´aprovació definitiva, d´acord amb el que disposa l’article
112 de la Llei 39/2015, del procediment administratiu comú de les administracions públiques.

Quart.  - Notificar  aquest  acord als efectes adients  a la Secretària del  Patronat,  a la Intervenció del
Patronat i a la Intervenció municipal de fons

9. Expedient 2942/2024. Estudi i aprovació inicial dels preus públics del Patronat municipal de l'escola 
de música pel curs 2024-2025

Per la Regidora Yolanda Marqués es fa l’explicació d’aquest punt de l’ordre del dia:
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«Com ja heu pogut veure en els dos expedients, aquests tenen a veure amb el petit increment que hem
fet en els preus de les llars d’infants i de l’escola de música. També vau estar presents a la junta dels
dos patronats on és va explicar i aprovar per unanimitat el mateix que avui aquí aprovem.
Aquest increment del 10% pot semblar molt si mirem el percentatge, però si ho mirem en valors absoluts
estem parlant d’un augment de entre 4 i 8€. Augment que era necessari fer-ho, tot i no ser suficient, ja
que els preus públic de ambdós patronats portaven ja molts anys sense actualitzar-se. I dic que no és
suficient, perquè com ja haureu vist en l’informe d’intervenció, ens quedem molt lluny del balanç o de
l’equilibri financer que hauríem de tenir. En principi el cost del servei s’hauria de cobrir a parts iguals
entre el departament d’educació de la generalitat, les famílies i l’ajuntament. Això no és així per un tema
social  ja  que  l’ajuntament  assumeix  gran  part  per  a  que  no  recaigui  sobre  les  famílies,  però  els
desajustos històrics i la congelació de preus dels anys anteriors ha fet que a dia d’avui haguem de fer
aquest increment per a, al menys, poder ajustar una mica la solvència del cost del servei.

Aquesta petita modificació de preus ens ajusta una mica més als preus del nivell de vida (cal recordar
que tot ha pujat, la llum, l’aigua, el cost del personal amb el 2% del IPC, el cost dels materials didàctics,
etc.), i sobretot de la qualitat del servei que es dona, tant a les llars d’infants com a l’escola de música. I
també cal dir que si ho comparem amb els mateixos serveis en altres municipis, veureu com els nostres
preus continuen sent preus molt econòmics i socialment molt assequibles per als nostres usuaris.

El  que  també  es  pot  apreciar  és  que  continuem  oferint  una  política  de  bonificacions  per  famílies
desfavorides i bonificacions per a segones matricules (com per exemple en els casos de germans) i com
a novetat  hem incorporat  una bonificació que no existia abans,  que és la  bonificació  per  a famílies
monoparentals."

Atès que es presenten els preus públics del Patronat de la Llar Infants aprovats per la Junta de l'esmentat 
Patronat en data 4 de juny de 2024.

Intervé la Regidora Ma José Gómez pel grup municipal del PSC-CP:»El nostre posicionament és el mateix,
l’ajuntament ha de planificar com obtenir ingressos en base a un principis de justícia social i equitat per tal
d’afrontar el gran repte de futur que suposa la disminució d’ingressos de les arques municipals quan la CN
tanqui.
Hem d’evitar  gravar  a les  famílies  en serveis educatius  i  d’altres serveis  bàsics,  preferim gravar els
sectors econòmics, al turisme, als que es beneficien de les plusvàlues obtingudes de les transmissions
de propietats immobiliàries, etc.”

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 24 de juliol de 2024.

El Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable de nou regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del  PP, 1
d'AMVH-AM i  1 de la CUP-AMUNT)  que representen  la  majoria  absoluta  del  nombre de tretze que
legalment el componen i amb el vot en contra de quatre regidors (del PSC-CP), ACORDA:

Primer.-  Aprovar  inicialment  els  preus  públics  del  Patronat  municipal  de l'Escola  de música sota el
següent desglòs:

Matrícula: 25€
Preus mensuals: Sensibilització: 23€
lniciació: 46€
Elemental 1-2: 50€
Elemental 3-4 i curs pont: 53€
Grau professional/ mitjà: 65€
Adults: 70€
Lliure: 35€
Necessitats educatives especials: 35€
Grup instrumental: 6€

Condicions de matrícula i bonificacions:
La sol·licitud de baixa de l'alumne s'ha de presentar al Reg istre del Patronat, a les oficines municipals.
S'accepta la baixa el mes que es presenta, però caldrà abonar la quota corresponent a aquest mes. C
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L'alumne que deixi de pagar tres quotes, no podrà continuar a l'Escola de Música.
No empadronat: recàrrec del 50%; 40% amb 1 any d'antiguitat; 30% amb 2 anys d'antiguitat;20% amb
tres o més anys d'antiguitat.

Opció de pagament únic anual amb un 10% de descompte, acumulable a les bonificacions.No hi ha 
descompte si només es cursa grup instrumental. 

Bonificacions per alumnes de la mateixa família (no aplicables als pares, s'aplica sobre el més petit): 
1r fill: sense bonificació, 
2n fill: 20% de la quota mensual 
3r fill i següents: 50% 
Bonificació per família monoparental:10% de la quota mensual.

Preu del 2n instrument:els alumnes que cursin 2n instrument se'ls aplica la quota mensual corresponent
més un50%. 
Les bonificacions per alumne no podran ser acumulables. 
S'aplicarà la bonificació més favorable. 
Els descomptes i bonificacions no s'apliquen si només es cursa Grup Instrumental. 
En cas d'insuficiència de places, es donarà preferència als sol·licitants empadronats i als menors de 18
anys. 
Famílies desafavorides, previ informe favorable dels Serveis Social Municipals: bonificació del 50% per 
alumne menor de 18 anys. 
Bonificació no acumulable.

 Preu del préstec d’instrument de l’Escola a l’alumnat: 30€ per instrument i curs."

Segon.- Sotmetre aquest expedient a informació pública per un termini de 30 dies hàbils comptats des
del  següent  a  la  publicació  edictal  al  Butlletí  oficial  de  la  província  de  Tarragona  als  efectes  de
reclamacions i/o suggeriments, així com al tauler d´anuncis de la Corporació.

Exhaurit  l´esmentat  termini  sense  haver-se  presentat  cap  tipus  de  reclamació,  s’entrendrà  aprovat
definitivament el nou preu públic sense necessitat d´ulterior acord, procedint-se a la publicació íntegra
d'aquest.

Tercer.-  Contra  la  publicació  de  l´acord  d´aprovació  definitiva  es  podrà  interposar
recurscontenciosadmistratiu davant dels Jutjats contenciosadministratius a Tarragona en el termini de
2mesos comptats des de l'endemà de la publicació de l´aprovació definitiva, d´acord amb el que disposa
l’article 112 de la Llei 39/2015, del procediment administratiu comú de les administracions públiques.

Quart.  - Notificar  aquest  acord als efectes adients  a la Secretària del  Patronat,  a la Intervenció del
Patronat i a la Intervenció municipal de fons

10. Expedient 249/2018. Estudi i aprovació del manual per a la gestió de l'inventari o catàleg de béns.

L’ Alcaldessa explica aquest punt de l’ordre del dia:»Aprovar el manual que regula totes les modificacions que 
es fan a l’inventari, per a tenir un criteri únic i objectiu, sense dependre de qui està governant.
La proposta de manual de procediment per la gestió de l’Inventari de béns i drets de l’Ajuntament de Vandellòs
i l’Hospitalet de l’Infant, ben organitzat. 
Es tracta de la creació i el manteniment de l’inventari mitjançant la correcte identificació i classificació dels
béns, d’acord amb el marc legislatiu vigent.
L’ estructura de l’inventari, amb una localització física, amb uns criteris de gestió de l’inventari, amb una
valoració, amb títol d’aquisició, amb la classificació, descripció dels codis de classificació, implementació dels
procediments de la gestió patrimonial»

Intervé el Regidor Gerard Martin pel grup municipal del PSC-CP:»»L'únic que afegiríem seria la possibilitat
d'incorporar  el  codi  físicament  en format adhesiu  a aquells  elements mobiliaris  que s'escaigués oportú  i
tècnicament possible, i que a poc a poc s'anés incrementant la seva presència als elements municipals, tal
com fan altres Administracions.”

Intervé  el  Regidor  Sergi  Saladié  pel  grup  municipal  de  la  CUP-AMUNT:»Afer  de  tràmit  a  instàncies
d’intervenció. Tenir uns criteris per a l’elaboració/actualització anual de l’inventari/catàleg de béns, del
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propi Ajuntament.  Ara l’ideal seria que l’inventari anual es fes d’ofici per part del propi ajuntament, en
comptes d’encarregar-ho a una empresa externa com fins ara. No sé si l’equip de govern podria dir
alguna cosa sobre quina intenció té? Recursos propis o externalitzat? «

Intervé l’Alcaldessa manifestant: «Anotem els suggeriments del PSC-CP i per contestar al regidor de la CUP-
AMUNT dir-li primer una empresa farà tot aquell recull de les modificacions que s´han de fer, i després ja ho
evaluarem quan s´hagi fet la feina com procedirem»

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 24 de juliol de 2024.

El Ple de l’Ajuntament amb  el vot favorable de dotze regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP, 1 d’AMVH-
AM i 4 del PSC-CP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen  i
amb l’abstenció del regidor de la CUP-AMUNT, ACORDA:

Primer. Aprovar el manual per a la gestió de l’inventari o catàleg de bens.
Segon. Comunicar-ho al departament de serveis econòmics per la seva gestió.

11. Expedient 1725/2024. Estudi i aprovació de la ratificació del decret de l'adhesió al codi ètic i de
conducta en la contractació pública

Per la Regidora Laura Olmo es fa la següent explicació d’aquest punt de l’ordre del dia:
«El codi ètic i la conducta en la contractació pública, s’adapta a la nova normativa. Amplia i adapta els principis
i valors ètics en la contractació pública i els actualitza d’acord amb el nou marc legal. També agrupa en un únic
apartat les conductes i les bones pràctiques. Així mateix, incorpora un capítol específic sobre normes de
compliment del codi i sobre el sistema de garanties, constituït per dos canals diferents als quals adreçar
consultes, queixes o alertes en matèria de contractació pública. A més, s’aproven models normalitzats de
declaració d’absència de conflictes d’interès. 
Alguna de les recomanacions més destacables del nou codi ètic serien les relatives a la prevenció i detecció
de pràctiques col·lusòries.  És a dir,  males pràctiques il·legals  destinades a manipular  el procediment  de
contractació pel seu benefici.
D’acord amb el que estableix l’ORDRE LEGAL (PRE/16/2024M) per la qual s’aproven les bases reguladores
del procediment de concessió de subvencions per a actuacions destinades a fomentar la digitalització de les
administracions locals amb competències en la gestió del cicle urbà de l’aigua, en municipis d’entre 5.000 i
20.000  habitants,  en el  marc  del  Pla  de recuperació,  transformació  i  resiliència  finançat  pels  fons  Next
Generation, l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant està interessat en acollir-se a l’ esmentada
convocatòria en ordre a presentar sol·licitud per a la digitalització en la gestió del cicle urbà de l’aigua de
Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant. Per presentar aquesta sol·licitud és requisit indispensable que l’Ajuntament
hagi d’estar adherit al codi ètic regulat «

Intervé el Regidor Gerard Martín pel grup municipal del PSC-CP manifestant:»Més enllà del contingut del propi
codi étic, que estableix recomanacions interessants que cal anar introduint paulatinament en els processos de
contractació, volem aprofundir en lobjectiu final que entenem que no és altre que sol·licitar una subvenció
relativa a la digitalització del cicle de l’aigua. 

ORDRE PRE/16/2024, de 29 de gener, per la qual s'aproven les bases reguladores del procediment de
concessió de subvencions per a actuacions destinades a fomentar la digitalització de les administracions
locals  amb competències en la  gestió  del  cicle urbà de l'aigua,  en municipis  d'entre  5.000  i  20.000
habitants,  en  el  marc  del  Pla  de  recuperació,  transformació  i  resiliència  finançat  pels  fons  Next
Generation EU

Recordar que es demana adicionalment
Art. 5.2 f) la aprovació i implementació d’un Pla de Mesures Antifrau (Ordre HFP/1030/2021 i el conjunt
de l’Ordre HFP/1031/2021
Art.  6.2 b)  Les actuacions han d'estar específicament destinades a assolir  alguns dels objectius que
estableix el PERTE de digitalització del cicle de l'aigua per a l'aigua urbana
Art. 12.1 Puntuació

Proposem: 
Que es busqui sectoritzar en dos sector o més (10 pt) 
Es tracti d’actuar sobre diversos nuclis de població (5 o 3 pt) C
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Que es prepari  el  sistema de planificació  que es  consideri  més oportú,  Reglament,  Ordenança,  Pla de
Sequera, etc. 

Intervé el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT: «S’ha d’aprovar perquè l’ajuntament
ha demanat  una subvenció NextGeneration per  digitalitzar  el  cicle de l’aigua.  I  això ens genera dos
dubtes: Com és que no heu fet partíceps als membres de la Corporació de la decisió de fer aquesta
sol·licitud de subvenció. Potser ho haguéssim pogut parlar i decidir entre tots. Com es que no ens ho
vam adherir  abans  (aprovat  novembre  2023)?  Podríeu  explicar  breument  quines  implicacions  té  el
compliment d’aquest codi ètic, i com es que fins ara no hi estàvem adherits»

Al  que  contesta  la  Regidora  Laura  Olmo:«Simplement  és  un  tràmit  més  per  poder  optar  a  les
subvencions que ens presentem, hi ha subvencions que ens ho demanen. És una subvenció important i
l’hem de tirar endavant.» 

El Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT torna a intervenir manifestant que això te
una implicació en tots els procesos de contractació pública.Quines implicacions tindrà això, què hem de
complir com Ajuntament

Per l’Alcadessa es manifesta: «En breu hi haurà la figura del tècnic de contractació i ja podem complir
tots  els  requisits  adequats  de  transparència,  de  licitacions,  etc.  i  amb  les  subvencions  que  ens  el
demanem ja el tindrem i després ja ho adequarem segons la subvenció»

Vist el dictamen emès per la comissió informativa de serveis interns del 24 de juliol de 2024

El Ple de l’Ajuntament amb el vot favorable de dotze regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP, 1
d’AMVH-AM i 4 del PSC-CP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el
componen i amb l’abstenció del regidor de la CUP-AMUNT, ACORDA:

Primer. Ratificar el decret de l’adhesió al codi ètic i de conducta en la contractació pública.
Segon.Tramitar aquest acord a la Comissió d’ètica en la Compra Pública mitjançant el formulari que
apareix a la web http://contractacio.gencat.cat/ca/principis 

12. Expedient 3513/2024. Estudi i aprovació de la proposta d'acord que presenta el grup municipal de 
la CUP-AMUNT per implementar mesures de prevenció dels robatoris agrícoles

Pel Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT es fa l’exposició de la proposta d’acord
presentada:  «Els  darrers  50  anys  el  sector  agrari  del  municipi  (agricultura,  ramaderia,  forestal)  s’ha
reduït dràsticament, perdent un 73% del nombre d’explotacions agrícoles (de 367 l’any 1982 a 99 l’any
2020),  un  61% d’hectàrees  de conreu  (de  1.488 l’any  1982  a  576  l’any  2020),  un  91% el  nombre
d’explotacions ramaderes (de 55 l’any 1982 a 4 l’any 2020)
Actualment  (2023) al  sector agrari  hi  treballen 20 persones que representen tan sols el  0,6% de la
població ocupada del municipi.

Els motius d’aquesta davallada son diversos, però responen bàsicament a un factor principal: la crisi de
preus del conjunt del sector agrari. Un sector agrari acaparat per intermediaris, on tots hi volen obtenir
un marge de benefici, tampoc afavoreix uns preus justos al pagès.
La crisi energètica ha incrementat la crisi del sector amb l’increment dels preus de gasoil o dels adobs, i
la crisi climàtica està dificultant la viabilitat dels conreus amb episodis de temperatures extremes o llargs
períodes de sequera. 

A aquesta  crisi  estructural  del  sector  agrari  s’hi  sumen els  robatoris  que  cada any  pateixen  moltes
explotacions, especialment en aquells conreus amb uns preus més elevats com la garrofa i l’oliva. 

Per tots aquests motius, presentem la següent 
PROPOSTA D’ACORD 
El Ple de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant insta al Govern municipal a: 
1.Identificar zones sensibles del municipi on s’acumulen més robatoris de garrofa i d’oliva. 
2.Implantar punts de control als principals camins i carreteres de l’entorn dels conreus de garrofa i oliva. 
3.Contractar dos vigilants rurals per al període de collita de la garrofa i l’oliva, des de mitjans d’agost fins 
desembre. 
4.Desplegar una campanya informativa, dins i fora del municipi, informant de les mesures de prevenció
dels robatoris agrícoles implantades al municipi.»
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Intervé el Regidor F. Javier Ochoa manifestant:»Las medidas de vigilancia y control que se realizan por
part  de la policía  local  en colaboración con MMEE, durante la época de recogida de los frutos y la
prevención de actos delictivos se centran en las localizaciones identificadas donde ya se han producido
otros hechos anteriores, de ahí la necesidad de denunciar todos los robos.
No debemos olvidar que nuestro municipio tiene una extensión de 102,67 km2, el más extenso de toda
la comarca del Baix Camp y que representa un 15% de la superficie comarcal, y que debemos atender
los requerimientos de los 5 núcleos de población donde se realiza patrullaje diariamente y todo esto con
una plantilla de 17 agentes, que permite disponer por turno de 2-3 agentes, con lo que no se pueden
destinar  más efectivos  policiales específicamente a realizar  vigilancia del  campo a diario.  Si  que se
realizan los controles programados o se atienden los requerimientos que se reciben de los agricultores».

Intervé el Regidor Gerard Martin pel grup municipal del PSC-CP:»Certament desde els poders públics
s’ha de garantir  condicions  de seguretat  pels  propietaris  agricoles,  que desenvolupen una tasca tan
important. 

Les funcions de seguretat les tenen que garantir les forces de seguretat, en aquest cas la Policia Local i
els Agents Rurals. 
1.Identificar zones sensibles del municipi on s’acumulen més robatoris de garrofa i d’oliva.
És una possibilitat, que entenem no hauria de ser gaire complicada ni costosa, donat que es tractaria de
parlar amb els afectats i analitzar les dades disponibles.
2. Implantar punts de control als principals camins i carreteres de l'entorn dels conreus de garrofa i oliva.
Veiem molts  problemes  legals  d'establir  punts  de  control  en  els  camins.  Són  camins  públics,  o  en
ocasions convergeixen servituds de pas
3. Contractar dos vigilants rurals per al període de collita de la garrofa i l'oliva, des de mitjans d'agost fins
desembre.
Com ja vam exposar en anteriors ocasions, la competència de seguretat en aquest àmbit l'ostenta tant la
policia local com el Cos d'Agents Rurals.

Així doncs, estem d'acord en:
-Incrementar  la cooperació  entre Administracions  i  sol·licitar  al Cos d'Agents  Rurals  major  presència

-Revisar,  si  es  considera  tècnicament  necessari,  les  rutes  de  patrulles  de  la  policia  local

-Agilitzar  la  comunicació entre propietaris  i  policia  local,  per  exemple a través d'una  antena  agrària

Però no  podem votar  a  favor  de  la  contractació  de  dos  vigilants,  molt  menys  si  són  ciutadans  no
acreditats com a cossos i forces de seguretat per les implicacions legals que suposaria.”

El Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT intervé manifestant:
«Si no  es poden destinar hores de policia local,  d’aquí proposem contractar dos vigilants. Per què a
l’estiu es contracten més policies? Perquè no es poden allargar els contractes fins desembre? O si no,
perquè no es pot contractar un parell de vigilants? ADF»

El Regidor F. Javier Ochoa manifesta: «No veuen clar els dos vigilants. Tindrien tasques dissuasives. Ja
tenen grup de Whatsapp.  Tenen contacte directe amb la policia,  treballen conjuntament.  Tenim cinc
policies de apoyo, no podem fer el treball de camp.»

Vist el dictamem emès per la comissió informativa de serveis interns del 24 de juliol de 2024.

El Ple de l’Ajuntament amb el vot desfavorable de vuit regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP i 1
d’AMVH-AM) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen,
amb l’abstenció de quatre regidors (del PSC-CP) i amb el vot favorable del regidor de la CUP-AMUNT,
ACORDA:

Primer. Desestimar la proposta d’acord presentada pel grup municipal de la CUP-AMUNT especificada
en aquest acord.

13. Expedient 3554/2024. Estudi i aprovació de la moció que presenta el grup municipal del PSC-CP
per resoldre la carència normativa derivada de la derogació de l'ordenança fiscal reguladora de la taxa C
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per l'estacionament de vehicles de tracció mecànica en la via pública

El Regidor Gerard Martin pel grup municipal del PSC-CP fa l’explicació d’aquesta moció que presenten:
“Aquesta moció neix de la necessitat de solucionar el buit normatiu que existeix actualment després de
la  derigació  de  l’Ordenança  Fiscal  reguladora  de  la  taxa  per  l’establiment  de  vehicles  de  tracció
mecànica a la via mecànica en determinades zones. 

Per ficar en antecedents:
- Hi ha una Ordenança Municipal de regulació del trànsit a les vies públiques del terme municipal

que regula el trànsit en general
- La Ordenença Fiscal d’estacionament regulat amplia aquest Ordenança Municipal  (Titol VIII,

art. 83) 
- En derogar l’Ordenança Fiscal s’elimina l’instrument jurídic, i per tant es crea un buit legal que

comporta que no es pugui regular un element tant important com l’estacionament més enllà del
que estableix aquesta Ordenança Municipal o la propia Ordenança de rotació en desús. 

- Per ficar un exemple: aquest estiu el cotxe d’un turista pot estar estacionat a la Via Augusta
(eix  comercial)  fins  a 8 dies  (art.  79.14),  el  que lógicament  perjudica l’activitat  comercial  a
l’estiu. 

- Aquest buit suposa un “estiu perdut”. 
- Aquesta situació de buit legal ja la vam avisar al passat Ple en el que l’equip de govern va

aprobar la derogació de la Ordenança. Per aquesta raó entenem que cal aprobar una de nova
per tal de garantir una movilitat fluida a l’epoca estival, al menys a l’eix comercial. 

- En la nostra moció proposem fins a 3 opcions per tal que l’equip de govern decideixi la més
oportuna:

Aprobació d’una nova Ordenança d’estacionament regulat
L’aprobació d’una nova Ordenança que garanteixi la rotació
La modificació de l’actual Ordenança d’estacionament rotatoris gratuïts 

Adicionalment es constata també l’existència d’un problema amb l’estacionament de les autocaravanes
a  la  façana  marítima,  especialment  ara  que  no  han  de  pagar  absolutament  res  per  romandre
estacionats. 

Per aquesta raó, i després d’analitzar la normativa aplicable, entenem que es podria fer el següent:

Equitativa distribució
Reduir  el  tamany  de  les  lines  d’estacionament  i  indicar  mitjançant  cartells  l’area  d’estacionament
d’autocaravanes

Autocaravanes
- Real Decreto Legislativo 6/2015, por el que se aprueba el Texto refundido de la Ley sobre

Tráfico,  Circulación  de  Vehiculos  de  Motor  y  Seguridad  Vial  estableix  en  l’art.  7  que
corresponde a los municipios: “La regulación mediante ordenanza municipal de circulación, de
los  usos  de  las  vías  urbanas,  haciendo  compatible  la  equitativa  distribución  de  los
aparcamientos entre todos los usuarios con la necesaria fluidez del tráfico rodado y con el uso
peatonal de las calles, así como el establecimiento de medidas de estacionamiento limitado,
con el fin de garantizar la rotación de los aparcamientos.”

- Instrucción PROT 2023/14: Apartat 3.1: es indiscutible que la exclusión de determinados 
usuarios debe ser necesariamente motivada y fundamentada en razones objetivas como 
pueden ser las dimensiones exteriores de un vehículo o su masa máxima autorizada, pero no 
por su criterio de construcción o utilización ni por razones subjetivas como pueden ser los 
posibles comportamientos incívicos de algunos usuarios

Mateixes condicions: por lo que esta Dirección General de Tráfico considera que mientras un vehículo
cualquiera está correctamente estacionado, sin sobrepasar las marcas viales de delimitación de la
zona de estacionamiento, ni la limitación temporal del mismo, si la hubiere, no es relevante el hecho
de que sus ocupantes se encuentren en el interior del mismo C
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Intervé  el  Regidor  F.  Javier  Ochoa  manifestant:  «Con  la  eliminación  de  la  zona  regulada  de
estacionamiento  por  pago  (verde-azul)  se  han  visto  afectadas  una  serie  de  zonas  que  por  su
condición de eje comercial  no disponen de plazas de estacionamiento con la movilidad necesaria
(máximo 30-45 minutos) esto hace que los residentes de estas zonas ocupen de forma continuada
estos espacios necesarios para dinamizar el comercio local. 
Por parte de la concejalía de movilidad se han mantenido reuniones con los representantes de la
asociación de comerç local  para poder determinar  las acciones a realizar  y actualmente se están
estudiando  varias  propuestas  para poder  implantar  una  zona de estacionamiento  rotatorio  de  15
minutos para poder realizar las compras en este tipo de establecimiento.
Esta implantación del  sistema de control  por  tiempo de estacionamiento  se regulará en la propia
OOMM de tránsito ya existente, mediante una modificación puntual de la propia OOMM»

«El tema de las autocaravanas es un fenómeno creciente en nuestro país y hay que afrontarlo des de
dos vertientes diferentes com son el tráfico y el turismo:
-Tráfico: Las medidas que se están aplicando para evitar la acampada de este tipo de vehículos en el
núcleo urbano son por un lado la instalación de señalización vertical que impide el estacionamiento de
vehíchos con un ancho superior a 1,90 m y por otro lado el pintado de la delimitación de las plazas de
estacionamiento en fila para poder alojar un único vehículo en una plaza.
-  Turismo:  Como medida  complementaria  se está  elaborando una  actualización  de la  OOMM de
acampada con una nueva relación de infracciones y sanciones aplicables a las conductas incívicas
por parte de los usuarios de este tipo de vehículos, fuera de las áreas autorizadas para la acampada
(Hospitalet y Vandellòs)

Durante  el  mes de julio  se han  mantenido  reuniones  con vecinos  de diferentes  zonas  del  frontal
marítimo, donde más quejas se habían recibido por la acampada de estos vehículos, y se acordaron
una serie de medidas que se han expuesto anteriormente.

Complementariamente por parte de la policia local se ha hecho un seguimiento en estas zonas con la
ayuda  del  refuerzo de los agentes de temporada y se ha detectado  una disminución notable del
estacionamiento y acampada en estas zonas»

Intervé el Regidor Gerard Martin manifestant: «No habría sido más fácil modificado la ordenanza y no
haberla derogado? Estar sin una ordenanza reguladora es un error, se va tener que aprobar alguna
ordenanza.Queremos una solución, una nueva ordenanza o modificar la actual. Las autocaravanas se
tiene que poner todas las medidas que tengamos.»

Intervé el Regidor Ferran Conejo fent la següent explicació de vot:Hem votat que no ja que es parlen
d’actuacions en curs, referent a la costa ja no es veuen tantes caravanes ja que des de la regidoria de
mobilitat. Referent a la zona comercial ja s’estan fent anàlisis de com resoldre-ho, però ara no podem
determinar si a través d’una ordenança o com, s’han d’estudiar accions que estan fent altres municipis
per  veure quina és l’opció  més adient.  Fer  un matís  sobre el  marge econòmic  de la  retirada  de
l’aparcament regulat, al anterior ple ja vaig esposar una sèrie d’escenaris que es van valorar per no
poder disposar d’aparcament regulat en domini públic. Eren tres supòsits que es van parlar al darrer
Ple. 

Intervé  el  Regidor  Gerard Martin  pel  grup  municipal  del  PSC-CP:  «No podem compartir  aquesta
derogació.  Es crea un buit  normatiu.  S’  ha d’aprovar una ordenança,  L’Ajuntament de Deltebre té
Estacionament Regulat en Domini Públic Marítim Terrestre (Platja de la Marquesa). 

També  a l’Informe  IDETSA:  5é:  Considerant  les possibilitats  de  zonificació  de  les  zones  regulades
preveure la seva reactivació de la zona regulada si tot el referent a Costes pugui estar reconduït en els
propers anys.”

El Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT fa la següent explicació de vot:
«A l’expedient de l’equip de Govern del darrer Ple on proposaven eliminar l’aparcament regulat, ja vam
dir  que ens semblava una mesura  improvitzada i  precipitada,  amb un únic  argument  econòmic  i  no
tècnic, i no debatut amb veïns i veïnes, comerços i restauradors. Ara és un caos, ja que no s’han repintat
de blanc les marques d’aparcament, i ja no hi haurà rotació de vehicles, i els veïns i comerciants en C
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sortiran perjudicats. La idea del PSC no és dolenta, doncs proposa diverses mesures per resoldre la
problemàtica.»

Intervé la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC manifestant: «No entenc com pot repercutir
la recaptació de la zona blava en millora de la neteja de les platges per exemple o en altres serveis si,
aquesta recaptació la feia íntegra idetsa, no he vist mai una transferència de crèdit a l'ajuntament però si
he vist com els canons tant de costes com de ports es pagava des de turisme i comerç»

 Per finalitzar intervé la Regidora Ma José Gómez manifestant:»L’ aportació que fan dels turistes tenen
una  afectació  directa  a  l’Ajuntament,  ja  que  tenen  el  pressupost  consolidat  amb  l’Ajuntament.  L’
aportació que fa Idetsa a l’Ajuntament d´uns 400.00 euros a l’any es minvaria»

Vist el contingut íntegre de la moció presentada que literalment estableix«Som coneixedors de l’impacte
en  la  mobilitat  que  suposa  per  a  les  poblacions  costaneres  l’arribada  de  l’època  estival  amb  els
corresponents turistes i ciutadans amb segona residència. 
Per  aquesta  raó,  esdevé crucial  que  un poble  de costa  com ho és l’Hospitalet  de l’Infant  amb una
afluència turística significativa a l'estiu disposi d'una regulació de l’estacionament per diversos motius. 
En primer lloc, aquesta mesura ajuda a evitar les aglomeracions de vehicles que sovint es produeixen
durant els mesos de major afluència turística, contribuint així a una circulació més fluïda i segura per als
residents i visitants. 
En  segon  lloc,  l'estacionament  regulat  permet  generar  recursos  econòmics  addicionals  per  a
l'ajuntament, els quals poden ser reinvertits en millores i serveis per a la comunitat, com ara la neteja de
platges, la millora d'infraestructures i l'organització d'activitats culturals. 
A  més,  aquesta  regulació  facilita  l'accés  als  comerços  locals,  ja  que  assegura  que  hi  hagi  places
d'aparcament disponibles per als clients, afavorint així l'economia local. Això és especialment important
per als negocis que depenen del turisme estacional, ja que un accés fàcil i còmode pot incrementar les
vendes i atraure més visitants. 
Així  doncs,  la  implementació  d'una  regulació  de  l’estacionament  és  una  mesura  beneficiosa  que
contribueix a la sostenibilitat turística i al benestar del poble, alhora que impulsa el desenvolupament
econòmic i millora l'experiència dels turistes i residents.
Tot  i  aquesta  premissa  que  entenem  es  compartida  i  generalitzada  per  la  gran  part  de  les  forces
polítiques del Consistori,  fet que es demostra amb l’aprovació  i posterior  modificació de l’Ordenança
Fiscal Núm. 17 reguladora de la taxa per l’establiment de vehicles de tracció mecànica a la via pública
en determinades zones, aquesta normativa va ser derogada en l’anterior Ple municipal. 
Aquesta derogació va ocasionar la pèrdua d’un suport legal per tal que l’Administració municipal i les
autoritats locals poguessin exercir un control i garantir una major mobilitat seguint els principis dimanats
a l’encapçalament de la present moció.
Així les coses, la derogació de l’Ordenança Fiscal ha generat un important buit regulador a les portes de
l’estiu, sense oferir a veïns, comerciants i turistes cap alternativa que la desregulació total en aquest
àmbit. 
A  més  d’aquesta  manca  de  normativa,  i  dels  efectes  econòmics que  la  derogació  comportarà  pels
comptes  d’IDETSA,  es  generen  situacions  més  concretes  i  quotidianes  que  afecten  a  la  normal
circulació i mobilitat dels vilatans i comerciants. 
Per exemple, l’estacionament d’autocaravanes en eixos importants de l’Hospitalet, especialment aquells
propers a la platja, no pot ser regulat de cap altre manera que amb l’Ordenança Municipal de regulació
de trànsit  a les vies públiques del terme municipal, quan abans es trobaven subjectes a l’Ordenança
Fiscal d’estacionament regulat. 
Una altre conseqüència veritablement negativa és la sobreexposició al tràfic i congestió que tindrà el
principal eix comercial del poble,  sobre el qual ara, sense la cobertura de l’Ordenança Fiscal,  no es
produirà la necessària rotació dels vehicles. 
Això  desemboca  indefectiblement  en  una  menor  capacitat  d’atracció  del  teixit  comercial  situat  en
aquesta zona, així com una major dificultat dels potencials clients d’apropar-se als comerços afectats a
través de vehicles. 
A més, cal  afegir  que ara els  vehicles estacionats no només no pagaran cap taxa,  sinó que a més
podran romandre al mateix estacionament durant molts dies. 
Així doncs, enfront d’aquesta indesitjable realitat el grup municipal del PSC exposa les següents

Propostes d’acord

- Que es redacti i s’exposi a la consideració del Ple municipal una nova Ordenança que permeti
resoldre els esmentats problemes, la qual pugui adoptar la forma d’una nova Ordenança Fiscal
reguladora d’una taxa per l’estacionament, d’una nova Ordenança que garanteixi la rotació o
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bé  la  modificació  i  actualització  de  l’actual  Ordenança  municipal  d’estacionament  rotatoris
gratuïts.

 
- Que aquesta nova normativa tingui especial atenció en la zona comercial de l’Hospitalet  de

l’Infant, i que en qualsevol cas esdevingui aplicable per al proper estiu. 

- Que a les principals zones on es detecti especial afluència d’autocaravanes en època estival,
es redueixi l’espai  de les marques d’estacionament a mesures compatibles únicament a les
d’un  turisme,  i  s’indiqui  mitjançant  cartells  l’existència  de  l’àrea  d’estacionament
d’autocaravanes. 

- Que la present moció sigui comunicada als veïns del municipi. «

Vist el dictamen emès per la comissió informativa de serveis interns del 24 de juliol de 2024.

El Ple de l’Ajuntament amb el vot desfavorable de vuit regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP, 1
d’AMVH-AM) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen,
amb el vot favorable de cinc regidors (4 del PSC-CP i 1 de la CUP-AMUNT), ACORDA:

Primer. Desestimar la moció que presenta el grup municipal del PSC-CP especificada en aquest punt de
l’ordre del dia.

ÀREA DE SERVEIS A LES PERSONES 

14.  Expedient  2235/2024.  Estudi  i  aprovació  inicial  del  reglament  regulador  dels  cementiris  de
Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant

La Regidora Silvia Pujol fa explicació d’aquest punt de l’ordre del dia:
«Hem creat aquest reglament que te per objecte regular el funciomanent dels tres cementiris i el tanatori 
municipal.
Amb aquest reglament el que fem es regular temes que surten a l'ordenança fiscal núm. 11, que és la
que regula la taxa de prestació de serveis de cementiris.

Amb la creació del reglament garantim l'estabilitat del funcionament i plasmem tota la normativa vigent
en aquestes competències amb una única norma.

Respecte  de  l'ordenança  fiscal  que  regula  alguns  aspectes  de  funcionament  que aquí  modifiquem:

.-l' exhumació estava tipificada ha cinc anys, ara l'hem canviat a dos anys tal com marca la llei

.-  Qualsevol  persona que porti  empadronada al  nostre municipi  un període mínim de 10 anys , podrà
gaudir de les nostres ajudes a l'hora del sepeli

.-Un  altre canvi són els  columbaris a  partir d'avui  les famílies podran decidir  quina  làpida
voldran instal·lar.

.- Les cessions de títol gratuït a favor dels familiars de titularitat en línia directa i col·lateral fins a 4 grau.»

Intervé el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP manifestant:
«Quantes persones van participar durant el procés de consulta pública d’aquest reglament que es va obrir
entre el 8 i el 28 de maig? CAP. Portal de transparència, sí, però a l’apartat de notícies del web o xarxes
socials  de  l’Ajuntament,  no.  Només  s’anuncien  festes  i  esdeveniments.  Exemple  de  la  manca  de
transparència de l’equip de govern, que no informa de res als membres d’aquest plenari. Perquè no ens
n’heu  informat  en  cap  comissió?  Podrieu  aprofitar  per  recuperar  la  gestió  pública  dels  cementiris,
privatitzada de fa uns anys. És aprovació inicial. Ens ho mirarem i valorarem si presentem al·legacions.»

La Regidora Silvia Pujol manifesta: «En cap moment volem tallar les teves al.legacions. Es va penjar al portal 
de la transparència, no considerava que s´havia de comunicar a l’oposició, ja que estava penjat a la pàgina 
web de l’Ajuntament que es pot mirar»

Atès el que disposen els articles 49 i 70 de la Llei 7/85, de 2 d´abril, reguladora de les Bases del règim local,
63.1 del Decret 179/95, de 13 de juny, pel qual s´aprova el Reglament d ´obres, activitats i serveis dels Ens
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Locals i 178-1 b) del Decret legislatiu 2/03, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el text refós de la Llei municipal i de
règim local de Catalunya.

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis a les persones del 24 de juliol de 2024.

El Ple de l´Ajuntament per unanimitat dels dotze regidors assistents que legalment el componen (5 de 
MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP, 1 d’ AMVH-AM, 1 del PSC-CP i 1 de la CUP-AMUNT), ACORDA:

Primer.- Aprovar inicialment el reglament regulador dels cementirs de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant 
que s’ adjunta com annex 2

Segon.- Sotmetre a informació pública pel termini de 30 dies hàbils comptats a partir de l'endemà de la
seva publicació edictal  tant  al Butlletí  oficial  de la província com al  Diari  oficial  de la  Generalitat  de
Catalunya i als Taulers d´anuncis de la Corporació.
Exhaurit el termini sense haver-se presentat cap tipus d´al.legació i/o reclamació l´acord esdevindrà en
definitiu sense necessitat d´ulterior acord, procedint-se a la publicació íntegra del seu contingut aprovada
definitivament.

Tercer.-  Contra la publicació de l´aprovació definitiva d’aquest modificació es podrà interposar recurs
contenciosadministratiu davant de la Sala contenciosadministrativa del Tribunal Superior de Justícia de
Catalunya,  en  el  termini  de  dos  mesos  comptats  des  de l’  endemà de  la  publicació  de l´aprovació
definitiva, d´acord amb el que disposa l'article 112 de la Llei 39/2015, d' 1 d´octubre, del procediment
administratiu  comú i  de  les  administracions  públiques  i  els  articles  10.1  b),  25.1  i  46.1  de  la  Llei
reguladora de les jurisdicció contenciosadministrativa del 13 de juliol de 1998.

Quart.-  Aquesta  modificació  entrarà en vigor  als  15 dies  hàbils  següents  des de la  seva publicació
definitiva al Butlletí oficial de la província de Tarragona,

15.Expedient 3555/2024. Estudi i aprovació de la moció que presenta el grup municipal del PSC-CP per
l'adhesió del municipi de Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant a "La red de entidades locales para la
agenda 2030" 

Pel  Regidor  Gerard Martin  pel  grup municipal  del  PSC-CP es  fa la  següent  explicació  de la  moció
presentada: «Els Objectius de Desenvolupament Sostenible (ODS), adoptats per l'Assemblea General
de  les  Nacions  Unides  el  2015,  constitueixen un pla  universal  per  a assolir  un  futur  més pròsper  i
sostenible per a tothom. Aquests 17 objectius aborden qüestions tan crucials com l'erradicació de la
pobresa, la lluita contra el canvi climàtic, la promoció de la pau i la justícia, i la garantia d'una educació
de  qualitat.  Per  als  municipis,  la  implementació  dels  ODS és  especialment  significativa,  ja  que  les
decisions i accions a nivell local són fonamentals per assolir aquestes metes globals.

Per  als  municipis  que  afronten  reptes  significatius  com  el  tancament  d'una  central  nuclear,  la
implementació dels ODS adquireix una rellevància encara més gran. La transició cap a noves formes de
desenvolupament econòmic i  social  requereix  una planificació  acurada i un enfocament  integral.  Els
ODS  proporcionen  un  marc  sòlid  per  a  abordar  els  desafiaments  específics  d'aquests  municipis,
incloent-hi la creació d'ocupació digna, la promoció d'energies sostenibles i la resiliència comunitària. A
més, la implementació dels ODS facilita l'atracció d'inversions i recursos necessaris per dur a terme una
transició justa i sostenible.

Adherir-se a la Red de Entidades Locales para la Agenda 2030 ofereix al municipi una sèrie de beneficis
estratègics i operatius que poden potenciar significativament les nostres capacitats i recursos:

1. Assessorament  Especialitzat:  La  Xarxa  proporciona  accés  a  experts  i  professionals  amb
coneixements profunds en la implementació dels ODS, ajudant el municipi a dissenyar i executar
plans d'acció eficaços i adaptats a les nostres necessitats específiques.

2. Jornades  i  Trobades:  Participar  en  jornades  i  trobades  organitzades  per  la  Xarxa  facilita
l'intercanvi d'experiències i bones pràctiques amb altres municipis, enriquint la nostra perspectiva i
permetent l'adopció de solucions provades en contextos similars.

3. Accés  a  Documentació  Especialitzada:  La  Xarxa ofereix  un vast  repositori  de  documentació  i
recursos especialitzats, que inclouen guies, estudis de cas i eines metodològiques, essencials per
a una planificació i execució informada i efectiva. C
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4. Accés  a  Eines  de  Gestió  dels  Objectius:  Comptar  amb  eines  específiques  per  a  la  gestió  i
seguiment  dels  ODS  ens  permetrà  avaluar  el  nostre  progrés  de  manera  precisa  i  prendre
decisions basades en dades, optimitzant l'ús de recursos i millorant els resultats.

5. Formació Especialitzada: La formació contínua per al personal del municipi en temes relacionats
amb els ODS assegura que el nostre equip estigui sempre actualitzat i capacitat per afrontar els
reptes actuals i futurs amb competència i eficàcia.

6. Contacte amb Altres Entitats: La possibilitat d'establir xarxes de col·laboració amb altres entitats
locals,  regionals,  nacionals  i  internacionals  amplia  les  nostres  oportunitats  de  cooperació  i
sinergia, enfortint la nostra capacitat d'acció conjunta.

7. Major  Valoració  en  Subvencions  Estatals:  L'adhesió  a  la  Xarxa  i  l'alineació  amb  els  ODS
augmenten  la  nostra  elegibilitat  i  valoració  en  l'obtenció  de  subvencions  i  fons  estatals,  amb
l’increment per exemple de 10 punts en algunes subvencions. 

8. Cost mínim: La quota anual per al nostre municipi és de 300 euros. 

A més, i donada la pertinença de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant del grup impulsor de
l’Aliança  Catalana  2030,  l’adhesió  a  aquest  xarxa  sense  dubte  repercutirà  favorablement  en  la
consolidació dels  seus  objectius i  en l’accés  a millors eines i  bones pràctiques  per  tal  de continuar
estenent aquesta perspectiva de l’Agenda 2030 en la nostra Administració local. 

Per aquesta raó, el grup municipal del PSC exposa les següents

Propostes d’acord

- Que el Ple de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant aprovi l’adhesió a la Red de
Entidades Locales para la Agenda 2030.

 
- Que l’Ajuntament assumeixi la  Declaración de la Agenda 2030 aprovada en el XII Ple de la

FEMP. 

- Que  l’Ajuntament  assumeixi  les  obligacions  i  exerceixi  els  drets  que  comporta  aparellats
l’adhesió a la Red. 

- Que l’Ajuntament utilitzi l’adhesió per la millora de la planificació estratègica del municipi i el
desenvolupament de les polítiques públiques d’una òptica sostenible i responsable. 

- Que es  realitzi  una  declaració  institucional  dirigida  a  la  ciutadania  en  la  que  es  plasmi  el
compromís d’adhesió a la Red. 

- Que  s’adquireixi  el  compromís  d’elaborar  una  anàlisi  de  situació  i  un  pla  de  localització  i
implementació dels ODS.»

Intervé el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT manifestant: «Moció genèrica
sobre l’Agenda 2030, que demana adherir el municipi a una associació espanyola. 

Primer, el municipi ja està adherit a una associació catalana sobre la mateixa qüestió. 
Segon, el  que li  cal al municipi son propostes concretes, no generalitzacions. Ja coneixem tots els
problemes que tenim sobre la taula, ja siguin globals (canvi climàtic, crisi energètica,...) o locals (futur
postnuclear).
No podem anar divagant ni perdre més temps. Instem al PSC a portar propostes concretes per fer
avançar el municipi cap al futur postnuclear i adaptar-nos al canvi climàtic i la crisi energètica, tal com
fem la CUP cada dia i cada Ple. 
I sobretot no posar pals a les rodes quan la CUP presenta propostes concretes. 
Al Ple del mes de febrer vam presentar una moció amb una bateria de 20 propostes per avançar cap al
futur postnuclear del municipi, i ens hi vau votar en contra.»

Torna  a  intervenir  el  Regidor  Gerard Martín  pel  grup  municipal  del  PSC-CP:  «Els  punts  que  es
demana la  FEMP per  adherir-nos, ens van dir  tots els  municipis  que rebria  el  nostre ajuntament,
especialment l’assessorament especialitzat, el tema de les eines, gestió dels objectius, a un cost de
300 euros tenir totes aquestes eines. Ens ofereix unes altres eines.»

La  Regidora Laura Olmo fa  la  següent  explicació  de  vot:»Tal  i  com bé  exposeu  a la  moció,  els C
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objectius de desenvolupament  sostenible (ODS), adoptats  per  l’assamblea general  de les nacions
unides el 2015, constitueixen un pla universal  per  assolir  un futur més pròsper i  sostenible per  a
tothom, aquests 17 objectius s’estan implantant en accions locals per poder contribuir en aquestes
metes globals. 
Aquestes son algunes d’aquestes accions a nivell local: 
- accions de les nostres entitats municipals contribuint a l’abastiment d’aliments i de roba
- garantint la educació infantil
- creació d’ocupació a persones en situació d’atur
- difusió d’informació en les nostres xarxes municipals per no malbaratar el consum d’aigua i cuidar
aquest recurs tant escàs
- es promociona el comerç local per contribuir en la economia del municipi
- es promou el bon reciclatge de residus dels nostres vilatans per contribuir a cuidar el planeta i els
seus ecosistemes 
- oferim diverses activitats per cuidar la salut de les persones
- fem neteja del fons marí per reduir la contaminació
- s’ajuda a les persones desfavorides en tema energètic i habitatge
- etc...
Representant al nostre ajuntament, des del juliol del 2023 hem assistit i participat a tres convocatòries
de jornades i trobades que l’agenda 2030 va celebrar a Barcelona, per poder intercanviar i debatre les
accions que altres ens locals realitzen per tal d’assolir aquest objectius. 
Actualment hi ha ha un total de 22 ajuntaments en tota Catalunya, 20 de Barcelona, 1 de Girona i 1 de
Tarragona, que formen part d’aquesta xarxa d’entitats locals. 
El nostre ajuntament seguirà amb el compromís de les bones pràctiques per contribuir als 17 ODS
que ens demana l’agenda 2030. 
Referent a les vostres propostes d’acord : 
Ens proposeu assumir la declaració de l’agenda 2030 aprovada el 2019 (2/07/2019) al XIIè ple de la
federació espanyola  de municipis  i  províncies,  desconeixem el  perquè no es va assumir  aquesta
declaració en el transcurs dels 3 anys de govern del PSC al nostre municipi.
De totes maneres, l’actual  equip de govern estudiarà més endavant un projecte  per elaborar  una
anàlisis  de  situació  i  un  pla  de  localització  i  implementació  dels  ODS  i  poder  valorar  més
detingudament l’adhesió en aquesta xarxa d’entitats.»

El  Regidor  Gerard Martin  pel  grup municipal  del  PSC-CP intervé manifestant:  «Perquè no  es  va
signar? Perquè no es signen d’altres, ara el que proposem entrar a la FEMP i hem de signar-la. Ens
sembla  bé  les  tasques  que s´estan  portant  a  terme,  simplement  volíem entrar  en  aquesta  de  la
FEMP»

Intervé  la  Regidora  Silvia  Pujol  i  manifesta:»Simplement, una  pregunta,  si  l'any  2019  jo
vaig presentar una moció de  l'agenda  2030, perquè no  ens  varem adherir a  la  xarxa hi  ha les
implantacions de las ODS?, amb quatre anys es va tenir temps.»

El  Regidor  Gerard Martin  pel  grup municipal  del  PSC-CP manifesta:  «Ho hem posat  perquè era
imprescindible, s´havia de fer aquest acord del Ple per poder-nos-hi adherir»

Vist el dictamen emès per la comissió informativa de serveis a les persones del 24 de juliol de 2024.

El Ple de l’Ajuntament  amb el vot desfavorable de vuit regidors (5 de MM-AM, 1 de la FIC, 1 del PP i
1 d’AMVH-AM) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legament el componen,
amb el  vot  favorable  de quatre  membres  (del  PSC-CP)  i  amb l’abstenció  del  regidor  de la CUP-
AMUNT, ACORDA:

Primer.-  Desestimar la moció que presenta el grup municipal  del PSC-CP especificada en aquest
punt

Sent les 20.24 abandona la sessió plenària el Regidor Gerard Martin pel grup municipal del PSC-CP.

ÀREA DE PROMOCIÓ ECONÒMICA 

16. Expedient 2914/2024. Estudi i aprovació del protocol d'intencions entre l'Ajuntament de Vandellòs i
l'Hospitalet de l'Infant i Energies Renovables Públiques de Catalunya SAU en matèria de transició
energètica
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Explica  aquest  punt  l’  Alcaldessa:»Presentem al  ple  aquest  protocol  d’intencions que  te  per  finalitat
principal la col.laboració entre l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet del’Infant i l’Energètica, per tractar
temes de comú interés per ambdues parts en el marc de les seves respectives competències i objectius,
amb la finalitat principal de determinar i avançar, promoure, i si escau, dur a terme actuaciions dirigides
a la transició energètica del municipi de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant. 

No suposa cap límit de les competències que li són pròpies.

Es compromet a dur a terme les següents actuacions:

1.  Energètica  es  compromet  a  dur  a  terme  la  celebració  de  reunions  periòdiques,  amb  l’objectiu
d’identificar  possibles  actuacions  i  mesures  conjuntes  i  d’interès  comú  per  promoure  la  transició
energètica al municipi de Vandellòs i l’Hospitalet de l’ Infant.

2. La identificació per part de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant de terrenys de propietat
municipal potencialment aptes per a la implantació d’instal.lacions de generació d’energia, que puguin
ser objecte de desenvolupament per part de l’Energètica.

No comporta una despesa econòmica concreta.

Tindrà una durada de quatre anys.

Ambdues parts es comprometen a resoldre de manera amistosa qualsevol desacord.

Es constituirà una comissió de seguiment, que estarà integrada per representants de l’Ajuntament de
Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant i de l’Energètica de manera igualitària, designats en cada cas per les
autoritats signants del protocol.

La comissió serà l’encarregada de proposar  les actuacions i  mesrues a adoptar pel compliment dels
objectius del protocol, així com dels instruments adequats per a la seva execució. La comissió adoptarà
els acords per unanimitat. Les reunions i actes es podran realitzar de manera telemàtica»

Intervé a Regidora Ma José Gómez pel grup municipal del PSC-CP manifesta:“Amb l’Energètica vam
mantenir converses, i van estar d’acord en crear un marc de col.laboració futur per encabir projectes
municipals, com la creació d’un parc eòlic municipal.

Votarem a favor perquè el nostre posicionament és igual quan estem a l’equip de govern, com quan
estem a l’oposició.

Amb  aquest  acord,   és  inevitable   valorar  la  política  de  l’equip  de  govern  en  matèria  d’energies
renovables durant el primer any de mandat.

Nosaltres  pensem que aquest  primer  any  ha estat  un  any  perdut,  un  any  d’aturada  evident  en  la
implantació de projectes en energies renovables a escala local,  sense veure cap projecte executat.

En aquest sentit, recordem aquella publicació en premsa fa més d’un any, sota el títol “Llum verda al
projecte de construcció i explotació d’un parc eòlic públic municipal a Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant”.

I recordem també,  que El Ple de l’Ajuntament va aprovar la memòria de la comissió d’estudi per a  la
creació d’una societat mercantil i dels seus estatuts que vehiculés la gestió d’aquest futur parc eòlic, que
es trobava en fase d’estudi.

El cert, és que amb el canvi de govern, aquest projecte de parc eòlic elaborat pel PSC, sembla estar al
calaix:  un  projecte  ambiciós  que  suposava  aprofitar  les  oportunitats  per  fiançar-lo  amb el  Fons  de
Transició Nuclear, o amb fons europeus, i inclús una manera d’invertir part dels estalvis de l’ajuntament,
generats durant el mandat socialista i que el nou equip de govern es gasta de forma preocupant en
despeses corrents (capítol 2), no en inversions. C
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Un projecte que pretenia oferir preus de l’electricitat  assequibles als veïns i veïnes, i a les empreses
locals, i també pretenia obtenir recursos per les arques municipals amb la venda d’energia, pensant en
el futur quan els ingressos procedents de la CN desapareguin.

Esperem que la signatura d’aquest manual d’intencions amb l’energètica, doni un impuls decidit a l’equip
de govern, per fer accelerar la política en matèria d’energia renovable i de transició cap a un model
econòmic més sostenible.”

Intervé el  Regidor  Sergi  Saladié  pel  grup municipal  de la CUP-AMUNT:»L’Energètica  es va crear  a
instàncies de la CUP al Parlament de Catalunya dins l’acord d’investidura de la passada legislatura. Es
tracta d’un document  d’intencions que ara caldrà plasmar  amb accions  concretes per avançar  en la
transició energètica, com la proposta d’acord que portem la CUP en aquest ple per demanar la rebaixa
de l’IBI,  la  bonificació del  95% de l’ICIO,  i  l’eliminació del  requeriment  de llicència  d’obres  per  a la
instal·lació de fotovoltaica d’autoconsum. Veurem com comenceu aplicant  el  protocol.  Un altra cosa:
només ens envieu invitacions a festes, i en canvi no ens convideu a cap reunió de treball com la que es
va fer amb l’Energètica.»

L’ Alcaldessa intervé per fer aclariments: « Està bé afirmacions taxatives i sense coneixement de causa,
no està al calaix el tema dels molins, sabem que s’està fent un estudi que es va portar al Ple, es va
parlar amb l’Energètica i d´aquest Parc eòlic, estant fent un estudi d´aquests molins pel tema de l’àliga i
pel tema del vent. De moment no es pot donar llum verda, de moment està en estudi.Així es podrà posar
més marxa a l’assumpte, també es podria preguntar abans de fer afirmacions taxatives

De moment són converses que fa l’equip de govern i quan es cregui que s’ha d’informar a l’oposició així
es farà».

Per la Regidora Ma José Gómez pel grup municipal del PSC-CP s’intervé manifestant: “Què un projecte
valorat  en  20  milions  d’euros  és  facin  estudis  per  80.000...doncs,  ja  veurem  quins  estudis  feu
proporcionalment tant baixos com aquest.

En aquest estudi  de viablilitat  d’ubicació del  parc eòlic  contemplavem vàrios escenaris i  nosaltres ja
teniem aquesta suspita. Per aixó vam encomanar un estudi de l’àliga  cau barrada. Però bé hi han altres
espais en el municipi on es pot implantar, per tant no és cap excusa.”

Vist el dictamen emès per la comissió informativa municipal de promoció econòmica del 24 de juliol de 2024.

El Ple de l’Ajuntament per unanimitat dels dotze membres assistents (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP, 1 
d’AMVH-AM, 3 del PSC-CP i 1 de la CUP-AMUNT), ACORDA:

Primer.-Aprovar el protocol d’intencions entre l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant i Energies 
renovables públiques de Catalunya SAU en matèria de transició energètica que s’adjunta com annex 3.
 
Segon. Facultar a la Sra. Alcaldessa per a la signatura de l’esmentat protocol.

17. Expedient 3499/2024. Estudi i aprovació inicial de la modificació de les bases reguladores del
programa d'ajuts a inversions empresarials d'alt impacte

Pel Regidor Ferran Conejo es fa l’explicació de la modificació d’aquestes bases: «MOTIVACIÓ DE LA 
REVISIÓ: Aprenentatge de la primera convocatòria on s’han observat algunes mancances que es 
solucionen amb aquesta revisió de bases.
OBJECTIU PRIMER: Potenciació del turisme rural, donar sortida a projectes de restauració de masies i
cases rurals on sigui compatible l'activitat.
S'afegeix un punt específic destinat al sector de la indústria turística per la posta en marxa d'activitats de
turisme rural, tenint en compte quatre de les modalitats; masoveria, masia, casa de poble compartida i
casa de poble independent. S'ha de tenir  en compte que per  aquest supòsit,  tal i  com indiquen les
bases, no és necessari la creació de dos llocs de treball de nova creació. 
Referent a la indústria turística, es deixa clarament identificat que les activitats immobiliaris no entrarien
dins d'aquests supòsit. C
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OBJECTIU SEGON: S’inclou la possibilitat de bestreta per empreses consolidades (més de 36 mesos) i
que disposin de llicencia d'activitats en ordre, la bestreta del 100% de l'import atorgat però requereix la
constitució de garantia a través de un aval bancari, per cobrir els riscos existents amb el diner públic.
Aquesta acció, ve derivada de el anàlisis de les empreses actuals que tenen dificultats de disposar de
líquid per afrontar projectes d'expansió. Amb aquesta via es pot potenciar l'actuació que tinguin intenció
d'implementar.
Actius materials, incloem ajuts per terrenys, obra civil i locals, amb una intensitat màxima del 30%. 
PRIMERA  CONVOCATÒRIA:  S’han  presentat  un  total  de  5  projectes  amb  inversions  acumulades
superiors als 360.000€ i una inversió imputable superior als 260.000€. S’estima preliminarment ja que
s’han d’acabar d’avaluar adequadament que l’import subvencionable superarà els 100.000€.
BESTRETA: Com s’ha indicat aquesta revisió de les bases es fruit de l’aprenentatge i s’ha observat que
calia una eina addicional ja que es té la certesa de la dificultat de tenir un finançament propi per encarar
noves inversions.  La bestreta estarà lligada amb l’acompliment  de la  inversió  i  juntament amb l’aval
bancari (que té un cost sobre l’empresari) i que el banc no farà aquest aval si no hi ha una activitat, el
empresari estarà segur que farà aquesta inversió per sol·licitar-la. Per tant, l’ajuntament no té cap risc de
no cobrament, ja que únicament s’haurà d’executar l’aval bancari per recuperar els diners». 

Intervé el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT:»Al mes de desembre passat ja
va vau portar una primera modificació d’aquestes  bases. Ja us vam avisar  que era insuficient  i  poc
atrevida. Ara les torneu a canviar, cosa que demostra la constant improvització del govern i una falta de
visió estratègica preocupant que no aporta cap canvi respecte al govern socialista. 
A més, no modifiqueu a l’alça les quanties destinades a aquesta subvenció, tal com hem comentat al
començament del Ple. 
Als pressupostos d’enguany vau destinar la mateixa quantitat que hi destinava el govern socialista, uns
180.000€ (0,9%),  ara les heu incrementat fins als 325.000€ (1,4%), encara molt  lluny dels 800.000€
d’ingressos  del  Fons  de  Transició  Nuclear  que  tenim  pressupostats.  On  van  a  parar  els  gairebé
475.000€ del Fons Nuclear que no destineu a promoció econòmica i futur postnuclear? 
Com és aprovació inicial, parlarem amb els sectors econòmica i  empresarials afectats, i ja veurem si
presentem al·legacions.»

Al  que  contesta  el  Regidor  Ferran  Conejo:»Sobre  el  FTN  i  les  dues  mocions,  torna  a  sortir  el
desenvolupament  del  sòl  industrial  al  Polígon  Tapies  Nord.  Al  darrer  Ple  el  punt  de  la  proposta  de
resolució  que  demanàveu  era  inviable,  que  l’Ajuntament  realitzi  un  projecte  executiu  quan  el
desenvolupament del sector ha de ser a càrrec dels privats, l’Ajuntament no pot actuar com Aigua al
Coll. Abans d’arribar a aquest punt caldria modificar el POUM. També vam comentar les limitacions que
hi ha al sòl industrial actual, no hi ha parcel·les, no hi ha naus grans a més tenim les limitacions del
planejament.
Les comunitats energètiques, estem treballant actualment ja que estem redactant amb IDETSA els plecs
per la planta fotovoltaica de la Llar d’Infants, s’ha encarregat un estudi estructural del pavelló de 
Vandellòs per també fer aquestes actuacions en altres nuclis.

Ja ho vam debatre al Ple de desembre, que la contractació de gent del municipi a vegades es complex 
ja que en ocasions no hi ha perfils per satisfer el requisit.

Finalment el fet de que 5 empreses i puguin optar a la línia de subvenció d’alt impacte, probablement 
estiguin satisfets per poder engegar els seus projectes i si que sigui un motiu de celebració per 
l’empresari.

No incidiré més en els comentaris de la primera revisió de les bases.»

La  Regidora  Ma  José  Gómez  fa  la  següent  explicació  de vot:»Nosaltres  vam manifestar  el  nostre
desacord en l’aplicació  que l’equip  de govern fa de les  aportacions extraordinàries procedents de la
liquidació del FTN (2023):
El que cal són actuacions pròpies  de l’ajuntament per atreure projectes empresarials tractors  creant un
ecosistema competitiu, generar una major diversificació econòmica per afrontar els reptes de futur, que
és la fnalitat del Fons. 
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Des  del  nostre  punt  de  vista,  és  prioritari  que  l’Ajuntament  realitzi  inversions  en  infraestructures
industrials i energètiques,  o serveis a les empreses. Us hem presentat ja dues mocions que heu votat
en contra.

Creiem que és molt  necessari ampliar el  sòl industrial  del  municipi,  contemplat en el POUM sota la
denominació de Tàpies III.

-Continuar amb reurbanització  de la Via Augusta per a afavorir la dinamització comercial de l’Hospitalet
de l’Infant.

-Continuar amb la creació de comunitats energètiques destinades a les empreses del sector comercial,
turístic i serveis per ajudar-les a ser més competitives.

En  la  primera  modificació  ja  vam mostrar  el  nostre  desacord  perquè  no  podíem  acceptar  que  es
consideri subvencionable els projectes que ocupin persones no empadronades al municipi. Quin sentit té
destinar diners municipals si no és per crear riquesa i llocs de treball pels veïns i rebaixar les taxes
d’atur, a pesar de que tenim uns indicadors bastant positius en relació a altres territoris.

Entrant  al  detall  de la  segona modificació,  ens  reafirmem en  el  nostre  desacord.  Les  bases  s’han
desvirtuat perquè heu rebaixat el requisits d’import d’inversió i de creació de llocs de treball. Per això,
potser s’ha passat de zero empreses que haguessin optat a la convocatòria a 5. Això no és un objectiu
per estar satisfets. 

Nosaltres pensem que les modificacions semblen fetes a mida d’alguna petició individual: Introduïu com
a un supòsit  nou subvencionable un supòsit  molt  concret:  establiments de turisme rural  subjectes a
activitat empresarial (masies i cases de poble). Per què altres establiments turístics no poden optar a
l’excepcionalitat de no tenir que complir el requisit de creació de llocs de treball. Què té un establiment
rural que no tingui un hotels o un apartament turístic?

Sincerament,  pensem que  és  una  mostra  més  d’una  política  clientelar  que  no  pensa en  el  interès
general, sinó que dona resposta a peticions individuals que té l’equip de govern

És tal el nivell de concreció que heu introduit en aquesta subvenció que només us calia posar el NIF de
la entitat beneficiaria.

Aixó serà molt difícil d’explicar als empresaris que se sentiran agreujats per aquesta distinció.”

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de promoció econòmica del 24 de juliol de 2024

Atès  el  que  disposa  la  Llei  38/2003,  de  17  de  novembre,  general  de  subvencions,  Reial  Decret
887/2006, de 21 de juliol, pel qual s´aprova el Reglament que desenvolupa l'esmentada Llei i el Decret
179/1995, de 13 de juny,  pel  qual  s´aprova el  Reglament  d’obres,activitats i  serveis dels  Ens locals
(articles 118 i següents) així com l’ ordenança general municipal de subvencions.

El Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable de vuit regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP i 1
d’AMVH-AM) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen i
amb el vot desfavorable de tres regidors (del PSC-CP) i amb l’abstenció del regidor de la CUP-AMUNT,
ACORDA:

Primer.- Aprovar inicialment la modificació de les bases reguladores del programa d’ajuts a inversions 
empresarials d’alt impacte, que s´adjunta com annex 4

Segon.- Sotmetre a informació pública pel termini de 20 dies hàbils comptats a partir de l’endemà de la 
seva publicació oficial al Butlletí oficial de la província de Tarragona , al Diari oficial de la Generalitat de 
Catalunya i al Tauler d´anuncis de la Corporació Exhaurit el termini sense haver-se presentat cap tipus 
d'al·legació i/o reclamació l'acord esdevindrà definitiu sense necessitat d´ulterior acord, procedint-se a la C
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publicació de les bases modificades aprovades definitivament.

Tercer.-Contra la publicació de l'aprovació definitiva d´aquestes bases modificades es podrà interposar 
recurs contenciosadministratiu davant de la Sala contenciosadminstrativadel Tribunal Superior de 
Justícia de Catalunya, en el termini de dos mesos comptats des de l’endemà de la publicació de 
l’aprovació definitiva, d'acord amb l´article 112 de la Llei 39/2015, d´1 d´octubre, de procediment 
administratiu comú de les administracions públiques iels articles 10.1 b), 25.1 i 46.1 de la Llei reguladora
de la jurisdicció contenciosadministrativa del 13 de juliol de 1998.

Quart.- Notificar aquest acord a la gerència d’Idetsa.

18. Expedient 3501/2024. Estudi i aprovació inicial de la modificació de les bases reguladores dels
incentius a la implantació de projectes innovadors i noves activitats estratègiques per al Municipi

El Regidor Ferran Conejo fa una explicació de la modificació d’aquestes bases:
«MOTIVACIÓ  DE LA REVISIÓ:  Aprenentatge  de  la  primera  convocatòria  i  s’han  observat  algunes
mancances que es solucionen amb aquesta revisió de bases.
OBJECTIU PRIMER: Afegir entitats que tinguin i generin activitat econòmica certificada.
D’aquesta  manera  es  podrà  subvencionar  la  redacció  de  projectes  de  valor  afegit  en  la  generació
d’activitat econòmica dins els sectors socials, solidaris així com en economia verda i blava. Exemples
serien  estudis  de  viabilitat  econòmica,  tecnològica,  estudis  estratègics  o  bé  estudis  de  planificació
urbanística.
El límit per aquests conceptes és del 30% de les inversions sent el topall de 3.000€. Si bé es cert, que
per les entitats amb activitat econòmica, solament poden optar aquest concepte
PRIMERA CONVOCATÒRIA: S’han presentat un total de 21 projectes innovadors per tots els conceptes
subvencionables. S’estima preliminarment ja que s’han d’acabar d’avaluar adequadament que l’import
subvencionable superarà els 70.000€.

La Regidora Ma José Gómez pel grup municipal del PSC-CP intervé manifestant: «El nivell de concreció
denota que esteu introduint algun suposit a mida d’alguna petició que heu rebut.
Estarem pendents, quan es resolgui les adjudicacions de la convocatòria quantes entitats d’aquest perfil,
poden optar a aquesta nova linia que avui presenteu.”

El Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT intervé manifestant:
«Al mes de desembre passat ja va vau portar una primera modificació d’aquestes bases. Ja us vam
avisar  que  era  insuficient  i  poc  atrevida.  Ara  les  torneu  a  canviar,  cosa  que demostra  la  constant
improvització del govern i una falta de visió estratègica preocupant que no aporta cap canvi respecte al
govern socialista. 
A més, no modifiqueu a l’alça les quanties destinades a aquesta subvenció, tal com hem comentat al
començament del Ple. 
Als pressupostos d’enguany vau destinar la mateixa quantitat que hi destinava el govern socialista, uns
180.000€ (0,9%),  ara les heu incrementat fins als 325.000€ (1,4%), encara molt  lluny dels 800.000€
d’ingressos  del  Fons  de  Transició  Nuclear  que  tenim  pressupostats.  On  van  a  parar  els  gairebé
475.000€ del Fons Nuclear que no destineu a promoció econòmica i futur postnuclear? 
Com és aprovació inicial, parlarem amb els sectors econòmica i  empresarials afectats, i ja veurem si
presentem al·legacions.»

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de promoció econòmica del 24 de juliol de 2024.

Atès  el  que  disposa  la  Llei  38/2003,  de  17  de  novembre,  general  de  subvencions,  Reial  Decret
887/2006, de 21 de juliol, pel qual s´aprova el Reglament que desenvolupa l'esmentada Llei i el Decret
179/1995, de 13 de juny,  pel  qual  s´aprova el  Reglament  d’obres,activitats i  serveis dels  Ens locals
(articles 118 i següents) així com l’ ordenança general municipal de subvencions.

El Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable de vuit regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP i 1
d’AMVH-AM) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen i
amb el vot desfavorable de tres regidors (del PSC-CP) i amb l’abstenció del regidor de la CUP-AMUNT:
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Primer.- Aprovar inicialment la modificació de les bases reguladores dels incentius a la implantació de 
projectes innovadors i noves activitats estratègiques per al Municipi que s’adjunta com annex 5.

Segon.- Sotmetre a informació pública pel termini de 20 dies hàbils comptats a partir de l’endemà de la
seva publicació oficial al Butlletí oficial de la província de Tarragona , al Diari oficial de la Generalitat de
Catalunya i al Tauler d´anuncis de la Corporació Exhaurit el termini sense haver-se presentat cap tipus
d'al·legació i/o reclamació l'acord esdevindrà definitiu sense necessitat d´ulterior acord, procedint-se a la
publicació de les bases modificades aprovades definitivament.

Tercer.-Contra la publicació de l'aprovació definitiva d´aquestes bases modificades es podrà interposar
recurs  contenciosadministratiu  davant  de  la  Sala  contenciosadminstrativadel  Tribunal  Superior  de
Justícia  de  Catalunya,  en  el  termini  de  dos  mesos comptats  des  de l’endemà de  la  publicació  de
l’aprovació  definitiva,  d'acord  amb  l´article  112  de  la  Llei  39/2015,  d´1  d´octubre,  de  procediment
administratiu comú de les administracions públiques iels articles 10.1 b), 25.1 i 46.1 de la Llei reguladora
de la jurisdicció contenciosadministrativa del 13 de juliol de 1998.

Quart.- Notificar aquest acord a la gerència d’Idetsa.

19. Expedient 3512/2024. Estudi i aprovació de la proposta d'acord que presenta el grup municipal de 
la CUP-AMUNT per al foment de l'autoconsum amb fotovoltaica sobre coberta

 Des de 2019 l’autoconsum elèctric a través de la instal·lació de panells fotovoltaics en llars i empreses ha
tingut un creixement espectacular amb més d’un 1.000% d’increment. Només l’any 2023 es van instal·lar a
Catalunya gairebé 500MW, que és l’equivalent  a la meitat de la potència elèctrica d’una central nuclear,
arribant 1.140MW de potència fotovoltaica instal·lada. 

 Aquest creixement espectacular està sent així degut a una sèrie de canvis normatius, un abaratiment del cost 
d’instal·lació, i un increment del preu de l’electricitat, que incita a molts particulars i empreses a emprendre el 
camí de l’autoconsum.

 No obstant, hi ha una sèrie de reptes tècnics, fiscals, financers, i normatius, que caldria superar per tal de 
possibilitar un creixement encara més gran de l’autoconsum. 

En  aquest  sentit,  la  Llei  16/2017,  d’11  d’agost,  del  canvi  climàtic,  reconeix  que  els  ens  locals  són
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corresponsables en l’assoliment de les finalitats identificades i afirma també la necessitat d’adoptar mesures
de caràcter normatiu que afavoreixin l’autoconsum energètic a partir d’energies renovables. 

A nivell del nostre municipi hi ha una sèrie d’ajuts, que son manifestament millorables quantitativament, a les
instal·lacions d’autoconsum tal com es recull a les Bases reguladores de subvencions d’eficiència energètica i
autoconsum aprovades per aquest plenari. Tanmateix, encara hi ha una sèrie de millores que es podrien
implementar per tal d’impulsar encara més l’autoconsum amb fotovoltaica instal·lada sobre edificis, beneficiant
així les veïnes i veïns i les empreses del municipi. 

En aquest sentit, una mesura que cada cop més ajuntaments estan aplicant, i tal com recomana l’Institut
Català l’Energia (ICAEN), és l’eliminació del requeriment d’obtenir  llicència d’obres per a instal·lacions de
panells fotovoltaics en edificis, i substituir-la per una comunicació prèvia, així com una bonificació del 95%
sobre la quota de l’Impost sobre construccions, instal·lacions i obres (ICIO). A banda de l’estalvi econòmic que
per a veïns i veïnes i empreses representarien aquestes mesures, tenint en compte que aquí al municipi
s’aplica el màxim de l’ICIO (el 4%), és una mesura que agilitza molt la instal·lació i posada en marxa d’aquests
tipus de projectes.

Una altra mesura que s’està aplicant municipalment, i que també recomana l’ICAEN, és la bonificació de l’IBI.
Som conscients que en aquest municipis les quantitats d’IBI que es paguen son baixes, però creiem que cal
aplicar totes les mesures que incentivin l’autoconsum, i aquesta n’és una. També resulta interessant que el
municipi disposi d’un inventari del potencial d’instal·lació d’energia fotovoltaica en els edificis i espais públics
municipals, per tal de poder ser utilitzats tant per part de l’Ajuntament com dels veïns i veïnes i empreses del
municipi.  En aquest  sentit,  poden  ser d’utilitat  els treballs  realitzats  pel  Departament  de Geografia de la
Universitat Rovira i Virgili: Determinació del potencial d'autoabastiment elèctric dels municipis de la demarcació
de Tarragona a partir d'energia fotovoltaica i eòlica instal·lada en entorns urbans (2021), El potencial solar
fotovoltaic dels terrats dels edificis públics de la província de Tarragona: reptes per avançar cap a la Transició
Energètica i expectatives dels agents implicats (2022). 

Per tots aquests motius, presentem la següent 
PROPOSTA D’ACORD

El Ple de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant insta al Govern municipal a: 
1.Per al proper ple municipal portar a debat i votació l’aprovació inicial de l’Ordenança per a la promoció de les
instal·lacions d ́autoconsum amb energia fotovoltaica sobre cobertes. 
2.Aquesta ordenança hauria de contenir, com a mínim: 
-Eliminació del requeriment d’obtenir llicència d’obres per aquest tipus d’instal·lacions, i substituir-la per una
comunicació prèvia, excepte per als casos en que els projectes s’executin en béns sotmesos a un règim de
protecció patrimonial arquitectònica, cultural o urbanística. 
-Establiment d’una bonificació del 95% sobre la quota de l’Impost sobre Construccions, Instal·lacions i Obres
(ICIO) per a totes les instal·lacions d’autoconsum amb fotovoltaica sobre coberta. 
-Establiment  d’una bonificació  del  50%, i  durant  5 anys, sobre la  quota  íntegra  de l‘Impost  sobre Béns
Immobles (IBI) pels béns immobles que tinguin instal·lacions d’autoconsum amb energia solar fotovoltaica. 
3.Elaborar un inventari de la superfície disponible per a la instal·lació de plaques fotovoltaiques en edificis,
equipaments i espais públics municipals. 

Intervé el Regidor Ferran Conejo manifestant: «Les propostes que feu des de la CUP, son extretes d’un
document Recomanacions per Autoconsum fotovoltaic domèstic Consells i bones pràctiques en el qual
parla  textualment  que   molts  ajuntaments  tenen  bonificacions  fiscals  per  promocionar  l’ús  d’energia
solar. Les bonificacions es basen en descomptes en l’impost sobre béns immobles (IBI), que pot arribar
fins al 50%, normalment per una durada d’entre 3 i  5 anys. També en l’impost sobre construccions,
instal·lacions i obres (ICIO), que pot arribar fins al 95%.
La moció  per  suposat  té  un contingut  interessant  tot  i  que el  foment  de les  instal·lacions
fotovoltaiques està clarament implantat al municipi i l’escenari actual està en un estadi més
avançat que el objecte de la moció. No considerem que les propostes resolguin esculls que la
població pugui tenir a l’hora de decantar-se en implementar aquestes instal·lacions als seus
habitatges. Però entre les mesures que contempla el document en el qual us heu basat en fer
la moció no parla d’una línia de subvenció en fotovoltaica pròpia com té aquest ajuntament.
Per posar números al que argumento referent a l’ajuda i la incentivació de l’Ajuntament;
En  els  darrers  tres  (3)  anys  del  21  al  23,  s’han  subvencionat  un  total  de  42  projectes
d’autoconsum i 10 de climatització i il·luminació eficient. El total de la inversió ha estat de més C

od
i V

al
id

ac
ió

: 4
T3

S2
SA

KJ
AE

KE
R

XA
K3

EG
Z2

TR
S 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//v
an

de
llo

s-
ho

sp
ita

le
t.e

ad
m

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 3
1 

de
 9

3 



de 470.000€ dels quals s’ha subvencionat per un total de més de 99.000€. és a dir, més del
20% de la inversió. La tendència aquest any 2024 també és molt positiva
No votem en contra perquè estiguem en estiguem en desacord amb les recomanacions del ICAEN, al
contrari hi ha propostes de millora valorables com t’hem fet arribar per esmenar a la moció enfocades a
estudiar alguna bonificació addicional via IBI, tot i que evidentment es nota el teu toc ja que alguna de
les propostes com la de la eliminació de la llicència urbanística no es correcta ja que una comunicació
no substitueix una llicència. Aquest Ajuntament aposta clarament per la implantació de fotovoltaica en
cobertes, i proba d’això és la línia de subvenció (suplementada amb la darrera modificació de crèdit),
l’acord  de  col·laboració  amb  la  energètica  que  s’ha  presentat  anteriorment,  implantació  de  planta
fotovoltaica a la coberta de la llar d’infants, tenim en cartera altres zones i cobertes susceptibles, s’ha
encarregat  des  de  IDETSA el  estudi  estructural  de  la  coberta  del  pavelló  de  Vandellòs  i  seguirem
explorant vies per anar més enllà i si s’escau valorar alguna recomanació del ICAEN però sense decidir
a través d’una moció de percentatges i temporalitat.»

Intervé la Regidora Ma José Gómez pel grup municipal del PSC-CP manifestant: «El regidor Ferran ha 
donat unes dades molt interessants sobre els resultats d’aquestes bases de  subvencions que van estar 
implementades durant el nostre mandat.

En aquella época, quan nosaltres planificavem de quina manera incentivar la producció fotovoltaica a
nivell de societat civil mitjançant l’autoconsum, nosaltres ens plantejavem aquests dues possibilitats: o
bé crear una linia de subvencions per fiançar aquests tipus de projectes o bonificar l’ICIO o l’IBI, etc com
a forma d’incentivar aquest tipus d’inversions per part de les empreses i de la ciutadania. Però com al
nostre municipi el nivell impositiu que tenim és tan baix, està per sota de la mitja catalana, vam estimar
que a nivell quantitatiu era més favorable crear aquesta linia de subencions.

Però el que teniem clar és que o era una opció o l’altra, però no les dues.

En  quan a substituir  la  llicència urbanística  per  una comunicació  prèvia,  ho veiem complicat  per  la
climatologia que tenim al municipi. Nosaltres pensem que fa falta algun tipus de certificació tècnica que
doni garanties de seguretat que aquestes instal.lacions estan correctament instal.lades a les cobertes.»

Al que torna a intervenir el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT: «Ahir l’equip de
govern ens va fer arribar unes esmenes que proposaven no bonificació de l’impost d’obres, mantenir
l’obligatorietat de la llicència d’obres, i estudiar la bonificació l’IBI. Una mica més i no deixen res. No les
hem acceptat, òbviament. 
Los números de les subvencions ja els hem posat en altres mocions, i heu votat en contra. 
L’ordenança  fiscal  número  5  REGULADORA  DE  L'IMPOST  SOBRE  CONSTRUCCIONS  I  OBRES.
(ICIO), 50% de l’impost de construccions (ICIO), per obra nova o reforma»

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de promoció econòmica del 24 de juliol de 2024.

L’Ajuntament  Ple amb el  vot  desfavorable de vuit  regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del  PP,  1
d’AMVH-AM) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen,
amb l’abstenció de tres regidors (del PSC-CP) i amb el vot favorable del regidor de la CUP-AMUNT,
ACORDA:

Primer. Desestimar la proposta d’acord que presenta el grup municipal de la CUP-AMUNT referenciada
en aquest punt.

ÀREA DE SERVEIS TERRITORIALS 

20. Expedient 200/2017. Estudi i aprovació de la verificació del Text refós de Pla Especial Urbanístic. 
Àmbit del Càmping la Masia.
El Regidor Ferran Conejo fa una explicació d’aquest punt de l’ordre del dia:»L’objecte del document és 
regular l’activitat del càmping la Masia adequant les infraestructures, els equipaments i les instal·lacions 
del càmping existent de manera que es doni compliment a la normativa que li és d’aplicació.
ANTECEDENTS
Al  Ple de desembre de 2022 es va aprovar  provisionalment el  “Pla Especial  Urbanístic de
l’àmbit del Càmping de la Masia” i es va donar trasllat de l’expedient a la Comissió Territorial C
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d’urbanisme de Tarragona tal i com estableix l’article 80.c) del TRLU (Text Refós de la Llei
d’Urbanisme) per a que procedís, si s’esqueia, a la seva aprovació definitiva.
A finals de 2023, es rep l’acord de la Comissió Territorial d’Urbanisme del Camp de Tarragona.
L’acord de la Comissió va ser el de suspendre l’aprovació definitiva del Pla especial urbanístic
Càmping La  Masia,  fins  que  mitjançant  un  text  refós,  verificat  per  l’òrgan que  ha  atorgat
l’aprovació provisional de l’expedient i diligenciat, s’incorporessin una sèrie de prescripcions.
EXPEDIENT
Revisada la documentació aportada que és objecte de verificació
Indicar que, en data 11 de març de 2024, es va tornar a sol·licitar informe a l’ATM, adjuntant el
Text Refós objecte del present informe i a data d’avui no consta emès cap informe per aquest
organisme, tal i com consta als antecedents.
D'acord amb el que estableix l'article 85.5 del TRLU, els informes sectorials s’han d’emetre en
el termini d’un mes, llevat que una disposició n’autoritzi un altre de més llarg que, en cap cas,
no pot ser superior a dos mesos, per la qual cosa, s'ha superat el termini legalment establert
per l'emissió de l'informe, per tant, es considera que es pot procedir a la continuació de la
tramitació de l’expedient per a la seva aprovació definitiva.
La proposta d’aquest plenari passa per Aprovar la verificació del  “Text refós. Març 2024. Pla
Especial  Urbanístic.  Àmbit  del  Càmping  la  Masia,  atès  que  dona  compliment  a  les
prescripcions de l’Acord de la Comissió Territorial d'Urbanisme del Camp de Tarragona, així
com al  que preveu el  Pla d’Ordenació Urbanística Municipal  de Vandellòs i  l’Hospitalet  de
l’Infant. 
Un cop aprovat donar trasllat del present acord juntament amb la documentació tècnica aportada 
diligenciada a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Tarragona per què d’acord amb el que estableix 
l’article 80.c) del TRLU, procedeixi si escau, a aixecar la suspensió de l’expedient i a la seva aprovació 
definitiva, de conformitat amb els articles 85, 87 i 89.5 del TRLU i 110 del RLU.»

Consta  a  l’expedient  l’acord  Plenari  de  data  1  de  desembre  de  2022,  en  què  es  va  aprovar
provisionalment el “Pla Especial Urbanístic. Àmbit del Càmping la Masia. PLATJA DE L’ALMADRAVA
(VANDELLÒS I  L’HOSPITALET DE L’INFANT).  Vandellòs  i  l’Hospitalet  de  l’Infant,  Baix  Camp.  Exp
2313.15. Aprovació Provisional. Setembre 2022 ”, signat digitalment en data 27 de setembre de 2022
per  l’arquitecte  Francesc d’Assis  Albin  i  Collet,  en  representació  d’ALBIN  ARQUITECTES SLP,  Pla
Especial PE02 CÀMPING LA MASIA, que complementa i desenvolupa el Pla d'Ordenació Urbanística
Municipal (POUM).
En  data  6  de  novembre  de  2023,  amb  registre  d’entrada  núm.  2023-E-RC-8942,  per  part  del
Departament de Territori  de la Generalitat de Catalunya, es notifica l’acord de la Comissió Territorial
d'Urbanisme del Camp de Tarragona, en la sessió de 25 d’octubre de 2023. Exp. 2018/067926/T en què
s’acorda suspendre l’aprovació definitiva del Pla especial Urbanístic, fins que mitjançant un Text refós,
verificat  per  l’òrgan que ha atorgat  l’aprovació provisional  de l’expedient  i  diligenciat,  s’incorporin  les
prescripcions que estableix l’acord.
Consta informe emès pel Departament d’Urbanisme Municipal i signat en data 17 de juliol de 2024 on es
deixa constància de tots els antecedents de la tramitació de l’ expedient i s’emet informe en el sentit de
què, si així s’estima oportú, es procedeixi a l’ aprovació de la verificació del “Text refós. Març 2024. Pla
Especial  Urbanístic.  Àmbit  del  Càmping  la  Masia.  PLATJA  DE  L’ALMADRAVA  (VANDELLÒS  I
L’HOSPITALET DE L’ INFANT)”, signat per l’arquitecte Francesc Albin Collet, en representació d’ALBIN
ARQUITECTES SLP, en data 8 de març de 2024, atès que dona compliment a les prescripcions de
l’Acord de la Comissió Territorial d'Urbanisme del Camp de Tarragona, en la sessió de 25 d’octubre de
2023, així com del que preveu el Pla d’Ordenació Urbanística Municipal de Vandellòs i l’Hospitalet de
l’Infant; i donar trasllat de l’expedient i la documentació tècnica a la Comissió Territorial d’Urbanisme de
Tarragona per què d’acord amb el que estableix l’article 80.c) del TRLU, procedeixi si escau, a la seva
aprovació definitiva. 
Vist  quant  antecedeix, es considera que l'expedient  ha seguit  la tramitació establerta en la legislació
aplicable  procedint  l’aprovació  de  la  verificació  del  Text  refós aportat  a tràmit.  D’acord amb el  que
estableix l'article 85, 87 i 89.5 del TRLU, en relació amb l’art. 21.1 j) i 22.2.c) i 47.2.ll) de la Llei 7/1985,
de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, amb la nova redacció donada per la Llei 57/2003,
de 16 de desembre, de mesures de modernització del govern local i l’article 53 del Decret Legislatiu
2/2003,  de  28  d’abril,  pel  qual  s’aprova el  Text  refós  de  la  Llei  municipal  i  de  règim  local,  l’òrgan
competent per a resoldre sobre l’aprovació de la verificació del Text refós del planejament derivat de què
tracta al present informe, és el plenari de la corporació, amb el vot favorable de la majoria absoluta del
nombre legal de membres de la corporació Per això, de conformitat amb l'establert en l'article 175 del
Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial decret
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2568/1986, de 28 de novembre, la que subscriu eleva la proposta de resolució. 

Vist  el dictamen emès per la comissió informativa municipal  de serveis  territorials del  24 de juliol de
2024.

El Ple de l’Ajuntament amb el vot favorable d’onze regidors (5 de MM-AM, 1 de la FIC, 1 del PP, 1 d’
AMVH-AM, 3 del PSC-CP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el
componen i amb l’abstenció del regidor de la CUP-AMUNT, ACORDA:

Primer. Aprovar la verificació del “Text refós. Març 2024. Pla Especial Urbanístic. Àmbit del Càmping la
Masia.  PLATJA  DE  L’ALMADRAVA  (VANDELLÒS  I  L’HOSPITALET  DE  L’  INFANT)”,  signat  per
l’arquitecte Francesc Albin Collet, en representació d’ALBIN ARQUITECTES SLP, en data 8 de març de
2024, atès que dona compliment a les prescripcions de l’Acord de la Comissió Territorial d'Urbanisme
del Camp de Tarragona, en la sessió de 25 d’octubre de 2023, així com al que preveu el Pla d’Ordenació
Urbanística Municipal de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant. 

Segon. Aprovar  donar  trasllat  del  present  acord  juntament  amb  la  documentació  tècnica  aportada
diligenciada a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Tarragona per què d’acord amb el que estableix
l’article 80.c) del TRLU, procedeixi si escau, a aixecar la suspensió de l’ expedient i a la seva aprovació
definitiva, de conformitat amb els articles 85, 87 i 89.5 del TRLU i 110 del RLU. 

Tercer. Notificar el present acord a les persones propietàries dels terrenys que siguin compresos dintre
de l’àmbit del Pla especial i la resta d'interessats a efectes del seu coneixement. 

Quart. Notificar aquest acord als promotors del Pla Especial Urbanístic, a l’arquitecte redactor Francesc
Albin i Collet, en representació d’ALBIN ARQUITECTES SLP i al Departament d’Urbanisme municipal
per la seva tramitació. 

Cinquè. Fer  constar  que  contra  aquest  acord,  per  tractar-se  d’un  acte  administratiu  de  tràmit  no
qualificat, no procedeix la interposició de cap tipus de recurs. 

21. Expedient 1069/2024. Estudi i aprovació definitiva de l’actualització de la nomenclatura de les vies 
públiques i numeració dels immobles del nucli de població de l’Hospitalet de l’ Infant, dels sectors 
d’activitat econòmica de les Tàpies I i de les Tàpies II.

El Regidor Ferran Conejo fa una explicació d’aquest punt de l’ordre del dia:»Presentació de l’expedient
1069/2024 corresponent  a l’actualització  de la  nomenclatura de les vies  públiques  i  numeració  dels
immobles al nucli de l’Hospitalet de l’Infant així com els polígons industrials les Tàpies I les Tàpies II.
Motivació de la revisió:

- S’han desenvolupat  alguns àmbits  de planejament,  parcel·lacions urbanisme i s’han detectat
errors o bé omissions de nomenclatura o numeració.

- Clarificar i millorar la identificació d’espais públics així com les finques privades existents i les
que hi hagi de nova construcció que poden se susceptibles de l’aprofitament del planejament
vigent.

Aspecte important de la revisió:
- L’actualització que inclou l’expedient, no suposa cap canvi ni modificació de la numeració de les

finques  amb  edificacions  existents.  En  totes  les  modificacions  realitzades  es  tracta  d’una
adaptació a la realitat però insistint que NO es produeix cap modificació sobre lo existent, per
tant, a nivell de les finques i construccions existents no s’haurà de realitzar cap actuació.

Recalcar el nomenament d’una nova plaça la zona del poblat d’Hifrensa, concretament a l’espai comprès
entre la Residència d’Hifrensa, l’antiga biblioteca d’Aster amb el nom de PLAÇA 19 D’OCTUBRE. 
Vist  quant  antecedeix, es considera que l'expedient  ha seguit  la tramitació establerta en la legislació
aplicable i que no s’ha produït cap alteració del contingut essencial del document aprovat inicialment i
sotmès a informació pública, procedint la seva aprovació definitiva pel Ple de l'Ajuntament.
Aprovar  definitivament  l’actualització  de  la  nomenclatura  de  les  vies  públiques  i  numeració  dels
immobles del nucli de població de l’Hospitalet de l’Infant, dels sectors d’activitat econòmica de les Tàpies
I i de les Tàpies II.»

Amb data 27 de març de 2024  el  Ple de la Corporació  va aprovar  inicialment  l’  actualització  de la
nomenclatura de les vies públiques i numeració dels immobles del nucli de població de l’Hospitalet de
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l’Infant, dels sectors d’activitat econòmica de les Tàpies I i de les Tàpies II. 

Amb data 9 d’abril  de 2024 es va publicar l’anunci en el Butlletí Oficial de la Província de Tarragona
(BOPT) CVE 2024-02944, amb data de 26 d’abril de 2024 al Diari oficial de la Generalitat de Catalunya
(DOGC) número 9151 i a la seu electrònica d’aquest Ajuntament (portal de transparència) a l'efecte del
general coneixement de l’expedient i als efectes de què els interessats puguin presentar les al·legacions
pertinents durant el termini de 30 dies hàbils. 

Consta a l’expedient certificat que acredita que durant el tràmit d’informació pública no s’ha presentat
cap al·legació, en temps i en forma, segons es desprèn del llibre del Registre General d’Entrades de
l’Ajuntament.

 FONAMENTS DE DRET

 L'article 75 del Reglament de Població i Demarcació Territorial de les Entitats Locals aprovat per Reial
decret 1690/1986, d'11 de juliol, modificat pel Reial Decret 141/2024, de 6 de febrer, text consolidat. 
La Resolució de 29 d’abril de 2020, de la Sotssecretaria, per la qual es publica la Resolució de 17 de
febrer  de  2020,  de  la  Presidència  de  l'Institut  Nacional  d'Estadística  i  de  la  Direcció  General  de
Cooperació Autonòmica i Local, per la que es dicten instruccions tècniques als Ajuntaments en relació a
la gestió del padró municipal, text consolidat. 
El Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic de les Entitats locals aprovat per Reial decret
2568/1986, de 28 de novembre, text consolidat. Llei 39/2015, del procediment administratiu comú de les
administracions públiques.
Vist  quant  antecedeix, es considera que l'expedient  ha seguit  la tramitació establerta en la legislació
aplicable i que no s’ha produït cap alteració del contingut essencial del document aprovat inicialment i
sotmès a informació pública, procedint la seva aprovació definitiva pel Ple de l'Ajuntament. Per això, de
conformitat amb l'establert en l'article 175 del Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic
de les Entitats Locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, s’eleva a resolució

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis territorials del 24 de juliol de 2024.

El Ple de l’Ajuntament amb el vot favorable d’onze regidors (5 de MM-AM, 1 de la FIC, 1 del PP, 1 d’
AMVH-AM, 3 del PSC-CP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el
componen i amb l’abstenció del regidor de la CUP-AMUNT, ACORDA:

Primer. Aprovar definitivament l’actualització de la nomenclatura de les vies públiques i numeració dels
immobles  del  nucli  de població  de l’Hospitalet  de l’Infant,  dels  sectors  d’  activitat  econòmica de  les
Tàpies I i de les Tàpies II. 

SEGON.-  Publicar  el  present  acord al  Butlletí  Oficial  de la Província  (BOPT), i  a  la  seu electrònica
d’aquest Ajuntament (portal de transparència) a l’adreça
 (https://vandelloshospitalet.eadministracio.cat/transparency) a l'efecte del seu general coneixement.

Tercer.-  Aprovar  remetre  una  còpia  de  la  llista  de  vies  públiques  modificades  a  l’Institut  Nacional
d’Estadística,  d’acord  amb  el  que  estableix  l’article  75  del  Reglament  de  Població  i  Demarcació
Territorial de les Entitats Locals aprovat per Reial decret 1690/1986, d'11 de juliol,  modificat pel Reial
Decret 141/2024, de 6 de febrer, i la Resolució de 29 d’abril de 2020, de la Sotssecretaria, per la qual es
publica la Resolució de 17 de febrer de 2020, de la Presidència de l'Institut Nacional d'Estadística i de la
Direcció General  de Cooperació Autonòmica i  Local,  per la que es dicten instruccions  tècniques als
Ajuntaments en relació a la gestió del padró. 

Quart.-  Notificar  el present  acord a  les Entitats,  empreses  i  Organismes que  prestin  en el  Municipi
serveis destinats a la col·lectivitat,  com són correus (servei postal),  les companyies distribuïdores de
serveis  i  BASE de la Diputació de Tarragona,  als  efectes de la  modificació de  les  dades davant  la
Direcció General del Cadastre. 

Cinquè. Notificar la present  resolució al Departament d’Urbanisme, al tècnic de Cultura Municipal,  al
Departament responsable de padró, al Gerent d’Idetsa, al Departament d’ Obres i Serveis Municipal. 

22. Expedient 3677/2024. Declaració de l'Ajuntament de Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant en suport a 
les agrupacions de defensa forestal
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Es procedeix a la lectura de la Declaració presentada per l’ADF per tots els grups polítics municipals:
 Més del 75% de les ADF’s de Catalunya s’han mobilitzat darrerament per dir PROU!
 El 2022 es va presentar un Pla INFOCAT (Pla especial d'emergències per incendis forestals de Catalunya) i
un PAGI (Pla d’actuació del Grup d’Intervenció) que van generar un malestar general en el sí de les ADF. Les
ADF van mostrar la seva solidaritat amb tots els cossos afectats per decisions polítiques no consensuades i
poc valentes. Una mostra més de l’intent de la direcció política de Bombers de la Generalitat de Catalunya
d’acabar amb el model català de voluntariat participant en les emergències.

No es pot permetre, per responsabilitat, que s’aparti les ADF’s del suport a l’extinció d’incendis forestals, que
s’apartin més de 6.500 propietaris i voluntaris actius i més de 1.100 vehicles preparats per donar servei als
ciutadans de Catalunya, donant suport en la prevenció, la vigilància, la primera intervenció i l’extinció d’incendis
forestals al nostre territori. 

Les ADF no volen ni reclamen protagonisme. Volen donar servei a tot el territori, tal i com han fet sempre, i ho
volen fer sota el comandament dels Bombers de la Generalitat de Catalunya.

Cal ser exigents amb els representants polítics per garantir el millor servei a tota la ciutadania de Catalunya.

 La direcció política de Bombers de la Generalitat de Catalunya no volen assumir la responsabilitat del que
pugui  passar,  degut  a  una  manca de seguretat  jurídica en  la  normativa  vigent  vers  la  regulació  de la
participació de la societat civil organitzada en la gestió de les emergències.

 El Secretariat d’ADFs de Catalunya ha estat des del 2022 treballant amb el departament d’Acció Climàtica i
Agenda Rural, el Govern de Catalunya i el Parlament de Catalunya per revertir el PAGI de 2022 i integrar
plenament les ADFs en el suport a l’extinció. Aquest treball s’ha anat materialitzant amb acords i fins i tot amb
una actualització del Pla Infocat, així com amb el compromís de moltes forces polítiques al parlament per una
actualització  de  la  normativa  vigent  on  es  contemplessin  les  tasques  de  prevenció,  vigilància,  primera
intervenció i suport a l’extinció, tasques que han fet mereixedores a les ADFs de la Creu de Sant Jordi. 

Amb la publicació unilateral del PAGI de 2022, les funcions de les ADFs van quedar relegades a una primera
resposta a la cua de l’incendi, a donar suport amb maquinària agrícola, cubes d’aigua i tasques de remat i
vigilància en incendi controlat i per tant, n’exclou el suport a l’extinció a qualsevol punt de l’incendi on el cap
d’intervenció de bombers considerés necessari, tal i com havia estat fins aleshores. 

Rebutjar l’ajuda de les ADF’s és retirar més de 6.500 efectius dels incendis forestals, i per tant deixar a la
població menys coberta en casos d’emergències. Rebutjar l’ajuda que donen els voluntaris significa haver de
soŀlicitar ajuda a altres cossos d’emergències de fora del territori català. A Catalunya, com a quasi tota Europa,
els voluntaris que treballen en tot tipus d’emergències, estan formats i preparats, i en el cas de les ADF a
l’Institut de seguretat publica de Catalunya. No es pot permetre que aquest model d’èxit quedi extingit per una
direcció política acomplexada que mira més pels seus interessos que pel país, i que acaba deixant de banda a
bombers voluntaris, ADFs, protecció civil, Creu Roja, Sos 4x4 i tants altres cossos de voluntaris del territori. 

Des del Secretariat i el coŀlectiu de les Agrupacions de Defensa Forestal de Catalunya es vol reafirmar que el
cos de Bombers és ple de bomberes i bombers voluntaris i funcionaris amb una gran professionalitat, amb qui
s’ha treballat i es treballa colze a colze i amb qui es vol seguir fent sota el seu comandament operatiu.

 Per tots aquests motius, l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant 
DECLARA 
1.El reconeixement de les tasques de les ADF en matèria de prevenció, vigilància i extinció d’incendis, i en
especial de l’ADF Vandellòs actuant al nostre municipi. 
2.Demanar a la direcció política de Bombers de la Generalitat de Catalunya la revisió del PAGI (Pla d’actuació
del Grup d’Intervenció) per tal d’integrar-hi plenament les ADF’s en el suport a l’extinció d’incendis forestals.
3.Instar els grups parlamentaris del Parlament de Catalunya a iniciar els tràmits pertinents per a l’actualització
de la normativa vigent per tal d’adaptar les tasques de les ADF en matèria de prevenció, vigilància, primera
intervenció i suport a l’extinció d’incendis forestals. 
4.El compromís en continuar amb el recolzament de l’Ajuntament a l’ADF Vandellòs. 
Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, 26 de juliol de 2024»

S’aprova per unanimitat dels dotze membres assistents aquesta declaració.

Intervé el Regidor Sergi Saladié dona les gràcies a la Corporació per l’aprovació d’aquesta declaració i així
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com també agraeix la tasca a les adfs i especialment a la del nostre Municipi i a les persones que hi treballen i
estan involucrada, tota la junta i especialment al Joan Domènech.

També per l’Alcaldessa es fa un agraïment a les mateixes declaracions, tots valorem la feina de totes les adfs i
de tots els cossos de seguretat i felicitar-los per la tasca que estan fent. Gràcies a tots, a l’adf de Vandellòs i a
totes.

Seguidament per l’Alcaldessa es pregunta:
«De conformitat amb l’article 91-punt 4 i el 82-punt 3 del ROF (Reglament d’Organització, Funcionament
i Règim Jurídic de les Entitats Locals). I de l’article 10, punt 3 del ROM

Pregunto:  Hi  ha  algun  portaveu  (grup  polític)  que  vulgui  presentar  algun  tema  amb
carècter d’urgència?

Per l’Alcaldessa es presenta el següent punt:

Estudi i aprovació, del conveni de concertació entre la Diputació de Tarragona i l’Ajuntament de
Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant per a l’execució del Pla ImpulsDIPTA 2024-2027 al Municipi.

«El  passat  divendres  dia 26 de juliol,  en sessió  plenària,  la  Diputació  vam aprovar els convenis  de
concertació  entre  la  Diputació  de  Tarragona  i  els  ajuntaments  i  EMD  (entitats  municipals
descentralitzades, un o més nuclis de població sense ajuntament propi que es regeixen conjuntament
per una junta de veïns,) per a l’execució del Pla ImpulsDipta i els documents de planificació definitius.
És un conveni de 4 anys, va del 2024-2027

L’import dotat a la concertació és de 1.091.278,14€

La notificació a tots els ajuntaments, al nostre també, ens va arribar aquest dilluns al matí.

Tenim dos mesos com a màxim per aprovar i validar aquest conveni en plenari. com que nosaltres tenim
Ple cada dos mesos aniríem molt  justos  al  ple proper  aprovar  el  doc. I  fer  els  tràmits,  hem preferit
tramitar-ho per urgència en aquest ple i no fer-ne un d’extraordinari a l’agost. On explicarem el mateix
que avui i estalviem recursos al nostre Ajuntament.

És un nou model de gestió, innovador i diferenciat. Una eina que dona impuls a l'autonomia local.

Si aprovem el punt per urgència entraré amb més detalls del seu contingut, i on, com i quan destinem els
diners, cal dir tots els grups van poder tenir la documentació el dilluns al matí, un cop ens van notificar el
conveni»

Es passa a votar l’urgència d’incloure aquest punt a l’ ordre del dia, amb el següent resultat: s’aprova per
unanimitat dels dotze regidors assistents assistents (5 de MM-AM, 1 de la FIC, 1 del PP, 1 d’AMVH-AM i
3  del PSC-CP i 1 de la CUP-AMUNT) la inclusió d’aquest punt de l’ordre del dia.

Ara, es passa a l’estudi del punt inclòs per urgència a l’ordre del dia.

23.Estudi i aprovació, del conveni de concertació entre la Diputació de Tarragona i l’Ajuntament
de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant per a l’execució del Pla ImpulsDIPTA 2024-2027 al Municipi.

Per l’Alcaldessa es fa la següent explicació d’aquest punt de l’ordre del dia:
«Aquestes  actuacions  són  per  les  anualitats  2024-2027.  L´import  dotat  a  la  concertació  és  de
1.091.278.14€
La distribució dels recursos del pla impulsdipta es destinen:
5%Cultura amb un total de 54.563,91€ que es destinen al capítol 2, despeses corrents de béns i serveis,
amb visites guiades, patrimoni, activitats de teatre i música (que no es reben d’altres subvencions).
10% a Salut Pública amb 109.127,81€ que es destina al capitol 2, al socorrisme del nostre municipi.
15% a Transició ecològica amb un total de 163.691,72€,  al capítol 2 a camins, franges i  reciclatge i
capitol 6, a millora de l’enllumenat públic i a la climatizació de la casa de la Vila de l’Hospitalet de l’Infant. C
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A  inversió  que  pot  ser  un  mínim  de  35%,  del  qual  nosaltres  agafarem  un  70%  amb  un  total  de
763.894,70€.D’  aquesta  inversió  al  2024  es  destinaran  85.000€  per  l’Adequació  del  Casal  de
Masboquera,  a  l’any  2025,  75.000€  per  subministrament  electric  i  per  equipament  i  mobiliari  de  la
residència de la gent gran a l’any 2024, 300.000€ i a l’any 2025, 100.00€

La Regidora Ma José Gómez pel  grup  municipal  del  PSC-CP manifesta:»Ens hem assesorats  amb
serveis econòmics i  realment  el  pla facilita  la tramitació administrativa  de les convocatòries d’ajuts  i
subvencions a través d’un únic expedient.»

El Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT manifesta: «Diputació dona dos mesos
per aprovar i signar documentació, a comptar des del 26 de juliol. Això seria el 26 de setembre que es
quan tocaria proper Ple, que no es farà aquell dia ja que coincideix amb la festa major de Vandellòs.
S’hauria o es podria fer el dimecres 25 de setembre, i donaria temps a complir el termini. 
Però nosaltres no som com vosaltres i no censurem que es pugui debatre i votar aquest punt, i per això
hem votat a favor de la urgència. 
És  un afer  de tràmit  per  tal  de  tenir  un conveni  amb la Diputació  de Tarragona per  a la  prestació
d’assistència econòmica i tècnica als ajuntaments durant el període 2024-2027, a través d’un document
de planificació acordat amb la Diputació. Document del  que per  cert no se’ns n’ha fet partíceps, per
acordar entre tots per a quines inversions es sol·licita subvenció a la Diputació.»

Atès que la Diputació de Tarragona, en sessió plenària de 26 d'abril de 2024, ha aprovat definitivament
el Reglament regulador de la cooperació de la Diputació de Tarragona amb els ens locals mitjançant
concertació, que té com a objecte regular la cooperació de la Diputació de Tarragona amb els ens locals
per a la prestació de l'assistència econòmica i tècnica, mitjançant concertació, en el marc de l'article
36.2.a LRBRL, abans esmentat, i la disposició addicional vuitena de la Llei 38/2003, de 17 de novembre,
general de subvencions.

La Diputació de Tarragona, en sessió plenària de 31 de maig de 2024, ha aprovat definitivament el Pla
ImpulsDipta  –  Pla  de  cooperació  mitjançant  concertació  amb  municipis  i  entitats  municipals
descentralitzades , que té per objecte concretar de forma consensuada amb els ens locals l'activitat de
cooperació  com  a  instrument  per  articular  l'assistència  econòmica  i  tècnica  que  la  Diputació  de
Tarragona presta als municipis i entitats municipals descentralitzades del Camp de Tarragona, Terres de
l'Ebre i Baix Penedès.

El 4 de juny de 2024, per Decret de la presidenta de la Diputació de Tarragona núm. 2024-0002719,
s'inicia  el  procediment  de  concertació  i  es  convoca  a  aquest  ens  local  a  participar  a  la  mesa  de
concertació on s'ha elaborat conjuntament el document bàsic de planificació inicial  i s'ha consensuat
finalment el document bàsic definitiu.

.La Diputació de Tarragona, en sessió plenària 26 de juliol de 2024 ha aprovat el model de conveni de
concertació i la seva formalització amb els ajuntaments i entitats municipals descentralitzades del Camp
de Tarragona, Terres de l'Ebre i  Baix Penedès per  a l'execució  del Pla ImpulsDipta 2024-2027. Així
mateix,  ha  aprovat  els  documents  de  planificació  definitius  per  a  cada  municipi  i  entitat  municipal
descentralitzada que consten a les actes de les meses de concertació.

En  data  29  de  juliol  de  2024s’ha  rebut  notificació  de  l’esmentat  acord  de  Ple  de  la  Diputació  de
Tarragona acompanyat del conveni de concertació i del document de planificació definitiu singularitzat
d’aquest  ajuntament,  per  tal  que sigui  objecte d’aprovació  i  signatura en el  termini  de dos mesos a
comptar de la seva notificació.

La signatura dels convenis determina el naixement dels respectius drets i obligacions per les parts, i en
el cas que no s’aprovi o formalitzi el conveni de concertació per part de l’ens local, el Ple de la Diputació
de Tarragona emetrà resolució per declarar el desistiment, tal i com es disposa a l’article 26 del Pla Im-
pulsDipta - pla de cooperació mitjançant concertació amb municipis i entitats municipals descentralitza-
des.

Mitjançant informe s’ha posat de manifest la necessitat de procedir a l’aprovació del Conveni de concertació
entre la Diputació de Tarragona i aquest Ajuntament.

L’esmentat informe incorpora la memòria justificativa del conveni en els termes exigits per l’article 50.1
de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic.
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Atès  s’ha  emès  informe  jurídic  favorable  a  l’aprovació  del  conveni,  aixñí  com informe d’intervenció
favorable a l’aprovació del conveni.

FONAMENTS JURIDICS

La legislació i normativa aplicable és la següent:

- Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local (LBRL).
- Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic (LRJSP).
- Llei 26/2010, de 3 d'agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions públiques de

Catalunya (LRJPAPCat).
- Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament d'Obres, Activitats i Serveis de les

Entitats Locals de Catalunya (ROAS).
- Llei 19/2014, del  29 de desembre, de transparència, accés a la informació  pública i bon govern

(LTAIPBG).
- Decret 8/2021, de 9 de febrer, sobre la transparència i el dret d'accés a la informació pública (De-

cret 8/2021)
- Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat pel Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de

març (TRLRHL)
- Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el capítol primer del títol sisè de la Llei

39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals, en matèria de pressupostos.
- Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera (LOEPSF)

El títol preliminar de la LRJSP (articles 47 a 53, ambdós inclosos) regula els convenis administratius, des-
envolupant-se un règim complet dels convenis on es determina el seu contingut mínim, classes, durada,
extinció i mesures de control. 

D’acord amb el que disposa l’article 47.1 de la LRJSP, els convenis són  acords amb efectes jurídics
adoptats per les administracions públiques, els organismes públics i entitats de dret públic vinculats o
dependents o les universitats públiques entre si o amb subjectes de dret privat per a una finalitat comu-
na, així mateix, els convenis no poden tenir per objecte prestacions pròpies dels contractes doncs, de
ser així, la seva naturalesa i règim jurídic s’hauria d’ajustar al que preveu la legislació de contractes del
sector públic.

Els convenis interadministratius corresponen als signats entre dues o més administracions públiques, o
bé entre dos o més organismes públics o entitats de dret públic vinculats o dependents de diferents ad-
ministracions públiques, i que poden incloure la utilització de mitjans, serveis i recursos d’una altra Ad-
ministració Pública, organisme públic o entitat de dret públic vinculat o dependent, per a l’exercici de
competències pròpies o delegades (art. 47.2 a) LRJSP). 

L’ens local, en l’àmbit de les seves competències, pot subscriure convenis amb subjectes de dret pú-
blic i privat, sense que això pugui suposar cessió de la titularitat de la competència, no obstant, quan el
conveni tingui per objecte la delegació de competències en una entitat local, s’ha de complir el que dis-
posa la LBRL.

D’acord amb l’establert a l’article 48.3 LRJSP, la subscripció de convenis ha de millorar l’eficiència de
la gestió pública, facilitar la utilització conjunta de mitjans i serveis públics, contribuir a l’exercici d’activi-
tats d’utilitat pública i complir la legislació d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera.

D’acord amb l’article 50.1 de la LRJSP, resta degudament acreditat a la memòria justificativa la necessitat i
oportunitat, l’impacte econòmic, el caràcter no contractual de l’activitat així com el compliment del contingut
exigit per l’article 49 de la LRJSP.

L’òrgan competent per aprovar el conveni és el Ple per majoria simple.

En  matèria  de  transparència,  l’article  14  de LTAIPBG  estableix  que  la  transparència  en  l’àmbit  dels
convenis  de  cooperació  és  aplicable  a  tots  els  convenis  i  encàrrecs  de  gestió  subscrits  entre  els
subjectes  obligats  i  les  persones  privades  i  públiques,  i  en el  seu  apartat  segon  assenyala  que  la
informació pública relativa als convenis de cooperació ha d’incloure, com a mínim: “a) La relació dels
convenis  vigents,  amb  la  indicació  de  la  data,  les  parts  que  els  signen,  l’objecte,  els  drets  i  les
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obligacions de qualsevol mena que generin i el període de vigència. b) Les eventuals modificacions de
qualsevol dels paràmetres a què fa referència la lletra a, i la data i la forma en què s’hagin produït. c) La
informació relativa al compliment i l’execució dels convenis.”

Les obligacions de publicitat establertes en el referit article s’han de fer efectives per mitjà del Registre
de convenis de col·laboració i cooperació de la Generalitat, que s’ha d’integrar en el Portal de la Trans-
parència (art. 14.3 i DA 9 LTAIBG), en els termes que preveu l’article 44 del Decret 8/2021.

De conformitat amb l’establert a l’article 110.3 de la LRJPAP, aquest conveni s’ha de publicar al DOGC.

  El Ple de l’Ajuntament, amb el vot favorable d’onze regidors (5 de MM-CM; 1 de la FIC, 1 del PP, 1
d’AMVH-AM, 3 del PSC-CP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment la
componen i amb l’abstenció del regidor de la CUP-AMUNT, ACORDA:

Primer.- Aprovar el conveni de concertació amb la Diputació de Tarragona i el document de planificació
definitiu singularitzat per a l’execució del Pla ImpulsDipta i que s’incorporen com annex 6 al present
acord.

Segon.- Notificar el present acord a la Diputació de Tarragona per procedir a la signatura del conveni.

Tercer.-  Comunicar a la Intervenció Municipal el contingut del present acord als efectes oportuns
 
Quart.- Facultar l’Alcaldia-Presidència per la signatura del conveni i per dur a terme les actuacions que
calguin per donar compliment als presents acords.

Cinquè.- Actualitzar, un cop es formalitzi el conveni, la relació de convenis vigents publicats al portal de
transparència.
 
Sisè.-  Publicar aquest conveni al DOGC. 

Setè.- Trametre el conveni al Registre de Convenis de Col·laboració i Cooperació de la Generalitat de
Catalunya, a través de la plataforma EACAT. 

Pel  Regidor Sergi  Saladié pel  grup municipal  de la CUP-AMUNT es presenta la  següent  proposta
d’acord de suport a Palestina i condemna de les accions d’Israel, per tal que sigui substanciada en el
Ple: 
“El procés de colonització iniciat al segle XX a Palestina per part d’Israel ha causat un gran nombre de
víctimes i ha afectat la vida quotidiana de milions de persones. Recentment, la situació ha esdevingut
encara  més  tensa  amb  accions  que  han  intensificat  la  violència  i  la  repressió  contra  la  població
palestina. 
En els darrers anys, la política colonial,  d'apartheid i  ocupació militar  d'Israel  s'ha intensificat amb la
construcció de nous assentaments, destrucció de vivendes, espoli de recursos o la criminalització de la
societat  civil  palestina.  La  cruel  persecució  de  la  població  palestina  ha  estat  catalogada  per  les
organitzacions  internacionals  com  Amnistia  Internacional,  Human  Rights  World  i  Al  haq  de  crim
d'apartheid i lesa humanitat. 
La comunitat  internacional ha expressat  en múltiples ocasions la seva preocupació per  la vulneració
sistemàtica  del  dret  internacional.  Israel  ha  incomplert  totes  les resolucions  de  Nacions  Unides que
l'insten a respectar els drets humans del poble palestí. 
Lamentem totes les morts i per tal d’acabar amb aquesta espiral de violència cal assenyalar a l’estat
colonial i d’apartheid d’Israel com a focus inicial de tota violència i opressió. Aquesta no és una situació
entre iguals, sinó d'una potència colonial i militar enfront d'un poble que té dret a protegir-se davant dels
atacs sistemàtics que viu des de 1948. Mentre Israel és una potència nuclear amb un dels exèrcits més
poderosos del món, el poble palestí no compta amb un exèrcit. 
La situació a Gaza ja era insostenible abans d'aquest nou episodi de violència. Israel ha convertit Gaza
en una presó des de fa 16 anys, amb el 97% d’aigua no potable, el 56% de la població vivint en extrema
pobresa, un 64% d’atur juvenil, i el 80% depenent d’ajuda internacional. Aquesta ocupació ha creat una
crisi humanitària que afecta cada aspecte de la vida quotidiana dels  habitants  de Gaza. A més, els
darrers bombardejos contra la població civil situada en camps de refugiats de l’ONU demostren que ens
trobem davant crims de guerra i de genocidi contra el poble palestí. 
Es URGENT aturar els crims d’Israel cap al poble palestí que han estat constants les darreres dècades,
però amb la invasió actual de Gaza s’han creuat totes les línies vermelles i s’està posant en risc el dret
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internacional:  més  de  30.000  assassinats,  dels  que  més  de  15.000  son  infants,  més  de  10.000
desapareguts, el 100% de la població desplaçada, i el 80% dels edificis arrasats. Això no havia passat
mai en cap guerra anterior del segle XX i el que portem de XXI. 
El Tribunal Internacional de Justícia de Nacions Unides fa dos setmanes va emetre sentència afirmant
que els assentaments d’Israel a Palestina “violen el dret internacional”, i s’han de desmantellar”. 

Es passa a votar la urgència d’aquesta proposta d’acord: es desestima per vuit regidors (5 de MM-CM, 1
de la FIC, 1 del PP, 1 d’AMVH-AM) I es vota a favor per quatre regidors (3 del PSC-CP I 1 de la CUP-
AMUNT).

Es presenta pel Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT una moció d’urgència:

“Moció d’urgència franges prevenció incendis nuclis urbans 
D’urgència al ple del març passat, al·legacions als Pressupostos 2024, al·legacions a la modificació de 
crèdit 3/2024 que s’ha aprovat avui, i en tots els precs des de fa un any, que us ho demanem. I no hi ha 
manera. 
El nostre municipi es veu periòdicament afectat per Grans Incendis Forestals (GIF, incendis de més 500 
hectàrees), com els que van cremar bona part del municipi a les dècades de 1970 i 1980, o els més 
recents de 1994 que va cremar 2.298 hectàrees des del Motarro fins a Masriudoms, o el 2006 que va 
cremar 1.113 hectàrees des de Llèria fins l’autopista AP-7. 
Des de l’any 1995, amb l’aprovació del Decret 64/1995, de 7 de març, pel qual s'estableixen mesures de
prevenció d'incendis forestals, el nostre municipi està catalogat com d’alt risc d’incendi. Segons el punt
17.3 d’aquest decret “Les entitats locals situades en zones d'alt risc d'incendi forestal han de disposar
d'un pla de prevenció d'incendis forestals en els termes que estableix l'article 40 de la Llei 6/1988, de 30
de març, forestal de Catalunya, el qual s'inclourà en el Pla d'actuació municipal, una vegada hagi estat
homologat per la Comissió de Protecció Civil de Catalunya.". A dia d’avui, quasi 30 anys després de
l’aprovació del  decret,  i tot i  estar-hi obligat  legalment el nostre municipi  no disposa d’aquest  pla de
prevenció d’incendis (PPI) forestals municipal. 
El  2020  l’Ajuntament  vam  aprovar  un  pla  de  franges  de  prevenció  d’incendis  als  nuclis  urbans,
urbanitzacions i edificacions. Cinc anys més tard, les accions d’aquest pla estan incompletes i no s’han
realitzat les franges a tot arreu i com pertocaria. 
Estem a ple estiu, amb onada de calor, en nivell 4 de Pla Alfa i l’accés tancat als espais naturals. Doncs
bé, amb un informe que hem fet a partir de les dades que ens ha facilitat l’equip de govern, queden
pendents de realitzar el 63,9% de la superfície (7,58 hectàrees). A Masboquera, a l’Hospitalet de l’Infant
i a l’Almadrava no s’ha executat cap franja; a Vandellòs resten pendents el 67,3% de les franges (1,81
hectàrees); a Vanessa Park resta pendent el 50% de les franges (1,81 hectàrees); i a Masriudoms falten
per fer el 13,1% de les franges (0,24 hectàrees). 
I
Es sotmet a votació la urgència que es desestima per vuit vots en contra (5 de MM-AM, 1 de la FIC, 1
del  PP,  1  d’AMVH)  que  representen  la  majoria  absoluta  del  nombre  de  tretze  que  legalment  el
componen i amb el vot favorable de quatre regidors (3 del PSC-CP i 1 de la CUP-AMUNT)

Per  l’Alcaldessa  es  manifesta  que  s’està  treballant  amb  aquesta  línia  i  no  es  considera  que  sigui
tramitada per urgència i s´hauria d’haver presentat com una moció.

 B) ACTIVITAT DE CONTROL 

24.Expedient 569/2024. Donar compte de l'expedient dels preus públics del casalet d'estiu 

Es resta assabentat d’aquest expedient.
Intervé el  Regidor  Sergi  Saladié  manifestant:  «A la  pàgina  5  de  la  Memòria  econòmicofinancera  que
acompanya l’expedient hi consten com a costos del servei 132€ de la regidora. Això vol dir que una
regidora que no té dedicació a l’Ajuntament, sinó que cobra per assistències, a més cobrarà 132€ per la
prestació del servei del Casalet d’Estiu? 
Si és que no, perquè es comptabilitza aquest cost al servei?”

Sent informat per l’Interventor.

25.Expedient 3169/2024. Donar compte de l'expedient del pla d'acció 2024 derivat de l'informe anual de 
control financer de l'anualitat 2023 

Es resta assabentat d’aquest expedient.
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Intervé el Regidor Sergi Saladié manifestant:
“L’informe de l’Interventor que acompanya l’expedient, destaca múltiples irregularitats: 
1.- Amb especial èmfasi amb les contractacions irregulars via fraccionament de contractes. L’informe diu
literalment a la pàgina 62 que “es produeix una transgressió permanent de la norma”, i que “es vulnera el
principi de la prohibició en la reiteració de contractacions menors en despeses previsibles i recurrents en
el temps” = fraccionament de contractes. (pàg. 74) 

Al  que  li  contesta  l’Interventor:  «  Aquesta  es  una  reiteració  de  l'advertència  que  es  realitza
permanentment als informes d'intervenció que s'incorporen a cada expedient d'aprovació de factures per
part  de la Junta de Govern Local  cada 15 dies aproximadament i  als informes de Control  Financer
Posterior d'anualitats anteriors des de que estic treballant en aquest Ajuntament, per aquest motiu es
proposa, igualment de forma reiterada, la creació d'un Departament de Contractació Municipal que pugui
començar a tramitar les múltiples licitacions que te pendents l'Ajuntament per tal d'arribar a regularitzar
aquesta situació. La seva creació actualment resta en tràmit i les proves de selecció del/de la tècnic/a
del Departament es desenvoluparan durant aquest mes d'agost.
2.- Manca d’informes que acreditin la correcta prestació dels serveis privatitzats/licitats (pàg. 74) 
3.- Modificacions de crèdit sense justificar i sense acreditar la seva necessitat (pàg. 70) 
4.-  Processos de contractació de personal  que s’han fet  sense proves objectives que garanteixin el
compliment del requisit de la capacitat dels aspirants. (pàg. 73) 

Al  que contesta l’Interventor:  “Aquesta es una mancança que ja s'ha tractat amb el Departament  de
Recursos  Humans  i  que  afecta  fonamentalment  als  Patronats,  s'ha  de  deixar  constància  en  cada
expedient  de  selecció  i  de  posterior  nomenament/contractació,  de  la  realització  de  les  proves  que
garanteixin mínimament el compliment dels requisits bàsica d'igualtat, mèrit, capacitat i publicitat exigits
per l'administració pública”.

5.- L’Ajuntament no té aprovada la relació de Llocs de Treball tal com marca la normativa, i els darrers
pressupostos del nou govern també es van aprovar sense aquest requeriment. 

Al  que contesta  l’Interventor:  Actualment aquest  expedient  resta en tràmit,  havent-se adjudicat  ja el
contracte  de  Serveis  per  la  confecció  de  la  Relació  de  LLocs  de  Treball  de  l'Ajuntament  i  Ens
Dependents.

6.- Ingressos pendents de cobrament pels que l’equip de govern no ha iniciat la  tramitació de la via
executiva i que poden comportar la pèrdua d’ingressos per l’ens local. Recomana la incorporació d’un/a
Tresorer/a. 
Destaquem una curiositat de l’informe d’intervenció (pàgina 65): preus públics fideuà Sant Roc de 2019
a 2023 es poden reclamar els diners ja que no es van aprovar els preus públics i per tant es van cobrar
irregularment les fideuàs. Per tant, tothom que vulgui pot reclamar a l’Ajuntament que li tornin els diners. 
“En consideració al que s'ha exposat, si el sopar de la festa major no es preveu a l'ordenança ni hi ha
acord del Ple o, en cas de delegació, de la Junta de Govern Local, no es pot cobrar als usuaris per
aquests serveis, de de manera que els que ho hagin pagat, tenen dret a sol·licitar la devolució del que
s'ha ingressat indegudament.” (pàg. 66) 

Al qual li contesta l’Interventor manifestant:»Efectivament l'Ajuntament no pot ingressar cap concepte de
dret públic o privat que no estigui degudament tramitat i aprovat, per la qual cosa, tots els ingressos que
estiguin en aquesta situació i que es pugui identificar als afectats que han procedit al seu pagament a
l'Ajuntament,  son  susceptibles  de  ser  retornats  sempre  i  quan  no  hagin  prescrit,  recordant  que  la
prescripció avarca 4 anys des del moment de la realització d'aquest pagament. Pel que respecta a la
recomació d'incorporació de la tresorera, aquesta es una figura que ajudarà definitivament a millorar
l'apartat dels ingressos de l'Ajuntament, atès que actualment únicament es disposa d'una treballadora
del Departament de Serveis Econòmics destinada a aquesta tasca i que no pot avarcar la totalitat de les
funcions/tasques associades, motiu pel qual no s'ha tramitat  durant aquest temps la via executiva de
caire preceptiva en aquells conceptes pendents de cobrament que han transgregit la via voluntària»

26.Expedient 2146/2024. Donar compte de l'expedient de morositat del 2n trimestre de 2024 

Es resta assabentat d’aquest expedient.

27.Expedient 3571/2024. Donar compte dels Decrets de l'Alcaldia del 18 de maig al 18 de juliol de 2024
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Es dona compte dels decrets de l’Alcaldia del 18 de maig al 18 de juliol de 2024 (ambdós inclosos) que 
comprenen dels números 777 al 1109.

28.Informació de l'Alcaldia

L’Alcaldessa explica les obres que es portaran a terme per Renfe que començaran el 30 de setembre on
estarà tallada la via de Tarragona a Sant Vicenç de Calders, durant aproximadament 5 mesos per unes
obres que es realitzen concretament a l’alçada de Roda de Barà, que es canvia l’amplada de les vies per
l’ample internacional per mercaderies.
S’ han montat tres punts neuràlgics, un és l’Hospitalet de l’Infant, Tarragona i Sant Vicenç de Calders.
A Tarragona no hi haurà cap problema ja que es podrà anar directament.
Però si es vol anar a Barcelona, aquí hi haurà uns autobusos per anar a Sant Vicenç.
S’ha parlat amb Renfe, amb la Policia, amb Urbanisme: va parlar de la mobilitat de les persones que
serà amb autobusos (de 8 a 10 busos cada hora).
També es va aconseguir que a partir del 30 de setembre parés un Avant a Hospitalet i anés directament
a Barcelona,és una gran notícia, serà una realitat. Es podrà anar d’ Hospitalet de l’Infant a Barcelona
amb l’Avant. 

També dono una bona notícia, com sabeu vam rebre la subvenció dels fons europeus d’ un milió tres-
cents mil euros per arreglar el pavelló d’ Hifrensa, teulada i pati de les escoles.

També una altra subvenció, del Ministeri, del 2%cultural,  que esperem que ens diguin alguna cosa i
Enresa també ens donava una part de cofinançament que ja ens ha confirmat per l’albert d’Hifrensa
podrem arreglar teulada i façana i posar un ascensor.
Podem tenir tota la zona d’Hifrensa arrenjada i restaurada i posar en més valor la zona de l’arquitecte
Bonet Castellana.

C) PRECS I PREGUNTES

En primer lloc es contesten preguntes formulades pel grup municipal del PSC-CP al Ple anterior:

1.Aquest  any,  hem patit  temporals,  però  no  de  llevant  com acostumem  a tenir,  sinó  temporals  de
component  sud  o  de  garbins,  que  fins  ara  eren  poc  freqüents.  Aquest  temporals  de  sud  tenen  la
característica de moure la sorra de sud cap al nord, a diferència dels temporals de llevant.
Per aquest motiu, la part nord de la platja de l’arenal, la més urbana, té moltíssima sorra i és molt ampla.
No podem dir el mateix de la part sud de la platja (Caladoques i Cala Bea), que ha quedat sense sorra,
amb molta roca.
L’ajuntament té revist alguna actuació,  o coneix  si costes de l’estat farà alguna aportació de sorra a
aquella zona?

Al que contesta la Regidora Elídia López: «Les aportacions de sorra a les platges estan gestionades pel
servei  provincial  de  costes  de  l'estat.  En  aquest  sentit  aquesta  temporada  únicament  s'han  fet
aportacions a la platja de l'Almadrava,  la que estava més malament. No s'ha previst cap més zona
d'aportació.
La zona de Caladoques és la desembocadura d'un barranc, el de Cadaloques i com a tal es una zona 
molt pedregosa plena de còdols (cantos rodados) degut a que quan baixa la riera , s'endú la sorra de la 
zona de la platja. 
En els darrers anys s'havia acumulat força sorra en aquest espai però malauradament, amb el canvi de 
dinàmiques litorals, aquesta és actualment una zona que perd sorra.
I si la pregunta és si es farà des de l'Ajuntament? dir que aquest any no es faran aportacions de sorra a 
cap platja a banda de les que faci el ministeri.»

3- S'han iniciat els tràmits per la incorporació del nostre municipi a la iniciativa Stolpersteine per retre
homenatge de memòria democràtica al nostre veí Antoni Vidal Marqués? 

Al  que contesta la Regidora Elídia  López:  «En relació amb el  projecte Stolpersteine , el certificat  de
l’acord plenari va ser enviat a Memorial Demoràtic, com a ens gestor d’aquest projecte a Catalunya. Ens
hi hem posat en contacte per tal de facilitar la resta de documentació, que està en tràmit. 
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Es presenten per escrit aquestes preguntes pel grup municipal del PSC-CP:

PREGUNTES REGISTRADES EN AQUEST PLENARI:

- A la resolució d’atorgament definitiu de la convocatòria per l’any 2024 de les subvencions a inversions
d’alt impacte d’ACCIÓ van optar un total de 43 empreses. Quantes empreses del municipi, o de fora del
municipi que hagin presentat projectes d’inversió al municipi s’han pogut beneficiar de les linies 1.6:”
Projectes  de  creació  d’ocupació  localitzats  a  zones  d’afectades  per  la  producció  d’energia  d’orígen
nuclear “ i 2.2: “Projectes d’inversió en actius fixes que incorporin una nova activitat per la empresa a
Catalunya o una ampliació de la capacitat productiva localitzats a municipis de zones afectades per la
producció d’energia elèctrica d’origen nuclear”?

-Quant llocs de treball de nova creació s’ha computat, i/o quin import de la inversió?

-Quantes  empreses  han  estat  assessorades  per  l’oficina  d’Idetsa  per  poder  optar  a  aquesta
convocatòria?

Al que contesta el Regidor Ferran Conejo: «Referent a la pregunta entenc que sou coneixedors de les
restriccions per la mateixa convocatòria pels CNAE definits dins del sector de la indústria i serveis a la
Indústria fet que va provocar la desmotivació en la presentació de projectes. 

Va haver-hi un total de 5 empreses locals i una d’externa amb interès d’implantació al municipi
que es van interessar per la subvenció però no van poder optar pel tipus d'indústria
Des de IDETSA, es va ajudar a redactar memòries a dues de les sis que es van interessar.
Una empresa local  està pendent  de  l'atorgament  definitiu,  la  generalitat  ha demanat  nova
documentació. La inversió que s’està parlant supera els 4M€.

Dues de les empreses que no van poder optar pel tipus d’indústria han estat reconduïts als ajuts d'alt
impacte  que  s’atorguen  des  de  l’Ajuntament,  mentre  que  la  empresa  interessada  a  implantar-se  al
municipi continua tenint interès i s’estan estudiant les opcions».

- El Casal de Masboquera roman tancat més d’1 any. Quina previsió hi ha de l’inici de les obres? i quina
previsió hi ha per la seva obertura?

Al que contesta la Regidora Silvia Pujol: «Avui s’ha aprovat a la junta de govern el plec de clausules per
la contractació de les obres del casal de Masboquera

Posteriorment es farà l'anunci de la licitació per l'adjudicació on es publicarà amb un termini de 20 dies
naturals.

En relacio amb els retards en la tramitació i execució del projecte del Casal, permeteu-me fer un breu
resum dels diferents estadis pels quals hem passat i  una previsió de com es desenvoluparà a partir
d'ara. 

Com en qualsevol projecte que requereix la transmissió de documentació a altres administracions per
obtenir els seus informes, així s'ha fet amb aquest.

Cal  recordar  que  aquestes  administracions  tenen  un  termini  per  emetre  els  seus  informes  (o  no
emetre'ls), i que hem d'esperar fins a l'últim moment del termini.

En  aquest  cas,  els  informes  del  departament  de  Cultura  de  la  Generalitat  van  expressar  la  seva
disconformitat  amb  alguns  aspectes  tècnics  de  la  instal·lació,  especialment  els  relacionats  amb  la
fumera.

Això va provocar que el nostre equip tècnic revisés el projecte per integrar les objeccions plantejades per
Cultura.

Un cop solucionats aquests aspectes i acceptada la solució tècnica per la Generalitat, el projecte es
licitarà en breu conforme a la normativa. Després de la licitació i adjudicació, esperem iniciar els treballs
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el més aviat possible perquè els ciutadans puguin gaudir de l'equipament com més aviat millor. 
No proporcionaré dates estimades, ja que hi ha variables que poden modificar els terminis, com el fet
que la licitació pugui quedar deserta. 

Per tant, preferim ser cauts i destacar que les qüestions tècniques estan resoltes i que estem llestos per
continuar amb els tràmits amb tota normalitat»

-  En  quin  estat  es  troben  les  obres  del  centre  de  la  imatge  Paco  Andreu?  Quina  és  la  previsió
d’obertura?

 Al que contesta la Regidora Elidia López: «El mes de juliol van finalitzar  les obres del  centre de la
imatge,  i  ara  s'està  finalitzant  l'adequació  dels  equipaments  i  mobiliari.  La previsió  és  que  entri  en
funcionament al més aviat possible. 

El contracte d'arrendament es va signar el 07/07/2022. 

-  A  la  comissió  informativa  de  serveis  interns  del  novembre  del  2023  es  va  pagar  una  factura  en
concepte d’elaboració d’un pla estratègic de comerç a l’empresa X. En quina fase es troba?

Al que contesta la Regidora Silvia Pujol: «Actualment, el procés del PLA ESTRATÈGIC DE COMERÇ,
està acabat i estem aplicant les seves recomanacions.» 

 PRECS

-Sobre el projecte de conservació del conjunt històric d’Hifrensa que ha rebut recentment d’1,3 milions
d’euros, unajunt tramitat pel PSC durant el seu mandat, pregem que es compti amb el arquitecte local
Juan F Ròdenas, que va ser l’autor del projecte i que té una sobrada trajectoria en quan al coneixement
de l’obra de l’arquitecte racionalista A.Bonet.

-Pregem que sigueu més curosos en quant a les decisicions que es prenen i que afecten als treballador i
treballadores de l’ajuntament, ja que sabem que hi ha malestar entre alguns treballadors que han estat
desplaçats  a  altres  departaments,  i  les  seves  places  ocupades  per  personal  nou,  sense que  se´ls
expliquin les raons objectives.

- Al Petit Museu de Bonet Castellana hi acostumen a haver goteres per condensació, fet que sembla que
s'incrementa a l'estiu. Preguem que es tracti de netejar amb més assiduïat i que es deixi material de
neteja a prop.

- A Remullà s'ha detectat algunes façanes que tenen alguna teula que sobresurt, i que podria caure.
Preguem  que  es  vigili  i  si  es  considera  tecnicament  necessari  es  retirin  per  tal  d'evitar  possibles
incidents.

- Preguem que es consideri la possibilitat d'incorporar al Ple municipal el sistema de videoacta.»

Pel Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT es formules els següents PRECS:

1. Demanem que en el torn de precs no s’interrompi al regidor, ni verbalment ni fent gesticulacions,
com heu fet als darrers plens. 

2. Portem un any de legislatura i ningú està notant el canvi que tant havíeu pregonat en campanya
electoral. En què us diferencieu dels socialistes? Ah, sí, en que feu més festes i més fotos, i prou.
Més que el govern del canvi sou el govern del tràmit, tal com veiem a cada Ple, que només porteu
afers de tràmit, sense cap visió estratègica ni a curt, ni mitjà, ni llarg termini, i sense cap proposta
que millori la qualitat de vida de la ciutadania i miri de cara al futur postnuclear. Demanem que us
poseu a planificar i treballar, o com a mínim no us dediqueu a boicotejar les propostes que fem la
CUP (avui,  en contra de la prevenció  d’incendis,  d’impulsar  l’autoconsum amb fotovoltaica,  i  en
contra de prevenir els robatoris agrícoles). 
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3. Demanem que s’informi de manera més fluïda als grups de l’oposició.  Per exemple, reunió amb
l’Energètica de la que no se’ns va informar. No s’ha convocat pràcticament cap Junta de Portaveus,
ni a les Comissions s’informa de res (exemple, reglament cementiris) 

4. Sigueu més coherents: aproveu declaracions o documents d’intencions de pagesia o d’autoconsum,
però a l’hora d’aplicar mesures concretes al municipi voteu en contra de les propostes que fem. 

5. Fa vuit mesos us vam demanar de fer xerrades informatives i de debat sobre el projecte de l’ATI a la
CN Vandellòs2. Vau dir que les faríeu a principis d’any. Estem a l’agost i encara no les heu fet. 

6. Formació a la ciutadania en emergència nuclear. Fa uns mesos vam fer formació els regidors. Us
hem demanat reiteradament fer formacions a la ciutadania i no feu res. 

7. Definir ús Clínica Rural de Vandellòs A tots els plens anteriors hem demanat/preguntat al govern
municipal  sobre la rehabilitació de l’edifici  de la Clínica Rural  Vandellòs i  si hi estava prevista la
construcció d’habitatge social  per  a gent  jove.  L’equip  de govern heu anat  responent  que esteu
estudiant diferents alternatives d’usos, però a dia d’avui no ens heu informat de res. Demanem que
definiu quins usos decidir entre tothom. 

8.Canvieu la ubicació de l’àrea d’autocaravanes de Vandellòs rep nombroses crítiques a les diferents 
aplicacions especialitzades en camper, i realment hi ha pocs usuaris. 

9.Millora de la gestió de les aigües residuals als nuclis d’interior. Masboquera i Masriudoms no tenen 
depuradora. 

10.Tubos d’uralita per barrar el pas a la via vella al zona de l’Espai Natural de la Rojala-platja del Torn.
Tampoc s’han recollit els ferros i cables de la via en alguns punts i esta tot llençat de qualsevol manera.
Que ho faci l’Ajuntament o es reclami a qui pertoqui. 

11.Perfil Instagram Turisme, després d’un any demanant-ho heu canviat el nom del perfil de Turisme a
Instagram.  Ara  cal  que  canvieu  la  denominació  de  Vall  de  Llors  per  Vandellòs.  Vau  dir  que  ho
estudiaríeu i valoraríeu, i no feu res. Demanem que feu efectiu el canvi de nom tal com Vandellòs es
mereix. 

12.Millora dels camins rurals. A tots els plens que us ho hem demanat/pregat, heu anat dient que ho
arreglaríeu.  Vau  posar  quatre  pedaços  al  camí  de  Remullà  i  no  heu  fet  res  més.  Ara  us  gastareu
120.000€ em posar formigó al camí dels Graus de Castelló, amb l’excusa de l’extinció d’incendis, quan
Bombers té prohibit passar per allà. Un despropòsit. 

13.Cal  que  milloreu  la  nostra  xarxa  de  sendes  empedrats  i  protegir-los  de  les  motos,  que  es  un
descontrol! 

14.Com està el Pla Integral de Protecció del Patrimoni que vam aprovar al Ple a instàncies de la CUP al 
Ple del mes de novembre de l’any passat? Han passat 8 mesos i encara no heu fet res. Que sembleu los
socialistes, que ens aprovaven coses i després no les feien. 

15.Instal·lació de desfibril·ladors en espais públics exteriors de Vandellòs. Ja fa vuit plens i un any, que
us ho demanem i que dieu que sí que sí, i resulta que encara no els heu instal·lat. 

16.Habilitació d’onze espais com a refugis climàtics. Però us hem demanat per instància que, durant els
episodis  d’onada  de  calor,  les  tres  piscines  descobertes  s’obrin  de  dilluns  a  divendres  amb  horari
ininterromput de 10h a 20h i amb entrada gratuïta. 

17.Com és que es reguen jardins i en canvi la majoria de fonts estan tancades? Obriu les fonts! 

18.Poseu un punt de subministrament d’aigua potable per al sector agrari, tal com vam demanar a la
moció  de  suport  a  la  pagesia  del  mes  de  març.  Sistema  de pagament  d’1€/m3,  tal  com tenen  en
municipis veïns com Tivissa o Capçanes. 

19.Retirada dels contenidors soterrats. Portem vuit plens i un any demanant-ho, heu anat dient que sí
que sí, i resulta que els contenidors soterrats continuen a la via pública sense cap ús i molestant. I a C
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més, ara hi ha una partida als pressupostos per fer-ho, i a Vandellòs encara no els heu retirat i estan
molestant. 

20.Parlant de residus. Com és que als nuclis d’interior fem la recollida porta a porta i a l’Hospitalet no? 
Com és que encara l’orgànica no es recull en caps de setmana tal com reclamàveu quan estàveu a 
mateix d’impostos? Demanem que els veïns i veïnes dels nuclis d’interior tinguin una rebaixa en la taxa
d’escombraries. 

21.Reposició  de  mobiliari  urbà  i  clots  a  diversos  carrers,  places  i  voreres,  faroles  que  semblen
discoteques,... Vau dir que ho solucionaríeu, i no tant sols no ho heu solucionat sinó que ara encara hi
ha més desperfectes. Per fi heu arreglat les escales de fusta de la platja de l’Almadrava que estaven
trencades des dels nadals passats. 

22.Des de l'1 de març ha entrat en vigor el Codi d'accessibilitat, que desplega de la llei d'accessibilitat
del 2014, per tal de garantir l’accessibilitat tant física com cognitiva de la població en tots els edificis i
espais públics. Cal que us poseu a treballar per tal de millorar l’accessibilitat dels vianants i dels usuaris
dels equipaments, com ara el pavelló de Vandellòs o aquest mateix ajuntament. 

23.Al ple del  mes de febrer vam aprovar una moció nostra per constituir  un grup de treball per a la
modificació  el  reglament  de  participació  en  els  mitjans  de comunicació  municipals?  Han passat  sis
mesos i  no tenim cap novetat.  Mentrestant,  des del govern municipal  s’està incomplint  la llei  i  se’ns
aplica la censura i se’ns prohibeix al grup municipal de la CUP a publicar noticies als canals d’informació
municipals com son la Revista o les xarxes socials o la web de l’Ajuntament. 
Demanem, doncs, que es constitueixi el grup de treball i que mentrestant es deixi de fer ús partidista de
la Revista i les xarxes socials de l’Ajuntament i es doni veu a la diversitat política de l’Ajuntament, tal
com diu el Síndic de Greuges.
 
24.Manteniment dels espais públics del municipi sense la utilització d'herbicides tòxics com el glifosat
(Roundup).  Si  bé  alguns  espais  es  mantenen  amb  mitjans  mecànics,  en  molts  altres  es  continua
utilitzant herbicida. La passada legislatura Junts va votar a favor d’una moció nostra on demanàvem
eliminar aquesta mala praxis de l’espai públic. Si encara no ho heu prohibit, feu-ho. 

25.Ens arriben queixes del nucli de Masboquera pel retard en la reobertura Casal. 

26.Veïns de Vanessa Park ens diuen que què passa amb el Casal polivalent? Que quan us posareu a
encarregar el projecte. 

27.Demanem que l’Ajuntament assumeixi els SAV en estalvi energètic i autoconsum i agrari i cadastral,
tal com fan altres ajuntaments. Així aquests serveis tant necessaris podrien arribar a tots els nuclis i més
hores al mes. Ara, amb mitjans de la CUP només podem assumir prestar-los un cop al mes a Vandellòs:
darrer dimarts de cada mes de 12 a 13h Energètic; i darrer divendres de cada més de 9 a 11h. Agrari i
Cadastral. 

28.Realització  de  plens  rotatoris  entre  els  diversos  nuclis  de  població.  Sempre  dieu  que  no,  però
continuem insistint. Tots els habitants del municipi tenen el mateix dret a que els plens es facin al seu
nucli de població. 

I no havent més assumptes per tractar per l’Alcaldessa es dóna per finaltizada la sessió.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT
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Addenda de pròrroga del conveni de col·laboració entre el Departament d’Interior 
de la Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de........................ per a la seva adhesió 
a la Xarxa de Radiocomunicacions d’Emergències i Seguretat de Catalunya 
(RESCAT) 
 

 
 
INTERVENEN 
 
D’una banda, el conseller del Departament d’Interior de la Generalitat de Catalunya 
 
D’una altra banda, l’alcalde/essa de l’Ajuntament de ................, en virtut de l’Acord de la 
Junta de Govern Local/del Ple de l’Ajuntament de data .................. acord que faculta 
l’alcalde/essa per a la signatura d’aquest conveni. 
 
Es reconeixen mútuament la capacitat legal per formalitzar aquest conveni i 
 
 
 
EXPOSEN 

 
I. El XX de XXXXX de 2020, el Departament d’Interior de la Generalitat de Catalunya i 

l’Ajuntament de ............... van signar un conveni de col·laboració per a l’adhesió a la 
Xarxa de Radiocomunicacions d’Emergències i Seguretat de Catalunya (RESCAT) . 
 

II. D’acord amb la clàusula dotzena del conveni signat, el conveni té una vigència de 4 
anys i es podrà prorrogar per un màxim de 4 anys més, si així ho decideixen les parts, 
tal i com estableix l’article 49h) de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del 
sector públic. 

 
III. El conveni de XX de XX de XXXX té per objecte regular les condicions generals 

d’adhesió de l’Ajuntament de XXXXXXXX a la xarxa RESCAT, amb la finalitat de 
cobrir les necessitats de comunicació dels serveis d’emergència i seguretat de la 
Generalitat de Catalunya i de les administracions locals de Catalunya que s’hi 
adhereixin. 

 
IV. L’addenda de pròrroga que es proposa signar té per objecte ampliar el termini de 

vigència inicial 4 anys més. 
 

V. De conformitat amb l’article 107.1 del Decret 12/2023, de 24 de gener, de 
reestructuració del Departament d’Interior, li correspon a la Subdirecció General de 
Suport al Sistema de Seguretat en l’Àmbit Local de la Direcció General de 
Coordinació de les Policies Locals, d’una banda promoure la planificació, la integració 
i l'assignació eficient de recursos en el sistema de seguretat i d’altra banda supervisar 
els convenis i acords que s'hagin de subscriure en matèria de seguretat pública. 

 
VI. Per tot el que s’ha exposat anteriorment, les parts signatàries del conveni de 

col·laboració entre el Departament d’Interior de la Generalitat de Catalunya i 
l’Ajuntament de........................ per a la seva adhesió a la Xarxa de 
Radiocomunicacions d’Emergències i Seguretat de Catalunya (RESCAT) estan 
satisfetes del seu desenvolupament i tenen interès en prorrogar-lo. 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 4

T3
S2

SA
KJ

AE
KE

R
XA

K3
EG

Z2
TR

S 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//v

an
de

llo
s-

ho
sp

ita
le

t.e
ad

m
in

is
tra

ci
o.

ca
t/ 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 4

9 
de

 9
3 



Generalitat de Catalunya                                                                                                                                                                  
Departament d’Interior                                                                                              AJUNTAMENT DE 

  3 

 
ACORDEN 
 
Primer. Pròrroga 
 
Les parts acorden prorrogar el conveni de col·laboració entre el Departament d’Interior de 
la Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de........................ per a la seva adhesió a la 
Xarxa de Radiocomunicacions d’Emergències i Seguretat de Catalunya (RESCAT) de XX 
de XXX de XXXX. 
 
Segon. Vigència 
 
L’addenda de pròrroga entrarà en vigor el XX de XXX de XXXX, data prevista de 
finalització de la vigència del conveni, i tindrà una durada de quatre anys. 
 
Tercer. Publicitat 
 
De conformitat amb l’article 110.3 de la Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim jurídic i 
procediment de les administracions públiques, un cop signada aquesta addenda de 
pròrroga, es publicarà al DOGC i a la pàgina web del Departament 
 
Així mateix, aquesta addenda es publicarà al web del Registre de convenis de 
col·laboració i cooperació de la Generalitat, que és accessible des del Portal de la 
Transparència 
 
 
I en prova de conformitat, les parts signen aquest Conveni. 
 
 
 
 
Conseller d’Interior                                        Alcalde/essa de_________ 
 
 
 
 
 
 
Joan Ignasi Elena i Garcia     Nom i cognom             
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REGLAMENT REGULADOR DELS CEMENTIRIS DE L’AJUNTAMENT DE
VANDELLÒS I L’HOSPITALET DE L’INFANT

Article 1. Introducció

Aquest Reglament té per objecte regular el funcionament  dels tres cementiris
municipals i el tanatori de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant.

L'Ajuntament de Vandellòs i  l’Hospitalet de l’Infant és titular i  propietari  dels
cementiris del seu terme municipal i en té ple domini. Segons la legislació vigent
li  correspon, també, la direcció,  l'administració,  la reglamentació i  l'aprovació
d'ordenances  i/o  reglaments  per  a  la  prestació  de  serveis  o  la  realització
d'activitats de la seva competència.

Fent ús de les facultats concedides pels articles 133.2 i 142 de la Constitució i
per l'article 106 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases de Règim
Local, modificada per la Llei 11/99, de 21 d’abril i d'acord amb allò que disposen
els articles 20 a 27 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que
s'aprova  el  text  refós  de  la  Llei  reguladora  de  les  Hisendes  Locals,  aquest
Ajuntament estableix la "Taxa pels serveis de Cementiri", la qual s'ha de regir
per  l’Ordenança  Fiscal  número  11,  específica  reguladora  de  la  taxa  per  la
prestació dels serveis de cementiri, norma que s’atén al que disposa l'article 57
del Reial Decret legislatiu 2/2004, de 5 de març.

En les matèries no previstes expressament en aquest reglament s'atendrà al que
disposa el Reglament de Policia Sanitària Mortuòria Decret 297/97, de 25 de
novembre i al Decret 250/1987, de 7 de juliol.

 

Article 2. Objecte del reglament

-  L'atorgament  de  drets  funeraris  sobre  espais  per  a  enterraments,  les
inhumacions, exhumacions i  trasllat de cadàvers, restes i  cendres procedents
d'incineracions

- El moviment de les làpides i els elements decoratius i de jardineria.

- Els actes provinents de la titularitat del dret funerari com l'expedició i canvi de
títols, els traspassos i les modificacions.

-  Qualsevol  altre  servei  que  sigui  procedent  o  que,  si  el  sol·licita  la  part
interessada, pugui ser autoritzat.

- El manteniment dels propis cementiris.

- Els serveis funeraris.
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Article 3. Obligació de contribuir

Amb caràcter general l’obligació de contribuir neix en concedir-se, prorrogar-se,
transmetre's o modificar-se al dret funerari, en lliurar-se els títols o a autoritzar-
se la prestació del servei.

Per  les  tasques  de  conservació  del  cementiri,  l’obligació  de  contribuir  es
fonamenta en la concessió o simple tinença del dret funerari i s’ha d’acreditar en
les  concessions  per  l’obertura  de  la  sepultura  per  a  dur  a  terme  qualsevol
inhumació o exhumació, o per la transmissió del dret funerari.

Article 4. Subjectes passius

Estan obligats al pagament com a subjectes passius els concessionaris del dret
funerari, d'actes provinents del dret, o de la prestació del servei, llurs hereus o
successors o persones que els representin.

El  dret  funerari  romandrà  garantit  mitjançant  la  seva  inscripció  en  el
corresponent llibre registre i per l’expedició de títol nominatiu de cada sepultura.

Article 5. Responsables

1. Han de respondre solidàriament de les obligacions tributàries del  subjecte
passiu les persones físiques i jurídiques a què es refereixen els articles 35 i 36
de la  Llei  58/2003,  de 17 de desembre,  General  Tributària.  Així  com la  Llei
34/2015 de modificació parcial de la Llei General Tributària.

2. Són responsables subsidiaris els administradors de les societats i els síndics,
interventors o liquidadors de fallides, concursos, societats i entitats en general,
en els supòsits i amb l'abast que assenyala l'article 41 al 43 de la Llei 58/2003,
de 17 de desembre, General Tributària

Article 6. Exempcions

1. Estan exempts del pagament de taxes els enterraments de beneficència, els
de pobres de solemnitat i les exhumacions ordenades per l'autoritat judicial.

2.  Llevat  dels  supòsits  assenyalats,  no  s'ha  de  concedir  cap  exempció  ni
bonificació en el pagament de la taxa.

Article 7. Concessió

1. Les concessions de nínxols i columbaris seran vitalícies. Per la prestació del
servei, canvis de modificació de títols, drets funeraris i duplicats, s'aplicaran les
tarifes establertes en l'Ordenança fiscal vigent sobre la matèria, a l'efecte de les
tarifes, les sepultures es classifiquen en els següents tipus:
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a) Grup I. Nínxols: Normalment construïts en quatre forats, disposats de
forma vertical, l’un damunt de l’altre, identificant com a forat número 1 el
primer de terra i el número 4 el de dalt de tot.

b) Grup II. Columbaris: Construïts en quadrícules, on el primer columbari
és l’inferior esquerre, anat augmentant en horitzontal i en acabar la filera,
es segueix per la immediatament superior.

2. Requisits per la concessió administrativa de nínxols i columbaris:

- Resta prohibida la compra de nínxols i/o columbaris no correlatius del
mateix departament.

- No es podrà comprar nínxols i/o columbaris d’un departament nou si
encara no estan venuts els de l’anterior.

- Únicament es concediran 2 nínxols i 2 columbaris per unitat familiar
empadronada al mateix domicili.

- Per als no empadronats, únicament quan s’hagi d’enterrar a un difunt
que es pugui acreditar que va estar un mínim de 10 anys empadronat
al municipi.

3. Retrocessió de sepultures:

Les sepultures en règim de concessió podran ser retrocedides pels seus
titulars  a  l’Ajuntament,  en  aquest  cas  no  s’abonarà  cap  quantitat,  les
sepultures  retrocedides  tant  si  han  estat  utilitzades  com no  quedaran
destinades a beneficència i titularitat de l’Ajuntament.

Article 8. Liquidació i recaptació

La liquidació  i  recaptació  de les  taxes les  ha de  fer  l'Ajuntament  sense  cap
deducció  en  concepte  de  premi  d’administració,  de  cobrança  o  de  partides
fallides.

Els subjectes passius han de satisfer les quotes en el moment d’autoritzar-se la
prestació del servei, o de concedir-se o modificar-se el dret funerari i pel que fa
a les sepultures, en tot cas, abans del seu ús.

Per  tot  allò  que  fa  a  la  qualificació  d'infraccions  tributàries,  i  també  de  les
sancions que hi corresponguin en cada cas, s'ha d'actuar d'acord amb allò que
disposen els articles 181 i següents de la Llei  58/2003, de 17 de desembre,
General  Tributària  i  Ordenança  Fiscal  General  d'aquest  Ajuntament,  sense
perjudici de la caducitat de l'adjudicació. Així com la Llei 34/2015, de modificació
parcial de la Llei General Tributària.

Article 9. Subvenció de serveis funeraris C
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Es podran beneficiar d’aquesta subvenció, els usuaris empadronats un any abans
a la data de defunció i que siguin susceptibles de ser beneficiaris d’acord amb els
requisits, forma i terminis previstos a les bases municipals per la concessió de
subvencions en matèria de serveis funeraris vigent en cada moment:

a)  La  concessionària  del  servei  haurà  de  girar  les  despeses  fúnebres
(cotxe fúnebre i drets d’enterrament) directament als usuaris del servei i
no a l'Ajuntament.

b) Per a continuar amb el procediment a seguir pels usuaris dels serveis
fúnebres tant de nínxols com de columbaris, que vulguin recuperar les
despeses  fúnebres  (cotxe  fúnebre  i  drets  d’enterrament),  hauran  de
presentar la documentació requerida i complir les condicions d’acord amb
les  directrius  establertes  en  la  convocatòria  de  la  subvenció  vigent  i
d’acord amb les tarifes vigents.

c) En cas de sepultura en un columbari es subvencionaran les despeses en
un termini màxim de 6 mesos des de la defunció.

Els usuaris hauran d’aportar la següent documentació per tal de poder tramitar
la petició de subvenció. Aquesta documentació està prevista a l’article 6 de les
bases reguladores així com a la normativa genèrica de subvencions:

1. Instància, factura justificativa de les despeses i número de compte ban-
cari.
2. Compliment del requisit d’empadronament de la persona difunta.
3. Autorització d’estat de les obligacions tributàries i quotes de la SS.
4. Certificat de deutes municipal.

Aquesta  subvenció  està  regulada  per  les  bases  aprovades  reguladores  per
l’atorgament de subvencions de serveis funeraris, publicades al BOPT núm. 208
de  27  d’octubre  de  2017,  i  per  qualsevol  modificació  vigent.  I  anualment
s’aprova la convocatòria que es manté vigent durant l’exercici en curs.

Article 10. Canvis de titularitat de concessió dels drets funeraris.

1.  El  dret  funerari  implica  tan  sols  l'ús  de  les  sepultures  del  cementiri,  la
titularitat de les quals correspon a l'Ajuntament. Es limita a l’ús privatiu de les
sepultures i romandrà exclòs de tota transacció mercantil i disponibilitat a títol
onerós, quedant subjecte a les regulacions del present reglament i a les seves
modificacions posteriors

2. S’autoritzaran els canvis de titularitat per herència («in mortis»), presentant
la  documentació  de  la  persona  sol·licitant,  el  títol  del  nínxol/columbari  i  el
certificat  de  darreres  voluntats  del  titular  difunt  o  escriptura  d’acceptació
d’herència.

Si s’hagués disposat l’herència a favor de diferents hereus, els drets sobre la
sepultura  seran deferits  a  qui,  d’entre  ells,  designin  per  majoria  i  en  forma
escrita. Cas de no aconseguir-se aquesta majoria, en el termini de 3 mesos a
partir de l’acceptació de l’herència, s’atribuirà la titularitat a l’hereu de major C
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edat i, en el cas de que no accepti, s’atorgarà al que segueixi per edat, i així
successivament.

3.  En  el  cas  de  defunció  del  titular  de  dret  funerari  serà  d’obligatorietat
actualitzar el títol a nom de l’hereu o hereus en un termini màxim de 6 mesos de
la defunció.

4. Es consideraran vàlides les cessions a títol  gratuït  del  dret  funerari  sobre
sepultures per actes intervius a favor de familiars del titular en línia directa i
col·lateral fins a quart grau, com també l’efectuat a cònjuges o persones que
acreditin llaços d’afectivitat i convivència amb el titular per un mínim de 5 anys
anteriors a la transmissió.

Article 11. Manteniments dels espais i serveis funeraris.

El servei de cementiri municipal podrà prestar-se per mitja de qualsevol de les
formes de gestió directa o indirecta previstes a la normativa legal aplicable.

Els serveis funeraris com ara trasllats, venta de taüts, inhumacions, serveis de
tanatori  i  el  manteniment dels  espais,  com ara,  jardineria,  neteja, etcètera,
seran  duts  a  terme  de  manera  externa,  segons  la  licitació  vigent  en  cada
moment i/o contractes necessaris segons decideixi l’Ajuntament de Vandellòs i
l’Hospitalet  de  l’Infant,  sempre  segons la  normativa  legal  vigent.  Les  tarifes
d’aquests serveis queden establertes en l’Ordenança Fiscal 16, reguladora dels
prestacions patrimonials de caràcter públic no tributari, l’Ordenança Fiscal vigent
en cada moment.

L’Ajuntament  tindrà  la  potestat  d’assumir  els  serveis  i/o  manteniments   que
cregui necessaris amb personal propi i no incloure’ls en licitació, per tal de poder
donar millor servei als veïns.

Article 12. Drets, prohibicions i obligacions.

1.  No  podran  efectuar-se  enterraments  fora  del  recinte  del  cementiri,  en
esglésies,  capelles  o  qualsevol  monument  funerari,  religiós  o  artístic,  sense
l’autorització expressa de les autoritats competents.

2. No es permetrà l’accés de vehicles, llevat dels vehicles municipals de serveis,
els  de  les  empreses  de  serveis  funeraris  i  els  de  les  empreses  que  portin
materials de construcció que hagin de ser utilitzats en el propi cementiri, sempre
que els conductors vagin proveïts de les corresponents llicències i autoritzacions.
En  tot  cas,  els  propietaris  dels  esmentats  mitjans  de  transport  seran
responsables dels desperfectes produïts a les vies o instal·lacions del cementiri i
estaran obligats a la immediata reparació o, si  s’escau, la indemnització dels
danys causats. Absent el propietari, la mateixa responsabilitat podrà exigir-se
immediatament al conductor del vehicle causant dels danys.
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3. Els visitants i usuaris del cementiri es comportaran amb el respecte adequat
al recinte. No es permetrà cap acte que, de manera directa o indirecta, suposi
profanació o ofensa a la llibertat de consciència, els sentiments religiosos i el
respecte als difunts, donant-se compte a l’autoritat competent als efectes legals
oportuns.

4. Els titulars de les concessions tenen l’obligació de mantenir net els ornaments
col·locats a les sepultures (làpides, vidres,...) així com la retirada de flors seques
o malmeses. Tot i  així,  en ocasions puntuals, els servei de neteja municipal,
podrà retirar-les.

5. Els titulars de drets funeraris són responsables de mantenir els elements de
propietat privada en bon estat de conservació, de garantir la seva seguretat i de
canviar-los o reparar-los quan estiguin danyats o deteriorats.

6.  Els  particulars  podran  fer  les  operacions  de  neteja,  cura  i  manteniment
directament sense necessitat d’obtenir llicència. Si en fer aquestes operacions,
els interessats detecten que s’ha afectat el tancament sanitari, hauran d’avisar
immediatament els serveis municipals. Els canvis dels tancaments sanitaris i la
instal·lació i retirada de les làpides les faran sempre operaris municipals.

7. Cas que les persones titulars incompleixin les seves obligacions respecte del
manteniment i conservació, l’Ajuntament els atorgarà un termini de 10 dies per
tal  que  presentin  al·legacions.  Un  cop  transcorregut  aquest  termini,  si  es
confirma la manca de manteniment, els requerirà per tal que facin les actuacions
adients. Si no les fan, l’Ajuntament podrà actuar per via d’execució subsidiària i
repercutirà les despeses als titulars.

8. Ni l'Ajuntament ni cap dels seus òrgans, inclòs el personal, assumiran cap
tipus de responsabilitat respecte a robatoris i desperfectes que puguin cometre
tercers en les sepultures i els objectes que es col·loquin en els cementiris, fora
dels casos previstos en la legislació vigent.

9. L’Ajuntament no serà responsable dels danys que pateixin làpides que siguin
conseqüència de la manca de manteniment de les làpides o de l’afecció de les
condicions climatològiques.

10.  L’Ajuntament  podrà  assumir  directament  les  reparacions  i  actuacions
mínimes de manteniment d’elements privats en cas que, per la urgència de la
situació, no hi hagi temps material de requerir als particulars.

11. Cas que els flors, ja siguin naturals o artificials, estiguin en mal estat de
manera que desdiguin clarament el decòrum del recinte, l’Ajuntament les podrà
retirar directament sense avisar els particulars.

12. Acabada la neteja o actuació en una sepultura, les restes de flors o altres
objectes  inservibles  s’hauran  de  dipositar  en  els  llocs  designats  per  aquesta
finalitat.  En cas que s’hagin dipositat  corones a terra perquè no cabien a la
sepultura,  es  podran  mantenir  al  lloc  durant  3  dies.  Transcorregut  aquest C
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termini,  si  els  interessats  no les  han retirat,  ho faran els  serveis  municipals
sense necessitar de fer cap avís.

13. En el cas de depositar les cendres al columbari, si no es contracta l’empresa
adjudicatària del servei i es contracta una altra empres de paleta i/o marbrista
extern, serà el titular del dret o l’hereu, si el difunt fos el titular, d’informar a
l’Ajuntament d’aquest fet per tal de poder inscriure-ho correctament al llibre de
sanitat, incloure les dades del difunt al títol i al llibre de registre i poder informar
de les possibles normatives a complir.

Article 13. Les inhumacions de beneficència i fossa comuna

Existiran  sepultures  destinades  a  la  inhumació  de  cadàvers  corresponents  a
persones  mancades  absolutament  de  mitjans  econòmics  per  sufragar  les
despeses derivades del sepeli, les quals no podran ser objecte de concessió i la
seva  utilització  no  reportarà  cap  dret.  Aquestes  inhumacions  hauran  de  ser
valorades  i  aprovades  pel  departament  de  Serveis  Socials  i  requeriran  dels
informes que demostrin la mancança de mitjans.

En aquestes sepultures, no s'hi podrà col·locar cap làpida ni epitafi i tan sols
constarà que són de propietat municipal.

Transcorreguts els terminis establerts a l’article 14 d’aquest reglament, en cas
de restes d’inhumacions de beneficència, es procedirà al trasllat de les restes al
a fossa comuna.

En  el  cas  d’inhumacions  de  beneficència,  no  podrà  reclamar-se  el  cadàver
enterrat,  sota cap pretext,  pels  familiars del  difunt o altres persones que es
considerin interessades. S'exceptuaran aquells casos en què ho disposi l'autoritat
judicial o sanitària.

Article 14. Exhumacions

Tal com s’estableix en l’article 21 del Decret 297/1997, de 25 de novembre, pel
qual s’aprova el Reglament de policia sanitària mortuòria, no es pot obrir cap
construcció funerària destinada a la inhumació de cadàvers abans del transcurs
de dos anys des de la darrera inhumació, si es tracta de cadàvers que s’estableix
que no representen cap perill sanitari (grup 2), o de cinc anys, si es tracta de
cadàvers  declarats  com  a  perill  sanitari  (grup  1),  excepte  autorització  de
l’alcalde del municipi corresponent, i sens perjudici de l’autorització judicial que
pugui ser necessària de conformitat amb la legislació vigent.
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Consideracions jurídiques.

En tot  allò  no previst  en aquest  reglament serà d’aplicació,  entre d’altra,  la
normativa vigent següent:

- Decret  2263/1974, de 20 de juliol,  que aprova el  Reglament  de la
policia sanitària mortuòria.

- Decret 297/1997, de 25 de novembre, que aprova el Reglament de la
policia sanitària mortuòria.

- Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local.

- Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril , pel qual s’aprova el Text Refós
de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya.

- Decret  179/1995,  de  13  de  juny,  pel  qual  s’aprova  el  Reglament
d’obres, activitats i serveis dels ens locals.

Vandellòs  i  l'Hospitalet  de l'Infant,  document  signat  electrònicament  al
marge.

L’Alcaldessa La Secretària

Assumpció Castellví Auví Maria  Angel  Benedicto
Esclarín
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PROTOCOL  D’INTENCIONS  ENTRE  L’AJUNTAMENT  DE  VANDELLÒS  I  L’HOSPITALET  DE
L’INFANT  I  ENERGIES  RENOVABLES  PÚBLIQUES  DE  CATALUNYA,  SAU,  EN  MATÈRIA  DE
TRANSICIÓ ENERGÈTICA 

A Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, 15 de juliol de 2024

REUNITS

D’una  part,  L’Il·lma.  Sra.  Assumpció  Castellví  Auví,  Alcaldessa  de l’Ajuntament  de  Vandellòs  i
l’Hospitalet de l’Infant, amb domicili a efectes de notificacions a Plaça de l’Ajuntament, núm. 6, de
Vandellòs. 

D’altra  banda,  el  Sr.  Ferran  Çivit  i  Martí,  amb  DNI  39715149Y  i  amb  domicili  a  efectes  de
notificacions al carrer de Casp, núm. 15, pis 3r porta B, de Barcelona.

INTERVENEN

El  primer,  en  nom  i  representació  de  l’AJUNTAMENT  DE  VANDELLÒS  I  L’HOSPITALET  DE
L’INFANT,  en  virtut  del  nomenament  acordat pel  Ple Municipal  en data  17 de juny  de 2023,  i
d’acord amb el que estableix l’article 53.1.a) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

El segon, en nom i representació de la societat mercantil ENERGIES RENOVABLES PÚBLIQUES DE
CATALUNYA, S.A.U. (en endavant,  “L’Energètica”),  domiciliada a  Barcelona,  al  carrer  de Casp,
núm. 15, 3a Planta (C.P. 08010), amb CIF número A-72874985 i inscrita al Registre Mercantil de
Barcelona, al volum 48.686, foli 130, Full B-592.502, inscripció 1a. El Sr. Ferran Çivit i Martí actua
en  la  seva  condició  de  conseller  delegat,  especialment  facultat  per  aquest  acte  en  virtut  de
l’escriptura autoritzada pel notari de Barcelona, el Sr. Joaquín Rodríguez-Carlancha Romero, de 29
de març de 2022, amb número 1.251 del seu protocol.

EXPOSEN

I. L’Ajuntament  de  Vandellòs  i  l’Hospitalet  de  l’Infant  té  un  compromís  ferm  amb  la
transició  energètica,  tal  com ho demostra la seva adhesió l’any 2014 al  Pacte dels
Alcaldes i Alcaldesses pel Clima, així com la posterior aprovació del Pla d’Acció per a
l’Energia  Sostenible (PAES), aprovat per  la Junta de Govern d’aquest Ajuntament en
data 20-07-2016.

II. Que, L’Energètica és una societat mercantil anònima i unipersonal, participada de forma
íntegra  per  la  Generalitat  de Catalunya i  adscrita  al  Departament d’Acció  Climàtica,
Alimentació i Agenda Rural.  

III. Que, L’Energètica neix de la voluntat parlamentària, expressada mitjançant l’aprovació
de la  Moció  12/XIV,  de 8  de juliol  de  2021,  del  Parlament  de  Catalunya,  sobre  les
polítiques energètiques, la qual insta al Govern a crear una empresa energètica pública
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basada en fonts d'energia renovable,  en línia amb el procés de transició  energètica
impulsat pel Pacte nacional per a la transició energètica de Catalunya, aprovat el gener
de 2017, i la Llei 16/2017, d'1 d'agost, del canvi climàtic. 

IV. Que, per mitjà de l’Acord de Govern núm. 199/2022, de 4 d’octubre, el Govern de la
Generalitat de Catalunya va acordar aprovar la constitució de la societat anònima de
naturalesa  unipersonal  Energies  Renovables  Públiques  de  Catalunya,  SAU
(L’Energètica),  amb l’objectiu que aquesta esdevingui  una eina clau per  accelerar la
transició energètica a Catalunya i reduir les emissions de gasos d’efecte hivernacle en
un  55%  l’any  2030,  arribant  a  la  neutralitat  d’emissions  de  carboni  l’any  2050.
L’Energètica  vol  fomentar  un  model  energètic  distribuït,  democràtic,  amb  cohesió
territorial i participat per la ciutadania, esdevenint un instrument públic amb capacitat
inversora en la generació elèctrica, la distribució, els serveis de recàrrega de vehicles
elèctrics, l’emmagatzematge i els serveis d’agregació de demanda flexible. 

V. Que, la Llei  16/2017, de l’1  d’agost,  del canvi climàtic,  té  com a finalitats reduir  les
emissions de gasos amb efecte d'hivernacle i la vulnerabilitat als impactes del canvi
climàtic, afavorir la transició cap a una economia neutra en emissions de gasos amb
efecte d'hivernacle, competitiva, innovadora i eficient en l'ús de recursos. En l’article 2
de l’esmentada llei s’estableix que la responsabilitat en l'assoliment de les finalitats és
compartida  pel  Govern,  els  ens  locals,  els  sectors  productius,  els  agents  polítics,
socials i econòmics, i els ciutadans en general.

Així mateix, l'article 19 determina que les mesures que s’adoptin en matèria d’energia
han  d’anar  encaminades  a  la  transició  energètica  cap  a  un  model  cent  per  cent
renovable, desnuclearitzat i descarbonitzat, neutre en emissions de gasos amb efecte
d'hivernacle,  que redueixi la vulnerabilitat del sistema energètic català i garanteixi  el
dret a l'accés a l'energia com a bé comú. Entre d’altres, l’esmentat precepte insta a
promoure  mesures  en  l’àmbit  de  l’estalvi  i  l’eficiència  energètica;  a  promoure  les
energies  renovables,  sempre  que  sigui  possible,  aprofitant  espais  ja  alterats  per
l’activitat humana a fi de minimitzar l’ocupació innecessària del territori;  i  a  afavorir
l’autoconsum energètic i la generació d’energia distribuïda. 

Per tot l’exposat, les parts acorden subscriure el present protocol de col·laboració, que es regirà
per les següents

CLÀUSULES

Primera.- Finalitat del protocol de col·laboració

Les parts signatàries manifesten la seva voluntat en establir  un marc general de col·laboració
entre l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant i L’Energètica, per tractar temes de comú
interès per ambdues parts en el marc de les seves respectives competències i objectius, amb la
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finalitat  de  determinar,  promoure  i,  si  escau,  dur  a  terme  actuacions  dirigides  a  la  transició
energètica del municipi de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant. 

La signatura d’aquest protocol de col·laboració no suposa cap límit per a l’exercici per part de
l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant de les competències que li són pròpies i que
tinguin per objectiu o finalitat fomentar, afavorir o assolir la transició energètica al municipi.

Tanmateix,  la signatura d’aquest protocol  de col·laboració  no substitueix  els acords que hagin
subscrit l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant i L’Energètica en relació a actuacions o
projectes  concrets  que  tinguin  relació  amb la  transició  energètica  al  municipi  de  Vandellòs  i
l’Hospitalet de l’Infant. 

Segona.- Actuacions de les parts

En l’àmbit de les seves respectives competències, funcions i objectius, l’Ajuntament de Vandellòs i
l’Hospitalet de l’Infant i L’Energètica es comprometen a dur a terme les següents actuacions: 

- Celebració de reunions periòdiques, quan així ho determinin ambdues parts, amb l’objectiu
d’identificar possibles actuacions i mesures conjuntes i  d’interès comú per promoure la
transició energètica al municipi de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant. 

- La identificació per part de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant de terrenys de
propietat municipal potencialment aptes per a la implantació d’instal·lacions de generació
d’energia, que puguin ser objecte de desenvolupament per part de L’Energètica. 

Tercera.- Finançament

Aquest  protocol,  per  si  mateix,  no  comporta  una  despesa  econòmica  concreta  per  les  parts
signatàries  del  mateix.  Si  el  desenvolupament  de  les  actuacions  previstes  impliqués  alguna
despesa econòmica de les parts, aquestes es pressupostaran i es concretaran en cada cas.

Quarta.- Protecció i tractament de dades personals 

Les  parts  es  comprometen  a  complir  amb  la  legislació  vigent  en  matèria  de  protecció
de  dades  i  cadascuna  de  les  parts  assumirà  la  responsabilitat  en  què  per  aquest  concepte
pugui incórrer.

En particular,  si  la col·laboració objecte del present protocol  impliqués el tractament de dades
personals, les parts declaren expressament que coneixen i queden obligades al compliment del
previst en el Reglament General de Protecció de Dades (RGPD) i en la Llei orgànica 3/2018, de 5 de
desembre, de protecció de dades personals i garantia dels drets digitals.

Especialment, les parts es comprometen al compliment de les obligacions relacionades amb el
deure d'informació als titulars de les dades personals, amb el deure de secret i confidencialitat,
amb les mesures de seguretat, i amb la notificació de bretxes de seguretat que poguessin produir-
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se, així com al compliment de les quals es continguin en el corresponent acord de confidencialitat
a signar entre el responsable del tractament i l'encarregat d'aquest, si n'hi hagués.

Cinquena.- Eficàcia i vigència 

El present protocol de col·laboració entrarà en vigor en la data de la darrera signatura electrònica i
tindrà una durada de quatre (4) anys. En qualsevol moment previ a la finalització del termini previst
anteriorment, les parts signants podran acordar per unanimitat la seva pròrroga per un termini de
fins a quatre anys addicionals. 

Seran causes de resolució del present protocol les següents: 

- El transcurs del termini de vigència i, si escau, de les seves pròrrogues. 

- el mutu acord de les parts, manifestat per escrit;

- la voluntat unilateral de qualsevol de les parts, en qualsevol moment, sense necessitat de
causa;

- la impossibilitat sobrevinguda legal o material de continuar amb l’objecte del protocol. 

Sisena.- Mesures de control i seguiment 

Ambdues parts es comprometen a resoldre de manera amistosa qualsevol desacord que pugui
sorgir en el desenvolupament del present protocol. 

Pel seguiment de l’execució del present protocol es constitueix una comissió de seguiment, que
estarà  integrada  per  representants  de l’Ajuntament  de  Vandellòs  i  l’Hospitalet  de  l’Infant  i  de
L’Energètica de manera igualitària, designats en cada cas per les autoritats signants del protocol.
Aquesta comissió podrà ser convocada per qualsevol dels seus membres, prèvia indicació dels
assumptes a tractar. 

La comissió serà l’encarregada de proposar les actuacions i mesures a adoptar pel compliment
dels objectius del protocol, així com per a la determinació dels instruments adequats per a la seva
execució,  amb la  finalitat  d’assolir  les millors  condicions per a la  seva execució.  La comissió
adoptarà els acords per unanimitat, tret que les parts, de comú acord, disposin altra cosa. Les
reunions i actes d’aquest òrgan podran realitzar-se de manera telemàtica. 

Setena.- Naturalesa i règim jurídic

D’acord amb el que estableix l’apartat 2 de l’article 108 de la Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim
jurídic  i  de  procediment  de  les  administracions  públiques  de  Catalunya,  les  parts  signatàries
manifesten que els acords que conté el present protocol constitueixen acords generals de caràcter
programàtic  i  declaratiu,  sense  eficàcia  obligatòria  directa,  sens  perjudici  dels  possibles
compromisos  i  obligacions  que  puguin  assumir  les  parts  en  el  futur,  si  escau,  mitjançant  la
formalització dels corresponents instruments que, d’acord amb la legislació vigent, estiguin dotats
de contingut obligacional i jurídicament exigible. 

4/5
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Lliurant totes dues parts la seva conformitat amb els objectius i els compromisos anteriors, se
signa electrònicament el present protocol de col·laboració.

Per Energies Renovables                                       Per l’Ajuntament de 
Públiques de Catalunya, SAU                      Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant

 

         
         

5/5

Ferran Çivit i Martí
Conseller delegat

Il·lma. Sra. Assumpció Castellví Auví
Alcaldessa
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Bases reguladores del programa d’ajuts a inversions empresarials d’alt impacte
de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant.

L’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant té com a un dels seus objecƟus prioritaris
atraure noves inversions empresarials generadores d’ocupació. 

Les presents bases amplien els recursos d’atracció de noves inversions empresarials existents al
municipi i gesƟonats per l’empresa municipal IDETSA: els serveis d’Assessorament Empresarial i
Borsa de Treball  Municipal,  el  centre formaƟu del Viver d’Empreses IDETSA I,  les naus pre-
industrials del Viver d’Empreses IDETSA II i el Viver Tecnològic per a nous emprenedors/es de
base  tecnològica  (TIC’s),  l’objecƟu  dels  quals  és  afavorir  el  desenvolupament  del  teixit
empresarial local i facilitar la creació de nova riquesa i nova ocupació.

Amb aquest ajut a la inversió, l’Àrea de Promoció Econòmica de l’Ajuntament de Vandellòs i
l’Hospitalet de l’Infant  vol  donar suport a tots aquells  projectes  d’inversió empresarial  d’alt
impacte  que  incloguin  actuacions  de  diversificació  o  que  incorporin  noves  acƟvitats,  que
impliquin inversions i creació d’ocupació al municipi de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant.

Així  mateix,  cal  reforçar  també  projectes  relacionats  amb  l’economia  verda  i  blava,  que
requereixen una gran varietat de perfils laborals i que consƟtueixen una oportunitat d’ocupació
dins d’un ampli ventall de professions dins del nostre territori. 

Amb la implantació d’aquests ajuts es  pretén contribuir  amb l’assoliment dels ObjecƟus de
Desenvolupament Sostenible (ODS), d’acord amb l’Agenda Local 2030, concretament amb ODS
7: GaranƟr  l’accés  a  una  energia  assequible,  segura,  sostenible  i  moderna  per  a  totes  les
persones, ODS 8: Promoure el creixement econòmic sosƟngut, inclusiu i sostenible, l’ocupació
plena i producƟva i el treball digne per a tothom, ODS 9:  construir infraestructures resilients,
promoure la industrialització inclusiva i sostenible i  fomentar la innovació, ODS 12: GaranƟr
modalitats de consum i producció sostenibles i ODS 14: Conservar i uƟlitzar de forma sostenible
els oceans, els mars i els recursos marins per al desenvolupament sostenible.

Aquestes bases, i la seva aprovació s’emmarca en les noves aportacions econòmiques de la
Generalitat en el marc de la execució del Fons Nuclears, amb la finalitat de finançar actuacions
de desenvolupament socioeconòmic i de transició energèƟca justa de les zones afectades per
l’impacte ambiental de la producció d’energia elèctrica nuclear a les centrals nuclears d’Ascó i
de Vandellòs. 

ArƟcle 1.- Objecte.
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L’objecte d’aquestes bases és regular l’atorgament dels Ajuts a inversions empresarials d’alt
impacte.

ArƟcle 2.- Beneficiaris i requisits.

Podran  ser  beneficiaris  de  les  subvencions  que  preveuen  aquestes  bases,  les  empreses  ja
existents,  i  les  empreses  de  nova  creació  que  comporƟn  noves  acƟvitats  empresarials
econòmicament i tecnològicament sòlides i que generin riquesa i ocupació estable i de qualitat
al municipi de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant.

Aquest ajut serà incompaƟble amb altres subvencions o ajuts que poguessin concedir-se per a
la mateixa finalitat i el mateix concepte, procedent d’aquesta o qualsevol Administració pública.

ArƟcle 3.- Requisits del projecte d’inversió.

Els projectes d’inversió industrial d’empreses instal·lades al municipi de Vandellòs i l’Hospitalet
de l’Infant han de complir els següents requisits:

a) 40.000€ d’inversió mínima acceptada en acƟus fixos materials i immaterials i que esƟguin
vinculats a un projecte d’inversió, realitzada durant el període d’execució del projecte. (Queden
exclosos els elements de transports).

b)  Dos llocs  de  treball  de  nova  creació  amb  contracte  fix  a  temps  complert  per  any  o
l’equivalent a temps parcial, contractats durant el període d’execució de projecte per aquelles
empreses de nova creació. Els treballadors han d’estar inscrits a la Borsa de Treball municipal i
en situació d’atur abans de la contractació .  Les empreses consolidades (més de 36 mesos)
hauran d’aportar la documentació jusƟficaƟva de com a mínim dos llocs de treball. En el cas de
projectes  d’inversió  de  l’apartat  f)  d’aquest  arƟcle  no  es  requerirà  l’acompliment  d’aquest
requisit. 

c)  Els projectes  d’inversió d’empreses han de tenir  una durada mínima de 5 anys,  tant  per
l’ocupació neta creada com per les inversions en acƟus fixos subvencionats.

d) El projecte d’inversió i el domicili fiscal de l’empresa s’ha d’establir al municipi de Vandellòs i
l’Hospitalet de l’Infant. 

e) L’empresa ha de disposar de la corresponent llicència d’acƟvitats en el termini d’execució del
nou projecte, si s’escau, abans del termini del segon pagament de la bestreta de l´ajut i iniciat el
procediment administraƟu de la llicència mediambiental per inici d’acƟvitat o d’ampliació. 
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f) En el cas del sector de la indústria turı́stica es subvencionaran els projectes de posada en
marxa d’establiments de turisme rural subjectes a activitat empresarial  tal com determina
la LLEI 13/2002, de 21 de juny, i DECRET 75/2020, de 4 d'agost, de turisme de Catalunya.
Classiϐicats  en quatre modalitats: masia,  masoveria,  casa de  poble compartida  i  casa  de
poble independent. L´ajut no considera beneϐiciari un allotjament que no correspongui a les
modalitat esmenades.  

Queden excloses les empreses que la seva acƟvitat principal està dins del sector de la promoció
i acƟvitats immobiliàries, així també els administradors d´aquestes empreses a ơtol personal
que hagin exercit aquesta acƟvitat en els darrers dos anys. 

Es podran comptabilitzar com a inversió subvencionable les despeses realitzades per l’execució
real del projecte en un període de dos anys anteriors a la sol·licitud de la subvenció coincidint
amb les autoritzacions definiƟves segons el sector d’acƟvitat. 

Inversió imputable a l’ajut

a) Segons Ɵpus d’Indústria
Percentatge d’inversió 
quanƟficable per la subvenció

Indústria d’Economia blava i verda 100%
Industria Tecnològica i Salut 90%
Altres sectors 80%

b) Segons Ɵpus de Contractació. 
Percentatge d’inversió 
quanƟficable per la subvenció

Treballadors empadronats al municipi
Col·lectius vulnerables. (*) 100%
Altres 90%
Treballadors no empadronats al municipi
Col·lectius vulnerables. (*) 80%
Altres 70%

(*) Es consideren col·lectius vulnerables els següents:

a) Persones en situació o risc d’exclusió social, acreditats pels Serveis Socials de
qualsevol administració pública.

b) Persones en situació de desocupació de llarga duració (aturats per un període
superior a 12 mesos sense interrupció sense rebre cap prestació).

c) Persones majors de 50 anys.
d) Persones amb diversitat funcional.
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Inversió imputable a l´ajut:

(INVERSIÓ  PROJECTE)  x (Percentatge  d’inversió  segons  Ɵpus  d’indústria)  x
(Percentatge d’inversió segons Ɵpus de Contractació)

ArƟcle 5.- QuanƟa dels ajut.

a) AcƟus materials: 

a1) Maquinària i instal·lacions. S’aplicarà una intensitat màxima del 50%.

a2)  Terrenys,  obra  civil  i  locals.  S’aplicarà  una  intensitat  màxima  del  30%. Queden
excloses  les  empreses  que la  seva  acƟvitat  principal  està  dins  del  sector  de  la  promoció  i
acƟvitats immobiliàries

b) AcƟus immaterials o intangibles. S’aplicarà una intensitat màxima del 40%.

L’import  màxim a fons perdut  i  per  projecte  d’inversió  industrial  d’empreses instal·lades  al
municipi de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant és de 35.000 euros.

ArƟcle 6.- Convocatòria per a la presentació de sol·licituds

La convocatòria per a la presentació de sol·licituds per a l’obtenció de les subvencions previstes
en  aquestes  bases  s’efectuarà  anualment  en  funció  de  les  corresponents  disponibilitats
pressupostàries mitjançant resolució de la Junta de Govern. En la convocatòria es determinarà
el termini de presentació de les sol·licituds, l’aplicació pressupostària a la qual s’ha d’imputar i
la quanƟa màxima desƟnada.

ArƟcle 7.- Presentació de sol·licituds.

A  les  oficines  de  l´OMAC  de  l’Ajuntament  de  Vandellòs  i  l'Hospitalet  de  l'Infant  Ɵndran  a
disposició dels interessats els models normalitzats de sol·licituds.

Les sol·licituds per concórrer als ajuts regulats en aquestes Bases s’han de presentar al registre
general de l’Ajuntament de Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant.

En el cas de persones jurídiques (art. 14 de la LPACAP), s’especifica l’obligació de presentar-ho
telemàƟcament a través de la seu electrònica municipal.
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El termini de presentació de la sol·licitud serà el que s’estableixi cada any a la corresponent
convocatòria.

ArƟcle 8.- Procediment i documentació a presentar per a la sol·licitud de la subvenció.

El procediment de concessió dels ajuts que regulen aquestes Bases serà  el de concurrència
compeƟƟva.

Les persones interessades hauran de presentar la següent documentació:

 Instància model
 Escriptura de la ConsƟtució de la Societat i/o document acreditaƟu de poders per actuar

com a representat legal de l’enƟtat, en el cas que aquest no esƟgui inscrit en el Registre
MercanƟl.

 Pla de negoci i/o memòria jusƟficaƟva de nova acƟvitat.
 TC1 i Balanç general.
 Pressupost d’inversió.
 Organigrama i descripció dels llocs de treballs que es cobreix
 Còpia de l’impost d’acƟvitats Econòmiques (IAE)
 CerƟficat de Ɵtularitat bancària per poder efectuar el pagament de la subvenció.

ArƟcle 9.- Criteris de valoració.

Les sol·licituds es valoraran tècnicament en funció dels següents criteris:

 Capacitat i viabilitat tècnica i econòmica del projecte (valor: 30 punts).
 Qualitat del projecte en funció del volum de la inversió (valor: 30 punts).
 Grau de diversificació al teixit empresarial local (valor: 20 punts).
 Projectes d’economia verda i blava (valor:20 punts)

ArƟcle 10.- Òrgan d’avaluació.

La  Societat  MercanƟl  IDETSA  de  capital  íntegrament  municipal,  actuarà  com  a  enƟtat
col·laboradora  a  la  gesƟó  administraƟva  dels  ajuts  de  l’Àrea  de  Promoció  Econòmica.
L’avaluació de les sol·licituds serà realitzada per la comissió de valoració d´IDETSA.  Aquesta
emetrà un informe a la Junta de Govern  amb la proposta de resolució en funció del criteri
principal de ser beneficiari de ple dret i basant-se en els criteris de valoració establerts en les
bases reguladores de la subvenció.

ArƟcle 11.- JusƟficació de la subvenció
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El  beneficiari  de  l’ajut  haurà de  jusƟficar  l’acompliment  de  la  finalitat  per  la  qual  ha  estat
atorgada la subvenció, d’acord amb la documentació que s’estableix en les presents bases. La
documentació s’haurà de presentar juntament amb la sol·licitud de subvenció i les dates dels
documents jusƟficaƟus han d’estar dins del període d’execució.

Documentació acreditaƟva de la realització de l’acƟvitat subvencionada:

 Memòria  tècnica  de  l’actuació  i  memòria  econòmica  jusƟficaƟva  del  cost  de  les
acƟvitats realitzades.

 Còpies  simples  dels  documents  jusƟficaƟus  de  la  despesa  subvencionada  (factures  i
comprovants de pagament, i/o documents que es demanin en la resolució en relació
amb els costos de personal).

Durant el període de 5 anys es realitzarà el seguiment de l’acƟvitat econòmica subvencionada
en el projecte d’inversió i la contractació. Al cinquè any es procedirà a una visita in-situ per la
comprovació de la subvenció atorgada. 

ArƟcle 12.- Atorgament de les subvencions

Les subvencions s’atorgaran mitjançant el procediment de concurrència compeƟƟva, tenint en
compte els criteris de valoració que s’estableixen en les presents Bases. 

La  resolució  d’atorgament  de  les  subvencions  serà  competència  de  la  Junta  de  Govern  de
l’Ajuntament de Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant.

ArƟcle 13.- Pagament

El pagament de l’ajut serà tramitat un cop s’hagi comprovat la jusƟficació de la realització del
projecte  subvencionat,  i  un  cop  el  tècnic  hagi  elaborat  un  acte  favorable  de  comprovació
s’haurà d’incorporar a l’expedient:

- Informe tècnic favorable de comprovació 
- Informe  d’Intervenció  Limitada  Prèvia  de  la  despesa  (Fase  de  Reconeixement  de  la

Obligació)
- Aprovació de l’atorgament de l’ajut mitjançant acord de la Junta de Govern Local de

l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant.

13.1.- Fases del pagament

A) En el cas d’empreses que hagin realitzat la inversió i Ɵnguin la llicència d’acƟvitats
vigent es podrà procedir al pagament de la totalitat de la subvenció . 
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B) En el cas d’empreses que hagin realitzat la inversió i no Ɵnguin la llicència d’acƟvitats
definiƟva, s’efectuarà un primer pagament segons la quanƟa que correspongui en cada
cas:

a) AcƟus materials: Màxim el 60% de l’import atorgat.

b) AcƟus immaterials o intangibles. Màxim 100% de l’import atorgat.

L’import màxim d’aquest primer pagament serà de 25.000€ per tots els conceptes.

El pagament de la resta de l’import atorgat s’efectuarà amb la comprovació de tota la
inversió tangible i/o intangible i la llicència d’acƟvitat definiƟva de l’Ajuntament. 

13.2.- Bestreta

En el cas de projectes d’empreses consolidades  (més de 36 mesos) que disposa d’una
llicència d’acƟvitats acƟva es podrà efectuar el pagament de la subvenció es tramitarà
una bestreta del 100% de l’import atorgat, amb la consƟtució de garanƟa (aval bancari).

ArƟcle 14.- Obligacions dels beneficiaries

Els  beneficiaris  de  les  subvencions  establertes  en  aquestes  bases  resten  sotmesos  a  les
obligacions següents:

a) Complir  amb  l’objecte  de  la  sol·licitud,  en  els  termes  aprovats,  realitzant  l’acƟvitat  o
adoptant  el  comportament  que fonamenta la concessió  de la subvenció,  i  acreditar-ho
davant l’Ajuntament.

b) Sotmetre’s a les actuacions de comprovació segons s’estableix al punt anterior.
c) Comunicar a l’Ajuntament qualsevol canvi que, dins la mateixa finalitat, es pugui produir en

la desƟnació de la subvenció que, si s’escau, ha de ser autoritzat expressament per l’òrgan
competent.

d) Comunicar  a  l’Ajuntament  de  Vandellòs  i  l’Hospitalet  de  l’Infant  l’obtenció  d’altres
subvencions,  ajuts,  ingressos  o  recursos  per  a  la  mateixa  finalitat  i/o  despeses
subvencionades, procedents de qualsevol altra Administració.

e) Acreditar estar al corrent de les seves obligacions tributàries, amb la Tresoreria General de
la Seguretat Social i amb l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, i no ser deutor
per  acord  de  reintegrament  amb  aquest  úlƟm  mitjançant  l’oportuna  declaració
responsable, autoritzant a la comprovació de la mateixa a l’administració concedent dels
ajuts.

f) No estar incurs en prohibició per rebre subvencions segons allò establert a l’art. 13 de la
LGS,  apartat  el  qual  s’haurà  d’acreditar  mitjançant  l’oportuna  declaració  responsable
inclosa al model normalitzat de sol·licitud dels ajuts o document independent d’aquesta
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signat pel sol·licitant de l’ajut o representant legal del mateix, havent d’acreditar igualment
l’esmentada representació per qualsevol mitjà admès en dret.

ArƟcle 15.- Publicitat

L’Ajuntament donarà a conèixer públicament l’existència d’aquest Ɵpus d’ajut i també de les
condicions bàsiques per tal  que,  tant les  empreses com els treballadors interessats,  puguin
accedir-hi.

ArƟcle 16.- Causes de revocació

Són causes de revocació, d’acord amb el que preveuen els arƟcles 99 i 100 del Decret legislaƟu
3/2002, de 24 de desembre, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de finances públiques de
Catalunya,  modificat  per  la  Llei  12/2004,  de  27  de  desembre,  de  mesures  financeres,  i  es
procedirà a la revocació total o parcial de la subvenció, les següents:

a) Obtenció de la subvenció falsejant les condicions requerides o ocultant les que ho haurien
impedit.

b)  Incompliment  total  o  parcial  de  l’objecƟu,  de  l’acƟvitat,  del  projecte  o  no  adopció  del
comportament que fonamenta la concessió de la subvenció.

c) L’ incompliment de l’obligació de jusƟficació o la jusƟficació insuficient, en els termes que
estableix l’arƟcle 30 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre general de subvencions; així com l’
incompliment del que estableix els arƟcles 14 i 15 d’aquesta Llei en relació a les actuacions de
control i comprovació.

d) Incompliment per part del beneficiari d’estar al corrent de les seves obligacions tributàries o
amb la Tresoreria General de la Seguretat Social durant tot el procediment de concessió de
l’ajut, des de la seva convocatòria fins la jusƟficació del mateix.

e)  Incompliment  de la Declaració Responsable  de no estar  immers  en  prohibició per  rebre
ajudes públiques en els termes establerts a l’art. 13 de la LGS durant tot el procediment de
concessió de l’ajut, des de la seva convocatòria fins la jusƟficació del mateix.

Diligència: Aquestes bases han estat aprovades inicialment per acord plenari del 5 de juliol de
2012,  exposada  l’aprovació  inicial  al  BOPT  núm.  161  i  publicada  íntegrament  l’aprovació
definiƟva al BOPT núm. 205 de 3 de setembre de 2012.

Diligència.- Per fer constar que aquestes bases van ser aprovades inicialment per acord plenari
de 31 de març de 2022,publicades inicialment al BOPT núm de 8 d’abril de 2022 (CVE 2022-
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02518) i al DOGC 8643 de 7 d’abril de 2022 i definiƟvament al BOP de 19 de maig de 2022 (CVE
2022-03877).Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant

La secretaria general
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Bases reguladores dels incenƟus a la implantació de projectes innovadors i noves
acƟvitats estratègiques per al municipi

L’Ajuntament  de  Vandellòs  i  l’Hospitalet  de  l’Infant,  a  instàncies  de  la  regidoria  de  Promoció
Econòmica, considera convenient engegar un seguit de mesures dirigides a incenƟvar i reacƟvar
l’acƟvitat econòmica; donant prioritat a aquelles empreses del municipi que fomenƟn la innovació
i la qualitat dels seus processos. 

Amb la implantació d’aquestes mesures es pretén contribuir amb l’assoliment dels ObjecƟus de
Desenvolupament  Sostenible  (ODS),  d’acord  amb  l’Agenda  Local  2030,  concretament  amb
l’ObjecƟu 8 (Promoure el creixement econòmic sosƟngut, inclusiu i sostenible, l’ocupació plena i
producƟva i el treball digne per a tothom) i amb l’ObjecƟu 9 (Construir infraestructures resilients,
promoure la industrialització inclusiva i sostenible i fomentar la innovació) i, en especial, amb la
fita  “aconseguir  nivells  més elevats  de  producƟvitat  econòmica  mitjançant  la  diversificació,  la
modernització tecnològica i la innovació, entre d’altres maneres centrant l’atenció en sectors de
més valor afegit i ús intensiu de mà d’obra”.

Aquestes  bases,  i  la  seva  aprovació  s’emmarca  en  les  noves  aportacions  econòmiques  de  la
Generalitat en el marc de la execució del Fons Nuclears, amb la finalitat de finançar actuacions de
desenvolupament  socioeconòmic  i  de  transició  energèƟca  justa  de  les  zones  afectades  per
l’impacte ambiental de la producció d’energia elèctrica nuclear a les centrals nuclears d’Ascó i de
Vandellòs.

ArƟcle 1.- Objecte. 

Són  objecte  d’aquestes  bases  la  promoció  de  políƟques  orientades  a  donar  suport  a  la
diversificació  econòmica,  a  la  modernització  tecnològica  i  a  la  innovació  a  les  empreses  per
impulsar  el  desenvolupament  econòmic  del  municipi  mitjançant  la  implantació  de  projectes
innovadors i noves acƟvitats estratègiques per al municipi.

Específicament, aquests incenƟus tenen per objecte:

a) Impulsar la implementació al terme municipal de Vandellòs i  l’Hospitalet de l’Infant, de
noves acƟvitats estratègiques per al municipi, generadores d’ocupació, i/o projectes que
suposin la diversificació d’acƟvitats ja existents, cercant noves oportunitats de negoci.

b) Impulsar  la  implementació  de  noves  tecnologies  relacionades  amb  la  informació  i  les
comunicacions en empreses ja consƟtuïdes o de nova creació. 

c) Fomentar  la  innovació  a  l’excel·lència  a  través  d’acreditacions  i/o  cerƟficacions  de  les
empreses. 

d) IncenƟvar  la  formació  conƟnua  a  les  empreses  per  a  la  millora  de  la  compeƟƟvitat
empresarial.

e) Afavorir noves  inversions que millorin la compeƟƟvitat a empreses consolidades.
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ArƟcle 2.- Beneficiaris i Requisits

Podran ser  beneficiaris  de la subvenció  que preveu aquestes  bases:  els  autònoms,  les peƟtes
empreses ja existents,  enƟtats amb acƟvitat econòmica i les peƟtes empreses de nova creació,
que realitzin la seva acƟvitat i  Ɵnguin establert el  seu domicili fiscal al  municipi de Vandellòs i
l’Hospitalet de l’Infant i esƟguin al corrent de les seves obligacions tributàries i fiscals amb aquest
Ajuntament (BASE), amb l’Agència Tributària i amb la Tresoreria de la Seguretat Social. Així mateix,
si tenen local afecte, segons la seva acƟvitat, també han de disposar de la corresponent llicència
d’acƟvitats abans de la finalització del termini de sol·licitud de la subvenció.

Aquest ajut serà incompaƟble amb altres subvencions o ajuts que poguessin concedir-se per a la
mateixa finalitat i mateix concepte, procedent d’aquesta o qualsevol Administració pública.

L’empresa que hagi obƟngut aquesta subvenció dos convocatòries consecuƟves no podrà optar a
la mateixa, pel mateix concepte, fins que hagin transcorregut dos anys de l’úlƟm atorgament.

ArƟcle 3.- Tipologia de projectes subvencionables

L’Ajuntament de Vandellòs  i  l’Hospitalet  de  l’Infant podrà atorgar ajuts  per a la  realització de
projectes d’inversió realitzats al  terme municipal,  i  que es considerin estratègics o innovadors;
entenent  com  a  tals  aquells  projectes  que  comporƟn  noves  acƟvitats  empresarials  tècnica  i
econòmicament viables, que fomenƟn l'ús eficient i sostenible de les tecnologies de la informació i
les comunicacions  i  suposin la  implementació de nous projectes  innovadors  en  el  municipi,  la
diversificació de l’acƟvitat econòmica i que generin riquesa, ocupació estable i de qualitat. 

En concret es consideren subvencionables: 

a) Projectes d’inversió innovadors en el context econòmic del municipi i generadors d’ocupació,
portats a terme per empreses ja consƟtuïdes o de nova creació, que amplien així la seva acƟvitat o
que  incrementen  la  seva  compeƟƟvitat  i  que  suposin  l’establiment  d’acƟvitats  inexistents  al
municipi, diversificant així el teixit econòmic del municipi. 

b)  Projectes  d’inversió,  en empreses  ja  consƟtuïdes o de nova creació,  per implementar  nous
sistemes tecnològics relacionats especialment en el sector de la informació i les comunicacions.

c) Projectes d’inversió per implementar processos relacionats amb l’excel·lència en les empreses
del  municipi.  Aquests  processos  es  refereixen  a  acreditacions,  cerƟficacions  i/o  disƟncions
reconegudes per Organismes Oficials a les empreses. Aquestes es poden referir a: 

 Sector Restauració: Acreditació AMED del Departament de Salut, Restauració Sense Gluten
de l’ACC, Segell Blau de AGBAR,….

 Sector comerç: DisƟnƟu de producte D’Artesania (D’A)
 CerƟficacions  normaƟva  ISO,  EMAS  i  UNE  (Qualitat,  Seguretat,  Medi  Ambient,  GesƟó

EnergèƟca i Responsabilitat Social). 
 Altres cerƟficacions relacionades amb la gesƟó sostenible de totes les àrees de l’empresa.
 Acreditació TECNIO
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 Acreditació de mentors de startups

d) Despeses generades per la formació conƟnua dels treballadors de les empreses que millorin la
compeƟƟvitat empresarial.

e) Projectes d’inversió que millorin la compeƟƟvitat empresarial d’empreses consolidades de
qualsevol sector.

f)  Redacció  de  projectes  d´alt  valor  afegit  desƟnats  a  generar  acƟvitat  dins  del  sector  de  la
economia social i solidària, economia verda i blava. 

ArƟcle 4.- Despeses subvencionables i quanƟa dels ajuts

a)  Projectes  d’inversió  innovadors  en  acƟus  fixos.  Per  a  la  implantació  de  noves  acƟvitats  al
municipi o ampliació de les existents es subvencionarà un 30% del total del projecte d’inversió,
amb un màxim de 6.000€ Les despeses subvencionables del projecte d’inversió són les següents: 

 Llicència d’acƟvitats i/o permís medi ambiental 
 Maquinària
 Instal·lacions

Queden exclosos: els elements de transports,  equipaments informàƟcs, despeses de consƟtució,
drets de traspàs i els sistemes o instal·lacions d’estalvi energèƟc per exisƟr un ajut específic per
aquest concepte.

b)  Per  la  implantació  de  nous  sistemes  tecnològics  que  jusƟfiquin  la  millora  de  la  gesƟó
empresarial es subvencionarà un 50% de la inversió amb un màxim de 1.500 euros. Les despeses
subvencionables del projecte d’inversió són les següents:

 Equipaments informàƟcs i tecnològics
 Connexió a la xarxa de fibra òpƟca
 Creació de pàgina web
 Implantació de soŌwares específics de l’acƟvitat empresarial

Queden exclosos: Els equips sonors, equips domòƟcs, televisors, projectors i pantalles i telefonia
mòbil.

c)  Per  la  implementació  de  nous  processos  relacionats  amb  l’excel·lència  a  les  empreses  del
municipi es subvencionarà: 

 800€ per haver aconseguit algun guardó o premi reconegut dins del sector d’acƟvitat.
 500€  per  acreditació,  cerƟficació  i/o  disƟnció  de  l’empresa  reconeguda  per  qualsevol

organisme oficial

Si l’empresa ha dut a terme qualsevol inversió i/o despesa per l’obtenció de l’acreditació i/o premi
es subvencionarà  un 15% de la inversió i/o despesa realitzada.
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Per aquest concepte l’import màxim a subvencionar serà de 4.000€.

d)  Per  la  realització  de  formació  específica  dels  treballadors  de  les  empreses,  màxim  tres
treballadors, que millorin la compeƟƟvitat empresarial  es subvencionarà un 40% de la despesa
amb un màxim de 1.000 euros. Les despeses subvencionables són les següents:

 Factura de l’empresa formadora

e) Altres acƟus no immobiliaris que poden afavorir l’acƟvitat empresarial. 

e.1)  Ajut  a  les  empreses  consolidades  ja  existents  que  realitzin  inversions  per  la  seva
millora acƟvitat empresarial. 

Per  aquest  concepte  es  subvencionarà  el  20  %  de  la  inversió,  sent  l’import  màxim  a
subvencionar de 3.000€.

e.2) Ajut a les empreses per la renovació de la flota de vehicles de transport i/o maquinaria
pròpia de l’acƟvitat. Aquests vehicles de nova adquisició (queden exclosos l’adquisició per
“Leasing o rènƟng” ) hauran de complir els següents requisits: 

- Retolació permanent amb les dades/nom  de l’empresa
- Vehicles de baixes emissions (eƟquetes ZERO (100% del valor), ECO (50% del valor ) I

C (20% del valor))
- Vehicle censat al municipi a nom de l’empresa

Per  aquest  concepte  es  subvencionarà  el  30  %  de  la  inversió,  sent  l’import  màxim  a
subvencionar de 5.000€.

f) Redacció de projectes d’alt valor afegit  desƟnats a generar acƟvitat econòmica com són els
estudis de viabilitat econòmica, els de viabilitat tecnològica, els estudis estratègics i els estudis de
planificació urbanísƟca. 

Per aquest concepte es subvencionarà el 30% de la inversió, sent l’import màxim a subvencionar
de 3.000€.

Totes les factures d’inversions i despeses de tots els apartats anteriors han d’estar compreses dins
de  l’any  de  la  convocatòria.  Les  llicències  definiƟves  segons  sector  de  l’empresa  han  d’estar
atorgades dins el termini de presentació de la sol·licitud de la subvenció. 

L’import màxim de la subvenció per empresa i per tots els conceptes serà de 12.000€.

Les enƟtats amb acƟvitat  econòmica només podran optar a l’ajut de l’apartat  f)  “Redacció de
projectes d’alt valor afegit” per la qual cosa l’import màxim de subvenció a la que podran optar
serà de 3.0000€. 
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ArƟcle 5.- Convocatòria per a la presentació de sol·licituds

La convocatòria per a la presentació de sol·licituds per a l’obtenció de les subvencions previstes en
aquestes  bases  s’efectuarà  anualment  en  funció  de  les  corresponents  disponibilitats
pressupostàries mitjançant resolució de la Junta de Govern. En la convocatòria es determinarà el
termini de presentació de les sol·licituds, l’aplicació pressupostària a la qual s’ha d’imputar i la
quanƟa màxima desƟnada.

ArƟcle 6.-Presentació de sol·licituds

A les oficines de l´OMAC de l’Ajuntament de Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant Ɵndran a disposició
dels interessats els models normalitzats de sol·licituds. 

Les sol·licituds de subvenció s’han de presentar al registre general de l’Ajuntament de Vandellòs i
l'Hospitalet de l'Infant.

En el cas de persones jurídiques (art. 14 de la LPACAP), s’especifica l’obligació de presentar-ho
telemàƟcament a través de la seu electrònica municipal.

El  termini  de  presentació  de  la  sol·licitud  serà  el  que s’estableixi  cada  any  a  la  corresponent
convocatòria.

ArƟcle 7.- Documentació a presentar per a la sol·licitud de la subvenció

Per poder optar a la subvenció els beneficiaris hauran de presentar la següent documentació:

f) Alta de l’Impost d’acƟvitats Econòmiques (IAE) o Alta al Cens Fiscal d’Hisenda Pública que
jusƟfiqui la domiciliació fiscal i la ubicació İsica de l’empresa al municipi. 

g) CerƟficat  de  Ɵtularitat  bancària  per  tal  d’efectuar  el  pagament  de l’ajut  en  cas  de  ser
concedit.

h) Pla d’empresa i/o memòria descripƟva de la inversió objecte de la subvenció i pressupost
detallat  d’ingressos  i  despeses  previstes.  En  el  cas  d’empresa  de  nova  creació,  el  pla
d’empresa haurà d’estar validat pel servei d'emprenedoria de l'empresa municipal IDETSA.

ArƟcle 8.- Esmenes i millora de les sol·licituds

Un  cop  examinada  la  sol·licitud  i  la  documentació  presentada,  si  no  compleixen  els  requisits
establerts en aquestes bases, es requerirà l’enƟtat sol·licitant perquè, en el termini de 10 dies
hàbils, esmeni el defecte o adjunƟ els documents precepƟus, amb indicació que, si no ho fa, es
considerarà  que  desisteix  de  la  seva  sol·licitud,  amb  la  prèvia  resolució,  d’acord  amb  el  que
disposa l’arƟcle 68 de la llei 39/ 2015 , d'1 d'octubre, del procediment administraƟu comú de les
administracions públiques.
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ArƟcle 9.- Òrgan d’avaluació 

La  Societat  MercanƟl  IDETSA  de  capital  íntegrament  municipal,  actuarà  com  a  enƟtat
col·laboradora a la gesƟó administraƟva dels ajuts de l’Àrea de Promoció Econòmica. L’avaluació
de  les  sol·licituds  serà  realitzada  per  la  comissió  de  valoració  d´IDETSA.   Aquesta  emetrà  un
informe a la Junta de Govern  amb la proposta de resolució en funció del criteri principal de ser
beneficiari de ple dret i basant-se en els criteris de valoració establerts en les bases reguladores de
la subvenció

ArƟcle 10.- Criteris de Valoració 

Les sol·licituds es valoraran tècnicament en funció dels següents criteris:

- Grau d’assoliment d’innovació del projecte (fins a 45 punts) 
- Impacte  del  projecte  en  el  municipi.  Es  Ɵndrà  en  compte l’existència  o  no d’acƟvitats

similars, i si es tracta d’una acƟvitat innovadora en el municipi. (fins a 40 punts)
- Grau de qualitat del projecte en vers als objecƟus ODS (fins a 15 punts) 

ArƟcle 11.- JusƟficació de la subvenció

El  beneficiari  de  l’ajut  haurà d’aportar,  juntament  amb la sol·licitud,  la  següent documentació
acreditaƟva de la realització de l’acƟvitat subvencionada:

 Còpia simple de les factures que jusƟfiquin les acƟvitats subvencionades.
 JusƟficant de pagament de les factures
 En el cas de l’apartat c) de l’arƟcle 4 de les presents bases, còpia del document que acrediƟ

el premi-guardó i/o acreditació.
 En el cas de l’apartat e2) de l’arƟcle,  fotografies de la retolació del vehicle i document que

acrediƟ vehicle de baixa emissió.

ArƟcle 12.- Atorgament de les subvencions

Les subvencions s’atorgaran mitjançant  el procediment de concurrència compeƟƟva,  tenint  en
compte els criteris de valoració que s’estableixen en aquestes Bases. 

La  resolució  de les  subvencions serà  competència  de  la  Junta  de Govern  de  l’Ajuntament  de
Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant .

ArƟcle 13.- Pagament

El pagament de l’ajut serà tramitat un cop s’hagi comprovat la jusƟficació de la realització del
projecte subvencionat. En relació amb aquesta comprovació s’haurà d’incorporar a l’expedient: 

- Informe tècnic favorable de comprovació 
- Informe  d’Intervenció  Limitada  Prèvia  de  la  despesa  (Fase  de  Reconeixement  de  la

Obligació)
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- Aprovació  de  l’atorgament  de  l’ajut  mitjançant  acord  de  la  Junta  de  Govern  Local  de
l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant.

ArƟcle 14.- Obligacions dels beneficiaris

Els beneficiaris de les subvencions establertes en aquestes bases resten sotmesos a les obligacions
següents:

a) Complir  amb  l’objecte  de  la  sol·licitud,  en  els  termes  aprovats,  realitzant  l’acƟvitat  o
adoptant  el  comportament  que fonamenta la  concessió de la  subvenció,  i  acreditar-ho
davant l’Ajuntament.

b) Sotmetre’s a les actuacions de comprovació segons s’estableix al punt anterior.
c) Comunicar a l’Ajuntament qualsevol canvi que, dins la mateixa finalitat, es pugui produir en

la desƟnació de la subvenció que, si s’escau, ha de ser autoritzat expressament per l’òrgan
competent.

d) Comunicar  a  l’Ajuntament  de  Vandellòs  i  l’Hospitalet  de  l’Infant  l’obtenció  d’altres
subvencions,  ajuts,  ingressos  o  recursos  per  a  la  mateixa  finalitat  i/o  despeses
subvencionades, procedents de qualsevol altre Administració. 

e) Acreditar estar al corrent de les seves obligacions tributàries, amb la Tresoreria General de
la  Seguretat  Social,  amb  Agencia  Tributaria  (AEAT)  i  amb  l’Ajuntament  de  Vandellòs  i
l’Hospitalet  de  l’Infant,  i  no  ser  deutor  per  acord  de  reintegrament  amb  aquest  úlƟm
mitjançant l’oportuna declaració responsable, autoritzant a la comprovació de la mateixa a
l’administració concedent dels ajuts.

f) No estar incurs en prohibició per rebre subvencions segons allò establert a l’art. 13 de la
LGS,  apartat  el  qual  s’haurà  d’acreditar  mitjançant  l’oportuna  declaració  responsable
inclosa al model normalitzat de sol·licitud dels ajuts o document independent d’aquesta
signat pel sol·licitant de l’ajut o representant legal del mateix, havent d’acreditar igualment
l’esmentada representació per qualsevol mitjà admès en dret.

ArƟcle 15.- Causes de revocació

Són causes de revocació, d’acord amb el que preveuen els arƟcles 99 i 100 del Decret legislaƟu
3/2002, de 24 de desembre, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de finances públiques de
Catalunya, modificat per la Llei 12/2004, de 27 de desembre, de mesures financeres, i es procedirà
a la revocació total o parcial de la subvenció, les següents:

a) Obtenció de la subvenció falsejant les condicions requerides o ocultant les que ho haurien
impedit.

b) Incompliment  total  o parcial  de  l’objecƟu,  de  l’acƟvitat,  del  projecte  o no adopció  del
comportament que fonamenta la concessió de la subvenció.

c) L’incompliment de l’obligació de jusƟficació o la jusƟficació insuficient, en els termes que
estableix l’arƟcle 30 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre general de subvencions; així
com l’incompliment del que estableix els arƟcles 14 i  15 d’aquesta Llei  en relació a les
actuacions de control i comprovació.
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d) Incompliment per part del beneficiari d’estar al corrent de les seves obligacions tributàries
o amb la Tresoreria General de la Seguretat Social durant tot el procediment de concessió
de l’ajut, des de la seva convocatòria fins la jusƟficació del mateix.

e) Incompliment de la Declaració Responsable de no estar immers en prohibició per rebre
ajudes públiques en els termes establerts a l’art. 13 de la LGS durant tot el procediment de
concessió de l’ajut, des de la seva convocatòria fins la jusƟficació del mateix.

ArƟcle 16.- Definicions

Als efectes d’aquestes bases, es considerarà peƟta empresa la que s’ajusƟ a la definició establerta
a l’annex 1 del  Reglament (CE) núm. 800/2008,  pel  qual  es declaren determinades categories
d’ajuts compaƟbles amb el mercat comú en aplicació dels arƟcles 87 i 88 del tractat, d’acord amb
la qual s’entén per peƟta empresa la que ocupa menys de 50 treballadors i que té un volum de
negoci anual que no excedeix els 10 milions d’euros, o un balanç anual que no excedeix els 10
milions d’euros.

Diligència.- Per fer constar que aquestes Bases van ser publicades definiƟvament al BOP 241 del
28 d´octubre de 2009, realitzant l´aprovació de la seva modificació al Ple del 2 de setembre de
2015 i publicades al BOP 237 de 14 d´octubre de 2015, i, amb posterioritat, l´aprovació definiƟva d
´una  nova revisió publicada al BOP 6 de 10 de gener de 2017

Diligència.- Per fer constar que la modificació d’aquestes Bases va ser aprovada en sessió plenària
del 31 de març de 2022, publicada inicialment al BOP de 8 d’abril de 2022 (CVE 2022-02525) i al
DOGC 8643 de 7 d’abril de 2022 i definiƟvament al BOP de 19 de maig de 2022 (CVE 2022-03879) 

Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant,

 Document signat electrònicament al marge.

Secretària General L´alcaldessa
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CONVENI DE CONCERTACIÓ ENTRE LA DIPUTACIÓ DE TARRAGONA I 
L’AJUNTAMENT DE VANDELLÒS I L’HOSPITALET DE L’INFANT PER A 

L’EXECUCIÓ DEL PLA IMPULSDIPTA      2024-2027 AL MUNICIPI 
 

 

REUNITS 

D’una banda, la Diputació de Tarragona, representada per la seva presidenta, la 
Il·lma. Sra. Noemí Llauradó i Sans, en virtut de les atribucions que li confereix 
l’article 90.3 del Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, 
aprovat pel Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, en relació amb l’article 34 de la 
Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, assistida pel 
secretari general de la Diputació de Tarragona, el Sr. Josep Maria Sabaté Vidal.  

I de l’altra, l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, representat per la 
seva alcaldessa, la Il·lma. Sra. Assumpció Castellví Auví, en virtut de les atribucions 
que li confereix l’article 53.1 del Text refós de la Llei municipal i del règim local de 
Catalunya, aprovat pel Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, assistida per la 
secretària de l’Ajuntament, la Sra. Mª Àngels Benedicto Esclarín.  

Ambdues parts es reconeixen mútuament la capacitat legal necessària per 
formalitzar aquest conveni i  

 

MANIFESTEN 

I.  La Diputació de Tarragona és competent per a la prestació de l’assistència i 
cooperació econòmica i tècnica prevista a l’article 36.1 i 36.2 de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les bases del règim local (d’ara endavant LRBRL), a favor 
dels municipis i entitats del seu àmbit territorial.  

L’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant és competent per a la realització i 
manteniment de les obres i serveis públics de la seva competència d’acord amb els 
articles 25 i 26 LRBRL i els articles 66.2 i 67 del Text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, i altra 
legislació sectorial.  

II.  La Diputació de Tarragona, en sessió plenària de 26 d’abril de 2024, ha 
aprovat definitivament el Reglament regulador de la cooperació de la Diputació de 
Tarragona amb els ens locals mitjançant concertació, que té com a objecte regular 
la cooperació de la Diputació de Tarragona amb els ens locals per a la prestació de 
l’assistència econòmica i tècnica, mitjançant concertació, en el marc que regula 
l’article 36.2.a LRBRL, i la disposició addicional vuitena de la Llei 38/2003, de 17 de 
novembre, general de subvencions.  

III.  La Diputació de Tarragona, en sessió plenària de 31 de maig de 2024, ha 
aprovat definitivament el Pla ImpulsDipta – Pla de cooperació mitjançant 
concertació amb municipis i entitats municipals descentralitzades, que té per 
objecte concretar de forma consensuada amb els ens locals l’activitat de cooperació 
com a instrument per articular l’assistència econòmica i tècnica que la Diputació de 
Tarragona presta als municipis i entitats municipals descentralitzades del seu àmbit 
territorial. C
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Ambdós documents constitueixen el marc d’ordenació de la cooperació mitjançant 
la concertació.  

IV.  La concreció del Pla ImpulsDipta té la seva plasmació en el conveni de 
concertació que és el resultat de la negociació i el consens assolit entre la Diputació 
de Tarragona i l’ens local concret.  

V.  El Pla ImpulsDipta preveu un procediment de concertació que és un 
procediment administratiu que s’inicia amb la convocatòria de la mesa de 
concertació, amb la finalitat de definir el contingut del conveni de concertació i la 
seva distribució entre les diferents anualitats, i que finalitza amb l’aprovació i 
formalització del conveni de concertació.  

VI.  El 4 de juny de 2024, per Decret de la presidenta de la Diputació de 
Tarragona núm. 2024-0002719, s’inicia el procediment de concertació i es convoca 
als ens locals a participar en la mesa de concertació on s’ha elaborat conjuntament 
el document bàsic de planificació inicial i s’ha consensuat finalment el document 
bàsic definitiu.  

VII.  El document bàsic de planificació definitiu, que s’annexa al conveni, estableix 
els imports planificats pels programes (Cultura, Salut Pública, Transició Ecològica, 
Inversió, Despesa Corrent i Sanejament de les finances municipals) i les anualitats 
previstes en l’apartat “Distribució dels recursos del Pla ImpulsDipta” que seran 
finançats per la Diputació de Tarragona, sense perjudici de la incorporació i la 
reordenació prevista en aquest conveni i al Pla ImpulsDipta. 

Les actuacions dels programes d’inversions estan relacionades a nivell orientatiu en 
el document bàsic de planificació definitiu, apartat “Actuacions programa d’inversió” 
sense perjudici que es pugui executar qualsevol actuació prevista en l’article 14 del 
Pla ImpulsDipta, d’acord amb el que es preveu a la clàusula tercera d’aquest 
conveni. 

Les actuacions de les inversions del programa de Transició Ecològica estan 
indicades a nivell orientatiu en el document bàsic de planificació definitiu, apartat 
“Actuacions programa de Transició Ecològica Inversió” sense perjudici que es pugui 
executar qualsevol actuació prevista en l’article 13 del Pla ImpulsDipta”. 

En el mateix annex es relacionen les assistències tècniques que l’ens local té 
previst sol·licitar a la Diputació de Tarragona per impulsar les inversions que, si 
escau, es preveuen prestar per part de la Diputació de Tarragona sense perjudici 
que se’n puguin sol·licitar d’altres per executar les actuacions previstes al conveni.  

VIII.  Amb l’aprovació i formalització d’aquest conveni finalitza el procediment de 
concertació, amb l’establiment dels respectius drets i obligacions de les parts en el 
marc del Pla ImpulsDipta.  

A la vista d’aquests antecedents, és d’interès d’ambdues parts, subscriure aquest 
conveni i acordar les següents 

 

CLAUSULES 

Primera. Objecte del Conveni 

L’objecte del conveni és l’aplicació i desenvolupament del Pla ImpulsDipta – Pla de 
cooperació mitjançant concertació, quadrienni 2024-2027, fruit de la negociació i del 
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consens assolit entre la Diputació de Tarragona i l’Ajuntament, a través de la 
corresponent mesa de concertació.  

Segona. Obligacions de la Diputació de Tarragona 

2.1.  La Diputació de Tarragona dota pressupostàriament les aplicacions 
necessàries per a fer efectiva l’anualitat 2024 del present conveni de concertació i 
es compromet a dotar la consignació prevista per a les anualitats següents. 
Tanmateix, els imports corresponents a les anualitats 2025, 2026 i 2027 se 
subordinen al crèdit que per a cada exercici autoritzin els corresponents 
pressupostos de la Diputació de Tarragona.  

Per a l’exercici 2024, la Diputació de Tarragona imputa les despeses planificades a 
les aplicacions pressupostàries següents: 

• 2024.1010.334.46224   -  Concertació ajuntaments 2024. Programa cultura.  
• 2024.1010.334.46824   -  Concertació EMDS 2024. Programa cultura.  
• 2024.1010.311.46224   - Concertació ajuntaments 2024. Programa salut 

pública.  
• 2024.1010.311.46824   -  Concertació EMDS 2024. Programa salut pública.   
• 2024.1010.172.46224   - Concertació ajuntaments 2024. Programa transició 

ecològica – despeses corrents.  
• 2024.1010.172.46824   -  Concertació EMDS 2024. Programa transició 

ecològica – despeses corrents. 
• 2024.1010.172.762024 - Concertació ajuntaments 2024. Programa de 

transició ecològica – inversions. 
• 2024.1010.172.76824   -  Concertació EMDS 2024. Programa de transició 

ecològica – inversions. 
• 2024.1010.942.762024 - Concertació ajuntaments 2024. Programa 

d’inversions.   
• 2024.1010.942.76824   -  Concertació EMDS 2024. Programa d’inversions.  
• 2024.1010.942.46224   - Concertació ajuntaments 2024. Programa suport 

al funcionament. 
• 2024.1010.942.46824   -  Concertació EMDS 2024. Programa suport al 

funcionament. 
2.2.  La Diputació de Tarragona ha de finançar els programes a les anualitats 
planificades que consten a l’annex, sense perjudici de la incorporació o reordenació 
de fons prevista en aquest conveni i al Pla ImpulsDipta o que resultin de la 
modificació del present conveni. 

El finançament dels programes de cultura, salut pública i transició ecològica 
(despesa corrent) es produeix sempre que les actuacions justificades responguin a 
la tipologia prevista en els articles 11, 12 i 13 del Pla ImpulsDipta.  

El finançament del programa de transició ecològica (inversió) i del programa 
d’inversions ha de respondre a alguna de les actuacions previstes en els articles 13 
i 14 del Pla ImpulsDipta.  

Si escau, el finançament del programa de despesa corrent es produeix sempre que 
les actuacions justificades compleixin els requisits de l’article 15 del Pla 
ImpulsDipta.  
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Si escau, el finançament de programa de sanejament de les finances municipals es 
produeix sempre que les actuacions justificades compleixin els requisits de l’article 
16 del Pla ImpulsDipta.  

2.3. La consignació i lliurament de recursos es fa efectiu d’acord amb l’article 20 del 
Pla ImpulsDipta.  

2.4.  La Diputació de Tarragona presta l’assistència tècnica necessària per 
executar les inversions previstes en el Pla. L’Ajuntament ha de sol·licitar les 
assistències que consten  al document bàsic de planificació que s’annexa al 
conveni. La prestació de les assistències tècniques que se sol·licitin està 
supeditada a la capacitat d’assumir-les per part de la Diputació de Tarragona 
prioritzant-se les concessions d’assistència d’acord amb els criteris establerts a 
l’article 17 del Pla ImpulsDipta.  

2.5.  La Diputació de Tarragona assessora i assisteix a l’Ajuntament en relació amb 
la planificació, execució i justificació de les actuacions dels diversos programes 
inclosos al conveni de concertació.  

2.6.  La Diputació de Tarragona ha de comprovar l’adequació de les justificacions 
del conveni al Pla ImpulsDipta d’acord amb els articles 31 a 34 del Pla. La Diputació 
de Tarragona accepta les actuacions incloses en els diversos programes sempre 
que corresponguin a obres i serveis executats durant l’anualitat que es justifica o en 
anualitats anteriors que no hagin estat utilitzades per la justificació d’una anualitat 
prèvia. En tot cas, s’accepta actuacions executades des de l’1 de gener del 2024 al 
31 de desembre de 2027 o fins al 31 de juliol de 2028 en el cas de les inversions.  

La Diputació de Tarragona posa a disposició de l’Ajuntament a la seu electrònica, 
els tràmits i formularis necessaris per a justificar els diversos programes inclosos al 
conveni de concertació.  

2.7.  La Diputació de Tarragona efectua el seguiment del conveni de concertació 
per assegurar-ne l’assoliment real dels objectius proposats i els seus efectes amb 
un intercanvi d’informació continu amb l’Ajuntament.  

2.8.  Abans d’efectuar qualsevol pagament, la Diputació de Tarragona ha de 
comprovar que l’Ajuntament estigui al corrent de les seves obligacions tributàries i 
amb la Seguretat Social i que no sigui deutor de la Diputació de Tarragona.  

Tercera. Obligacions de l’Ajuntament  

3.1.  L’Ajuntament ha d’executar els programes previstos al conveni de concertació 
respectant els imports dels programes de cultura, salut pública, transició ecològica i 
el percentatge mínim a destinar al programa d’inversió. 

En el cas del programa de transició ecològica (inversió) i del programa d’inversions, 
l’Ajuntament ha de comunicar a la Diputació de Tarragona l’adjudicació del 
contracte en el termini màxim d’un mes des de l’adjudicació. En el cas de les 
adjudicacions de l’exercici 2024 anteriors a la signatura del conveni, aquestes s’han 
de comunicar en el termini màxim d’un mes des de la signatura del conveni.  

3.2.  L’Ajuntament ha de justificar l’execució del conveni de concertació d’acord 
amb la previsió dels articles 31 a 34 del Pla ImpulsDipta.  
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3.2.1. L’Ajuntament ha de justificar els programes de cultura, salut pública i 
despeses corrents de transició ecològica (article 31 del Pla) que inclou despeses 
executades entre l’1 de gener del 2024 i el 31 de desembre de 2027.  

La justificació s’ha de realitzar en una única justificació anual per cada programa. 
Les despeses han de correspondre a actuacions i serveis executats durant 
l’anualitat que es justifica o en anualitats anteriors que no han estat utilitzades per a 
la justificació d’una anualitat prèvia. L’expedient de justificació s’ha de presentar, 
com a data màxima, el 31 de març de cada any.  

L’Ajuntament ha de presentar la justificació d’acord amb el previst a l’article 31 del 
Pla ImpulsDipta en la forma que estableix el corresponent tràmit de la seu 
electrònica de la Diputació de Tarragona.  

3.2.2. L’Ajuntament ha de justificar les despeses d’inversió dels programes de 
transició ecològica i d’inversió (article 32 del Pla) de forma individual per a 
cadascuna de les inversions efectivament executades. Les inversions s’han 
d’executar entre l’1 de gener de 2024 i el 31 de juliol de 2028. Sense perjudici de la 
capacitat de reordenació de la despesa, l’Ajuntament ha de justificar la inversió 
abans del 30 de setembre de l’exercici següent a l’anualitat en la qual ha estat 
planificada la inversió.  

Només es pot justificar la inversió posada a l’ús públic o al servei públic. En cas 
d’adquisició de béns immobles, la posada en ús públic o servei públic s’ha de 
produir abans de la finalització del termini d’execució de les inversions previst al 
Pla.  

L’Ajuntament ha de presentar la justificació prevista a l’article 32 del Pla ImpulsDipta 
i en la forma que estableix el corresponen tràmit previst a la seu electrònica de la 
Diputació de Tarragona.  

3.2.3. Si escau, l’Ajuntament ha de justificar el destí dels recursos aplicats al 
programa de despesa corrent abans del 31 de març de l’any següent, d’acord amb 
el que preveu l’article 33 del Pla, en la forma que estableix el tràmit previst a la seu 
electrònica de la Diputació de Tarragona. 

3.2.4. Si escau, l’Ajuntament ha de justificar les despeses de sanejament de les 
finances municipals.  

En el cas d’amortitzacions extraordinàries i anticipades de préstecs, la justificació 
s’ha de produir en el termini de dos mesos des de l’efectiva amortització del 
préstec.  

En el cas de sanejament de romanent de tresoreria per a despeses generals 
ajustat, el termini és de dos mesos des de l’aprovació de l’expedient de liquidació 
del pressupost de l’exercici 2024, i en tot cas, abans de la finalització de l’exercici 
2025.  

L’Ajuntament ha de  justificar el sanejament d’acord amb el que preveu l’article 34 
del Pla ImpulsDipta en la forma que estableix el tràmit previst a la seu electrònica 
de la Diputació de Tarragona. 

3.3.  L’Ajuntament se sotmet a les actuacions de comprovació i verificació per part 
de la unitat de Concertació i Coordinació Municipal o de la unitat de la Diputació de 
Tarragona que tingui atribuïda aquesta funció.  
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L’Ajuntament se sotmet a les actuacions de control financer que duguin a terme els 
òrgans de control competents i ha d’aportar tota la informació que els hi sigui 
requerida en l’exercici de les actuacions anteriors.  

Aquestes actuacions de comprovació i verificació es poden dur a terme més enllà 
de la vigència del conveni de concertació respectant el termini de prescripció de 
quatre anys a comptar des de la finalització del conveni.  

3.4.  L’Ajuntament ha de conservar els documents justificatius de l’aplicació dels 
fons rebuts, inclosos els documents electrònics, mentre puguin ser objecte de les 
actuacions de comprovació i control. 

3.5.  L’Ajuntament ha d’estar al corrent de les seves obligacions tributàries, amb la 
Seguretat Social i amb la Diputació de Tarragona i els seus organismes autònoms 
en el moment previ a qualsevol pagament de les actuacions incloses al Pla.  

3.6.  L’Ajuntament ha de comunicar a la Diputació de Tarragona l’obtenció d’altres 
subvencions, ajuts i ingressos o recursos que financin les activitats incloses en el 
conveni de concertació. En tot cas, a l’expedient de justificació de la despesa cal 
acreditar el finançament finalista obtingut.  

3.7.  L’Ajuntament ha de destinar els béns a la finalitat concreta per la qual s’ha 
inclòs l’actuació en el conveni de concertació. El termini mínim durant el qual s’ha 
de destinar els béns a aquesta finalitat és de cinc anys en el cas de béns immoble o 
altres béns  inscriptibles en un registre públic, i dos anys per a la resta de béns. En 
els béns inscriptibles en un registre públic, s’ha de fer constar la durada de 
l’adscripció al destí pel qual es va incloure en el conveni de concertació i l’import de 
la cooperació rebuda.  

Finalitzat l’anterior termini, els béns s’han de destinar a la mateixa finalitat o 
justificant-ne la necessitat a qualsevol altre ús públic o servei públic fins a 
l’amortització de l’actuació finançada amb els fons del Pla ImpulsDipta.  

3.8.  L’Ajuntament ha d’executar actuacions sobre béns o serveis de la seva 
titularitat.  

En cas que no sigui de titularitat municipal, s’ha d’acreditar la seva disponibilitat 
durant el termini d’amortització del bé. 

En cas de serveis sobre els quals l’ens local tingui atribuïda la seva gestió, l’ens 
local ha d’acreditar la seva responsabilitat durant el termini que l’ens local tingui 
l’obligació de gestió.  

3.9.  L’Ajuntament ha d’adoptar les mesures de difusió per a donar l’adequada 
publicitat del caràcter públic del finançament de programes, activitats, inversions o 
actuacions a través del Pla ImpulsDipta. D’acord amb l’article 43 del Pla, 
l’Ajuntament ha de fer constar el suport de la Diputació de Tarragona en totes les 
comunicacions (rodes de premsa, presentacions, publicacions, etc.) que facin 
relatives a les actuacions incloses en el pla de concertació d’acord amb el Manual 
de Comunicació i Identitat Visual Corporativa del Pla ImpulsDipta aprovat per 
Decret de la Presidència de la Diputació de Tarragona.  

En tot cas, en els casos següents l’Ajuntament ha de publicar una notícia al web 
municipal i, com a mínim, a una de les xarxes socials que l’ens local tingui activa en 
la qual indiqui l’objecte concret i el suport de la Diputació de Tarragona:  
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• Per cada inversió inclosa en qualsevol programa del Pla ImpulsDipta. 

• Pel programa de despesa corrent i per cadascuna de les tipologies 
d’actuació previst en els programes de salut pública, transició ecològica i 
cultura, la difusió es produirà anualment. 

• Pel programa de sanejament de les finances municipals la difusió es 
realitzarà en l’anualitat que es produeixi.  

En el cas d’actuacions que requereixin publicitat prèvia a manera de reclam (com 
ara esdeveniments o activitats amb assistència de públic), l’Ajuntament de ha 
d’incorporar el logotip de la Diputació en els cartells o en qualsevol altra publicitat 
gràfica, visual o sonora on es fa constar el seu suport.  

Quan es consideri necessari comunicar amb més intensitat algunes de les 
actuacions concertades, els ens locals tenen l'obligació de fer difusió dels 
missatges o materials de comunicació que la Diputació els pugui lliurar en 
referència al Pla ImpulsDipta. La Diputació assumirà el cost de la producció dels 
materials (gràfics o audiovisuals) i els ajuntaments hauran de col·laborar cedint els 
espais o mitjans disponibles per tal que els missatges siguin accessibles per a la 
ciutadania. Caldrà que siguin llocs perfectament visibles, per tal que la comunicació 
sigui eficient i el nombre de contactes entre missatge/persones sigui el màxim 
possible.  

3.10. L’Ajuntament ha de reintegrar els fons rebuts en els supòsits previstos en els 
articles 35, 37 i 38 del Pla ImpulsDipta. 

3.11. Les actuacions que executi l’Ajuntament en compliment del conveni de 
concertació s’han de regir per la normativa aplicable en cada cas. 

3.12. L’Ajuntament ha de complir les obligacions pròpies en matèria de 
transparència que li són aplicables. 

Quarta. Conseqüències aplicables en cas d’incompliments de les obligacions 
i compromisos   

4.1. Els incompliments de les obligacions i compromisos segons la seva naturalesa 
poden donar lloc a penalitzacions, pèrdues del dret al cobrament o reintegraments, 
d’acord amb el que preveu els articles 35 al 38 del Pla ImpulsDipta. 

4.2. La manca de justificació o un compte de justificació incomplet o inexacte 
implica la no justificació d’aquesta part no justificada o justificada de forma 
incompleta o inexacta i, en el cas que s’hagin lliurat bestretes, el reintegrament dels 
imports no justificats de les bestretes.  

4.3. Si escau, les conseqüències dels incompliments previstos en aquest article 
requeriran la tramitació de l’expedient corresponent. 

4.4. Quan la Diputació de Tarragona declari el reintegrament de fons del Pla 
ImpulsDipta mitjançant resolució del Diputat/a delegat/a, l’Ajuntament l’ha de fer 
efectiu en el termini de 30 dies hàbils des de l’endemà de la notificació de la 
resolució. Transcorregut aquest termini sense fer-se efectiu el reintegrament, 
l’import a reintegrar serà exigit mitjançant el procediment executiu.  

4.5 Si la Diputació de Tarragona no compleix amb les seves obligacions, 
l’Ajuntament queda alliberat de les seves obligacions sense perjudici de les accions 
legals que pugui interposar.  C
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Cinquena. La Comissió de seguiment  

La Comissió de seguiment, prevista a l’article 28 del Pla ImpulsDipta, és l’òrgan 
previst per a realitzar el seguiment, vigilància i control de l’execució del conveni i 
dels compromisos adquirits per les parts amb la finalitat d’assegurar l’assoliment 
dels objectius proposats i els seus efectes amb un intercanvi d’informació continu.  
Especialment en el marc de la Comissió es tractaran els dubtes, les eventuals 
controvèrsies o discrepàncies  i es formularan els corresponents requeriments per 
assegurar el compliment dels compromisos del conveni.  

Correspon a la Unitat de Concertació i Coordinació Municipal de la Diputació de 
Tarragona o la unitat que tingui atribuïda aquesta funció, convocar les sessions de 
la Comissió de seguiment, que serà com a mínim una anual, a iniciativa de 
qualsevol de les dues parts.  

Presideix la Comissió de seguiment el representant legal de la Diputació de 
Tarragona i efectua les funcions de secretaria de la comissió la persona designada 
de la Unitat de Concertació i Coordinació Municipal o unitat de la Diputació de 
Tarragona que tingui atribuïda aquesta funció.  

L’acta de la sessió de la Comissió de seguiment serà signada per la persona que ha 
exercit les funcions de secretaria amb el vistiplau de la persona que presideix. En el 
cas que hi hagi reordenació dels fons, l’acta la signarà també representant legal de 
l’Ajuntament. 

Sisena. Incorporació i reordenació dels fons del Pla ImpulsDipta  

1. La programació i distribució de fons prevista al conveni de concertació podrà ser 
objecte de reordenació, sempre que no afecti a bestretes lliurades i sigui compatible 
amb l’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera de la Diputació de 
Tarragona, en els casos i sota els criteris següents: 

a) Redistribuir l’import de les anualitats dels programes de cultura, salut 
pública, transició ecològica i inversió. 

b) Redistribuir l’import entre els dos capítols pressupostaris determinats a 
l’article 13  del programa de transició ecològica del Pla ImpulsDipta. 

c) Redistribuir l’import entre els programes de despesa corrent, d’amortització 
anticipada de préstecs a llarg termini i d’inversió respectant els percentatges 
mínims d’inversió establerts a l’article 19 del Pla ImpulsDipta.  

d) En el cas del sanejament del romanent de tresoreria ajustat negatiu els 
imports previstos en aquest programa no justificats es reincorporaran al 
conveni d’acord amb les regles de l’article 19 tenint en compte que el 
programa d’inversió haurà de respectar l’establert a l’article 14.4 del Pla 
ImpulsDipta.    

2. La comissió de seguiment validarà la proposta de reordenació fins al 15 de 
setembre de cada anualitat. La Diputació de Tarragona respectarà les 
reordenacions proposades pels ens locals sempre que siguin compatibles amb 
l’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera de la Diputació de Tarragona i es 
tramitarà d’acord amb el que estableix l’article 29 del Pla ImpulsDipta. 

3. En qualsevol cas, l’import dels recursos fixats en el conveni de concertació per a 
cada programa que no hagi estat justificat abans del 30 de setembre de l’any 
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següent a l’anualitat planificada incrementarà la previsió de recursos previstos per 
l'anualitat o anualitats restants del conveni en el programa corresponent, segons les 
possibilitats de la Diputació, a excepció de la darrera anualitat en la qual es 
tramitarà la corresponent pèrdua del dret de cobrament. 

Setena. Modificació del conveni de concertació 

Amb  caràcter excepcional i fora dels supòsits anteriors de reordenació,  a proposta 
de la Comissió de seguiment, les parts poden proposar modificacions mitjançant 
addendes al conveni de forma raonada o justificada, aquestes  han de ser 
aprovades de mutu acord per ambdues parts. Un cop aprovades i signades les 
addendes per ambdues parts, aquestes s’integren en els convenis de concertació 
amb plena subjecció a aquests.  

Vuitena. Vigència 

El conveni té vigència des de la data de signatura fins a 31 de juliol de 2028 de 
manera improrrogable, llevat d’alguna causa excepcional i justificada no imputable a 
l’ens local, sense perjudici de les actuacions de justificació, pagament i comprovació 
que es portin a terme finalitzat el termini de vigència. 

Novena. Extinció 

1.  El conveni es resol pel transcurs del termini de la seva vigència, sense perjudici 
de les actuacions de justificació, valoració, pagament i comprovació que es portin a 
terme finalitzat el termini de vigència. 

2.  El conveni es pot resoldre per mutu acord de les parts signants en cas 
d’incompliment o per altres motius. 

3. També es pot resoldre unilateralment el conveni per l’incompliment de les 
obligacions i els compromisos assumits al Pla ImpulsDipta i al conveni, d’acord amb 
el procediment establert a l’apartat cinquè d’aquesta clàusula.  

4. Per decisió judicial declaratòria de la nul·litat del conveni.  

5. En cas d’incompliment de les obligacions i compromisos assumits per algun dels 
signants, aquest qui adverteixi de l’incompliment ho ha de posar en coneixement de 
la Comissió de seguiment que regula aquest conveni, això donarà lloc a la 
constitució i reunió immediata de la Comissió de seguiment per avaluar el conflicte 
que s’hagi advertit i trobar una solució de consens, que doni compliment al conjunt 
d’obligacions recollides al conveni i per formular, si escau, el corresponent 
requeriment per corregir l’incompliment.  
 
Si, un cop transcorregut el termini indicat en el requeriment per corregir aquell 
incompliment i, havent-se reunit dins d’aquest període la Comissió de seguiment del 
conveni, no hagués atès el requeriment o la convocatòria, l’incompliment persisteix, 
la part que va advertir l’incompliment i va tramitar aquell requeriment pot instar la 
resolució anticipada del conveni que es faria efectiva en el termini màxim d’un mes 
a comptar des de la notificació d’aquesta resolució.  
 
La resolució donarà lloc a la liquidació del conveni amb l’objecte de determinar les 
obligacions i compromisos de cadascuna de les parts. 
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Desena.  Comprovació i control financer 

Les actuacions d’aquest conveni està sotmès a comprovació i control financer 
d’acord amb els articles 40, 41 i 42 del Pla ImpulsDipta. 

Onzè. Règim jurídic 

El present conveni de concertació s’executa i interpreta per les normes i sota els 
criteris previstos al Reglament regulador de la cooperació de la Diputació de 
Tarragona amb els ens locals mitjançant concertació, el Pla ImpulsDipta i les 
clàusules d’aquest conveni. Supletòriament, s’aplica la Llei 38/2003, de 17 de 
novembre, general de subvencions.  

Dotzena. Jurisdicció 

Les eventuals controvèrsies d’aplicació de la programació del conveni de 
concertació les resol la Comissió de seguiment.  

En cas que es puguin plantejar qüestions litigioses, es resoldran per la jurisdicció 
contenciosa administrativa.  

 

I, en prova de conformitat, se signa electrònicament aquest conveni, la vigència del 
qual és a partir de la data de l’última signatura electrònica. 

 

La presidenta de la Diputació de Tarragona L’alcaldessa de l’Ajuntament de Vandellòs 
 i l’Hospitalet de l’Infant 
 
 
Noemí Llauradó Sans Assumpció Castellví Auví 
 
El secretari general de la Diputació de Tarragona La secretària de l’Ajuntament de 

Vandellòs  i l’Hospitalet de l’Infant 
 
Josep Maria Sabaté Vidal Mª Àngels Benedicto Esclarín 
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IMPULSDIPTA - Pla de cooperació mitjançant concertació 

DOCUMENT BÀSIC: PRIORITATS I PLANIFICACIÓ DE LES ACTUACIONS (Anualitats 2024-2027)
L'art. 24 del Pla ImpulsDipta estableix que s'elaborarà el document bàsic per què, d'acord amb la seva regulació, els ens locals manifestin les prioritats i 

la planificació de les actuacions. Aquest document serveix com a base per a consensuar les actuacions i les anualitats en les meses de concertació.

Ens local:

Codi de l'ens (municat):

Nombre d'habitants (INE 2022):

Import dotat a la concertació:

DISTRIBUCIÓ DELS RECURSOS DEL PLA IMPULSDIPTA:

Percentatges establerts al Pla ImpulsDipta Omplir les caselles ombrejades

El Pla determina que s'han de destinar uns percentatges de l'import dotat a la concertació als programes de cultura, salut pública, transició ecològica i

inversió corresponents als del quadre següent:

Cultura (*) Salut Pública (*) Inversió (*)

5% 10% mín= 35% (**)

Import a destinar                54.563,91 €              109.127,81 €              381.947,35 € 

Capítol pressupostari Cap. 2 Cap. 2 Cap. 2 Cap. 6 Cap. 6

 Import pel 2024 13.640,98 €              27.281,96 €              26.000,00 €              -  €                         385.000,00 €            

 Import pel 2025 13.640,98 €              27.281,95 €              26.000,00 €              30.000,00 €              175.000,00 €            

Import pel 2026 13.640,98 €              27.281,95 €              26.000,00 €              29.691,72 €              203.894,70 €            

Import pel 2027 13.640,97 €              27.281,95 €              26.000,00 €              -  €                         -  €                         

Total 54.563,91 €              109.127,81 €            763.894,70 €            

* Distribuir l'import entre les anualitats amb els límits dels percentatges fixats al Pla

** No s'ha de complir aquesta obligació si s'ha destinat part de la dotació a sanejar el romanent de tresoreria ajustat negatiu.(Art. 19.3)

Sanejament del Romanent de Tresoreria Ajustat Negatiu:

Poden acollir-se els ens locals que hagin incorregut en RTAN a la liquidació del pressupost de l'exercici 2023.

Romanent de tresoreria per despeses 
generals -  €                         
(-) Creditors per despeses pendents d'aplicar 
al pressupost -  €                         
(-) Creditors per devolucions d'ingressos  -  €                         
(+) Desviacions de finançament acumulades 
positives -  €                         

Import RTAN liquidació 2023: -  €                         

Import concertació per sanejar*: -  €                         

* Es pot sanejar total o parcialment el romanent amb el límit de l'import de la concertació un cop deduïts els imports de cultura, salut pública i transició ecològica.

 En cas de no acollir-se al sanejament del RTAN només es podrà destinar la inversió proposada a serveis mínims obligatoris.

Despeses corrents i amortització anticipada de préstecs: -  €                         

 Un cop excloses les actuacions en els programes anteriors establerts com a obligatoris i l'import destinat a sanejar el RTAN, si escau, aquest import s'ha

de distribuir entre actuacions de despesa corrent pel funcionament (amb el mateix import per cada any) i/o amortització anticipada de préstecs:

Despesa corrent* Amortització préstec

 Import pel 2024 -  €                         -  €                         

 Import pel 2025 -  €                         -  €                         

Import pel 2026 -  €                         -  €                         

Import pel 2027 -  €                         -  €                         

Import total -  €                         -  €                         

*Cal informar de l'import total i automàticament es distribueix linealment per anualitat.

RESUM PER PROGRAMES IMPORT TOTAL PERCENTATGE

PROGRAMA DE CULTURA 54.563,91 €              5,00%

PROGRAMA DE SALUT PÚBLICA 109.127,81 €            10,00%

PROGRAMA DE TRANSICIÓ ECOLÒGICA 163.691,72 €            15,00%

PROGRAMA D'INVERSIÓ 763.894,70 €            70,00%

PROGRAMA DE DESPESA CORRENT -  €                         0,00%

PROGRAMA DE SANEJAMENT -  €                         0,00%

TOTAL 1.091.278,14 €         100,00%

163.691,72 €                                                

Ajuntament de Vandellos i l'Hospitalet de l'Infant

6750

1.091.278,14 €                                                                                 

4316280001

Transició ecològica (*)

15%

                                                 163.691,72 € 
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Actuacions programa d'Inversió: Relació de les actuacions d'inversió previstes a realitzar durant el quadrienni:

Actuació a finançar*
Pressupost de 

l'actuació
Altres 

finançaments
Import finançament 

Pla ImpulsDipta
Import 2024 Import 2025 Import 2026 Import 2027

Adequació del Casal de Masboquera 101.622,47 € 0,00 € 85.000,00 € 85.000,00 €

Submin. elèctric reserva equipaments mun. 87.953,75 € 0,00 € 75.000,00 € 75.000,00 €

Equipament i mobiliari residència gent gran 736.031,97 € 228.562,50 € 400.000,00 € 300.000,00 € 100.000,00 € 90%

Obres o adquisicions 203.894,70 € 203.894,70 €

TOTAL 763.894,70 € 385.000,00 € 175.000,00 € 203.894,70 € 0,00 €

* Opcional: Omplir en cas de saber l'actuació concreta a executar.

Com a màxim poden ser 10 actuacions d'inversió

Actuacions programa de Transició ecològica Inversió Relació de les actuacions del programa de Transició ecològica inversió (capítol 6) previstes a realitzar durant el quadrienni:

Actuació a finançar*
Pressupost de 

l'actuació
Altres 

finançaments
Import finançament 

Pla ImpulsDipta
Import 2024 Import 2025 Import 2026 Import 2027

Millora enllumenat públic 35.000,00 € 0,00 € 30.000,00 € 30.000,00 €

Climatittzació Casa de la Vila Hospitalet Inf. 60.000,00 € 0,00 € 29.691,72 € 29.691,72 €

TOTAL 59.691,72 € 0,00 € 30.000,00 € 29.691,72 € 0,00 €

* Opcional: Omplir en cas de saber l'actuació concreta a executar.

Quadre informatiu del finançament de les inversions

Alienades amb polítiques 
prioritàries Dipta

98%

Resta d'inversions
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Assistències tècniques: Relació d'assistències previstes sol·licitar, per impulsar i executar les inversions incloses en el Pla, durant el quadrienni:

Assistència Àrea tècnica Any d'execució
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